










































































































































































































چهارشنبه 19 دی  1403-8 ژانویه 2025 -7 رجب  1446 - شماره  27365

خبر
تجارت سیاه پرندگان مهاجر در شمال؛ این مرثیه تمامی ندارد! 

پرندگان  برای  بهشتی  به عنوان  زمانی  که  فریدونکنار  تالاب 
قرار  نابودی  خطر  معرض  در  امروز  می شد،  شناخته  مهاجر 
گرفته اند و بازار غیرقانونی فروش پرندگان وحشی که لکه ای 
سیاه بر دامان این زیستگاه بود در سایه حاشیه ها پابرجاست. 
به گزارش تسنیم، تالاب های شمال کشور، به ویژه تالاب های 
پرندگان  برای  ارزشمند  زیستگاهی  دیرباز  از  فریدونکنار، 
پرنده  هزاران  میزبان  ساله  هر  مناطق،  این  بوده اند؛  مهاجر 
مهاجر از سراسر جهان هستند که به دنبال آب وهوای معتدل 
با این حال،  و منابع غذایی غنی به این منطقه سفر می کنند. 
در سال های اخیر، این پناهگاه های طبیعی با تهدیدات جدی 
مواجه شده اند که بازار غیرقانونی فروش پرندگان مهاجر یکی 

از مهم ترین آن هاست.
کمیاب  گونه های  برای  زیستگاهی  نه تنها  فریدونکنار  تالاب  
بخشی  بلکه  می شود،  محسوب  مهاجر  پرندگان  ارزشمند  و 
از میراث طبیعی کشور و بخشی از زنجیره اکوسیستم جهانی 
شکار  مانند  غیرقانونی،  فعالیت های  حال،  این  با  هستند. 
تنوع  برای  تهدیدی  نه تنها  پرندگان،  این  فروش  و  بی رویه 
جهانی  محیط زیست  برای  خطری  زنگ  بلکه  منطقه  زیستی 
گونه های  نابودی  بر  علاوه  غیرقانونی،  اقدامات  این  است. 
در  تغییر  محلی،  اکوسیستم  تخریب  موجب  حیات وحش، 
الگوهای مهاجرت پرندگان و کاهش شدید جمعیت گونه های 
در معرض خطر شده است.از سوی دیگر، تلاش های نهادهای 
این تهدیدات،  با  برای مقابله  دولتی و سازمان های مردم نهاد 
نشان دهنده عزم جدی برای حفاظت از این میراث ارزشمند 
در  وحشی  پرندگان  فروش  غیرقانونی  بازار  تعطیلی  است. 
امنیتی، قضایی،  بین دستگاه های  نتیجه همکاری  فریدونکنار، 
یک  به عنوان  که  است  محلی  جامعه  و  زیست  محیط  فعالان 
حال  است.  گرفته  قرار  تقدیر  مورد  مؤثر  و  پیشگیرانه  اقدام 
آغازی  نقطه  بازار می تواند  این  تعطیلی  آیا  اینجاست  سئوال 

برای نجات تنوع زیستی این منطقه باشد؟
فعلی  وضعیت  انجام شده،  اقدامات  بررسی  به  گزارش  این 
از  همچنین،  می پردازد.  موجود  چالش های  و  پرندگان  بازار 
فعال محیط زیست و رئیس  اهالی محلی، یک  از  زبان یکی 
دغدغه های  و  مسائل  به  فریدونکنار،  زیست  محیط  اداره 
تلاشی  گزارش،  این  پرداخت.  خواهیم  حوزه  این  مختلف 
است برای جلب توجه عمومی به این مسئله حیاتی و ایجاد 
انگیزه ای برای گام های مؤثرتر در جهت حفظ طبیعت و تنوع 

زیستی کشور.
شکار  با  جدال  در  فریدونکنار  اهالی  دغدغه های 

غیرقانونی
در  حیاتی  نقش  مهاجر  پرندگان  و  تالاب ها  فریدونکنار،  در 
اقتصاد و فرهنگ منطقه دارند؛ بسیاری از اهالی این شهرستان 
به شغل های مرتبط با پرندگان، از جمله شکار و فروش آن ها 
در بازارهای غیرقانونی وابسته اند. این بازارها که سال هاست 
بخشی از اقتصاد محلی محسوب می شوند، اکنون با فشارهای 

قانونی و محیط زیستی رو به تعطیلی هستند. در این شرایط، 
آنها  از  برخی  شده اند.  مواجه  زیادی  مشکلات  با  اهالی 
معتقدند که اجرای این قوانین به معیشت آن ها آسیب خواهد 
حفاظت  به  که  می شود  خواسته  دیگران  از  طرفی  از  و  زد 
برخی  میان،  این  در  باشند.  داشته  بیشتری  توجه  طبیعت  از 
نگرانی هایی دارند که ممکن است حذف این بازارها بدون در 
نظر گرفتن مشاغل جایگزین، زندگی بسیاری از خانواده ها را 

تحت تاثیر قرار دهد.
علیرضا رستمی که از کشاورزان و ماهی گیران قدیمی منطقه 
این  زیست  محیط  وضعیت  و  پرندگان  بازار  درباره  است، 
منطقه صحبت کرد و گفت: »من از بچگی در این منطقه بزرگ 
مهاجرت   بودند.  ما  زندگی  از  پرنده ها جزئی  شدم و همیشه 
آنها به اینجا باعث می شد فصل زمستون زنده تر بشه. اما الان 
وقتی می بینم چطور پرنده ها رو با تور می گیرن، قلبم به درد 

میاد.«
او درباره تأثیر شکار غیرقانونی بر محیط زیست محلی ادامه 
از  بخشی  اون ها  نیستن؛  ما  مهمون  فقط  پرنده ها  »این  داد: 
طبیعت اینجا هستن و به چرخه محیط زیست کمک می کنن. 
وقتی شکارچی ها پرنده های زیادی رو می گیرن، حتی گاهی 
آسیب  هم  ما  طبیعت  هستن،  زخمی  یا  مریض  که  اون هایی 
بیشتر  کشاورزی  زمین های  تو  آفت ها  تعداد  مثلًا،  می بینه. 
نیستن  دیگه  می کردن،  شکارشون  که  پرنده هایی  شده، چون 

که آفت ها رو بخورن.«
رستمی همچنین به تأثیر اقتصادی این شکارها اشاره کرد و 
افزود: »خیلی ها فکر می کنن این کار سود داره، ولی حقیقت 
اینه که در درازمدت همه مون ضرر می کنیم. گردشگرهایی که 
میومدن این پرنده ها رو ببینن، دیگه کمتر میان. مردم دوست 
تو  مرده  یا  قفس  تو  نه  ببینن،  آزاد  و  زنده  پرنده ها رو  دارن 

بازار.«
صدای اعتراض فعالان محیط زیست شنیده می شود

فرهاد یکتانیک، فعال محیط زیست و عضو یکی از گروه های 
حامی حیات وحش، در گفت وگویی مفصل به بررسی وضعیت 
بازار پرندگان فریدونکنار پرداخت و آن را »نماد بحران در 
این  که  کرد  تأکید  او  خواند.  ایران«  زیست محیطی  مدیریت 
بر  بلکه لکه ای  ایران،  نه تنها تخریبی برای تنوع زیستی  بازار 

سابقه حفاظت از گونه های مهاجر در جهان است.
»آنچه در فریدونکنار  انتقادی گفت:  تند و  با لحنی  یکتانیک 
رخ می دهد، تنها یک بازار نیست؛ بلکه یک چرخه بی رحمانه 
و سازمان یافته از شکار غیرقانونی، تجارت سیاه، و سودجویی 
درنای  نمی شناسد.  طبیعت  حفظ  برای  مرزی  هیچ  که  است 
این  به  بارها  مانده،  باقی  آن  از  نمونه  چند  فقط  که  سیبری، 
منطقه مهاجرت کرده است، اما اگر این روند ادامه پیدا کند، 
احتمال دارد نام این پرنده زیبا را تنها در کتاب های تاریخی 

ببینیم.«
ایران  به  مهمانانی هستند که  مثل  مهاجر  »پرندگان  افزود:  او 

پذیرایی،  به جای  ما  اما  می آیند.  اینجا  به  و  کرده اند  اعتماد 
آن ها را اسیر تورها و دامگاه ها می کنیم و به دست قاچاقچیان 

می سپاریم.«
یکتانیک در بخشی دیگر از سخنانش به روش های بی رحمانه 
تورهای  و  گسترده  »دامگاه های  گفت:  و  کرد  اشاره  شکار 
هوایی، پرندگان را به دام می اندازند و امکان فرار را برایشان 
که  هستند  مخرب  به قدری  ابزارها  این  می کنند.  غیرممکن 
حتی گونه های کوچک تر یا پرندگانی که شکار هدف نیستند 
موارد،  از  بسیاری  در  این،  بر  علاوه  می شوند.  کشته  نیز 
پرندگان در مسیر انتقال تا بازار به دلیل شرایط نامناسب تلف 

می شوند.«
افراد  »این  داد:  به سودجویان هشدار  نسبت  تند  لحنی  با  او 
برای  احترامی  هیچ  بلکه  نمی کنند،  رحم  طبیعت  به  نه تنها 
از  بسیاری  در  متأسفانه،  نیستند.  قائل  زیست محیطی  قوانین 
یا  محلی  نهادهای  برخی  پنهان  همکاری  با  افراد  این  مواقع، 
سکوت مقامات توانسته اند این بازار را زنده نگه دارند. این 

مسئله نشان دهنده ضعف جدی در اجرای قوانین است.«
»تنها  گفت:  و  شد  فوری  اقدامات  خواستار  پایان  در  او 
و  قوانین،  قاطع  اجرای  نظارت،  تشدید  معضل،  این  راه حل 
را  محلی  مردم  داریم  نیاز  ما  است.  گسترده  فرهنگ سازی 
طبیعت محور  گردشگری  مثل  اقتصادی  پایدار  روش های  به 
شکار  این  به  نیازی  دیگر  تا  کنیم  جذب  صنایع دستی  یا 
بی رحمانه نداشته باشند. همچنین، از مسئولان انتظار داریم که 
با جدیت بیشتری به این بحران رسیدگی کنند و اجازه ندهند 
خدشه دار  بین المللی  سطح  در  را  ایران  اعتبار  سودجویان، 

کنند.«
یکتانیک صحبت های خود را با این جمله به پایان رساند: »ما 
وظیفه داریم نه تنها برای ایران، بلکه برای جهان، از این میراث 
زیست محیطی حفاظت کنیم. آینده طبیعت در دستان ماست، 

و هر تأخیر، یک قدم به سمت نابودی نزدیک تر می شویم.«
برخورد قاطع با تخلفات زیست محیطی

در پی گزارش ها و نگرانی های عمومی درباره بازار پرندگان 
وحشی فریدونکنار، صمد کیانی، رئیس اداره حفاظت محیط 
بازار  این  موقت  تعطیلی  بر  تأکید  با  شهرستان،  این  زیست 
غیرقانونی، وضعیت این تجارت پرخطر را بررسی کرده است. 
او از همکاری مستمر با نهادهای مختلف از جمله فرمانداری، 
دادستانی، و دستگاه های امنیتی خبر داده و تأکید کرده که با 
نظارت دقیق و قاطع، از بروز هرگونه خرید و فروش غیرمجاز 

جلوگیری خواهد شد.
 کیانی همچنین با اشاره به اقدامات پیشگیرانه، از توجه ویژه 
به فرهنگ سازی در مورد اهمیت حفاظت از محیط زیست و 
پرندگان مهاجر صحبت کرده است. این اظهارات در شرایطی 
مطرح می شود که نگرانی ها نسبت به اثرات منفی این بازار بر 

اکوسیستم منطقه، بیش از پیش در حال افزایش است.
زیست  محیط  حفاظت  اداره  رئیس  با  مصاحبه ای  در 
فریدونکنار، وی تأکید کرد که بازار غیرقانونی عرضه و فروش 
بین بخشی  و همکاری های  با تلاش ها  امسال  مهاجر  پرندگان 
تعطیل شده است. او اظهار داشت: »با تلاش مستمر مأموران 
یگان حفاظت و حمایت مسئولان محلی، از جمله فرماندار، 
بازار  انتظامی، این  امنیتی و  دادستان، بخشدار و دستگاه های 
که در گذشته مکانی برای تجارت غیرقانونی پرندگان وحشی 
فعالیت  از  گزارشی  هیچ  و  است  کنترل  تحت  اکنون  بود، 

غیرقانونی در این زمینه دریافت نشده است.«
سال،  دوم  نیمه  در  پرندگان  مهاجرت  شروع  »با  افزود:  وی 
برگزار  تأمین  شورای  و  استانی  مدیران  با  متعددی  جلسات 
شد و تأکید شد که در صورت مشاهده هرگونه خریدوفروش 
گرفت.  قضایی صورت خواهد  و  برخورد جدی  غیرقانونی، 
انجام  اتفاق دادستان  به  از دامگاه ها  میدانی  بازدیدهای  حتی 
مطلع  اقدامات  این  قانونی  پیامدهای  از  دامگاه داران  تا  شد 
شوند.«کیانی درباره آموزش و فرهنگ سازی گفت: »محیط بانان 
ما به طور منظم در مدارس و مساجد حضور دارند و درباره 
اهمیت حفاظت از پرندگان مهاجر برای کودکان و بزرگسالان 
آموزش می دهند. همچنین، تابلوهای زیست محیطی در اطراف 
تالاب های ازباران و لپو نصب شده اند تا اهمیت این موضوع 

به طور گسترده تری اطلاع رسانی شود.«

یکی از نکات بسیار مبهم درباره ماجرای عجیب گروگان گیری 
مسئله  رشت،  در  خودشان  خانه  در  خانواده  یک  ۲۹ماهه 
عدم پیگیری مدرسه نسبت به وضعیت غیبت حدود ۳ ساله 
مرکز  رئیس  از  را  مسئله  این  است!  خانواده  این  دانش آموز 

اطلاع رسانی وزارت آموزش و پرورش پیگیر شده ایم. 
ماجرای عجیب گروگان گیری ۲۹ماهه یک خانواده در خانه 
درگیر  را  ایرانیان  اذهان  اخیر،  روزهای  در رشت،  خودشان 

خود کرده است.
این خانواده ادعا دارند که با استفاده از داروهای روان گردان 
افرادی  اسارت  تحت  ماه   ۲۹ غیرانسانی،  شکنجه های  و 

ناشناس قرار گرفته اند!
از  یکی  عنوان  به  هم اکنون  که  پرونده  این  ابعاد  از  یکی 
نکات مهم و مبهم در این پرونده مورد سوال است، پیگیری 
و  مدرسه  به  خانواده  این  دانش آموز  مراجعه  عدم  وضعیت 

ترک تحصیل او است.
برخی معتقدند که اگر این مسئله با حساسیت لازم از سوی 
اطلاع رسانی  پرورش  و  آموزش  اداره  به  و  پیگیری  مدرسه 
تحصیل  ترک  ماجرای  که  می شد  آن  به  منجر  شاید  می شد، 
این دانش آموز از سوی  نهادهای مسئول همچون قوه قضائیه 

یا بهزیستی با حساسیت بیشتری پیگیری می شد.
عدم  پرونده،  این  عجیب  نکات  از  یکی  هم اکنون  بنابراین 
ساله   ۳ حدود  غیبت  وضعیت  به  نسبت  مدرسه  پیگیری 

دانش آموز این خانواده است.
وضع  قانونی  »باید  می گوید:  باره  این  در  خانواده  این  پدر 
یا  مدرسه  مسئولان  نرفت،  مدرسه  به  کودکی  اگر  تا  شود 
از  دانش آموز  نام  خارج سازی  به  اقدام  پرورش  و  آموزش 
مدرسه  به  او  نیامدن  علت  پیگیر  و  نکنند  آموزشی  سامانه 

شوند.
اما  می رفت،  مدرسه  به   1400 بهمن   1۳ روز  تا  من  فرزند 
اگر  که  درحالی  دیگرم.  فرزند  سپس  و  شد  ناپدید  یکدفعه 
سپس  و  می کرد  اطلاع رسانی  پرورش  و  آموزش  به  مدرسه 
این ماجرا از طریق مراجع قضایی پیگیری می شد، ما درهمان 
ناپدید  الزام  این  کنید  کمک  می کردیم.  پیدا  نجات  اول  ماه 
به  ناگهانی بچه ها و اطلاع رسانی آن از طریق مدارس  شدن 

آموزش وپرورش و سپس مراجع قضایی اجبار شود.«
مرکز  رئیس  صادقی؛  حسین  با  مسئله  این  پیگیری  برای 
پرورش  و  آموزش  وزارت  عمومی  روابط  و  اطلاع رسانی 
پیگیری  عدم  ادعای  درباره  صادقی  داشتیم؛  را  گفت و گویی 
وضعیت تحصیلی دانش آموز خانواده علم خواه در ماجرای 

گروگان گیری رشت، توضیحاتی ارائه داد.
مدرسه پیگیر عدم حضور دانش آموز در مدرسه بود

آموزش  وزارت  عمومی  روابط  و  اطلاع رسانی  مرکز  رئیس 
نام  به  دانش آموزی  خانواده  این  گفت:  تسنیم  به  پرورش  و 
علی اکبر علم خواه داشتند که در سال تحصیلی 1401-1400 
در پایه نهم مدرسه غیردولتی فرهنگ رشت ثبت نام کرده بود 
اما دو هفته بعد از آغاز سال تحصیلی، دانش آموز به مدرسه 
دانش آموز،  از عدم حضور  مدیر مدرسه پس  نکرد.  مراجعه 

با والدین او تماس گرفت که این تماس ها بی پاسخ ماند.
برای  مدرسه  همکاران  از  یکی  ادامه،  در  کرد:  بیان  صادقی 
آنجا  در  کرد.  مراجعه  دانش آموز  منزل  به  موضوع  پیگیری 
فردی که از اعضای خانواده دانش آموز نبود، در را باز کرد 
و مدعی شد که خانواده به خارج از کشور مهاجرت کرده اند 

و دیگر در این محل سکونت ندارند.
رئیس مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت آموزش و 

پرورش افزود: پس از مدتی، مدیر مدرسه بار دیگر چندین 
پاسخ  پدر  نهایت،  در  گرفت.  تماس  دانش آموز  پدر  با  بار 
تماس ها را داد و با لحنی پرخاشگرانه اعلام کرد که فرزندش 

در ایران نیست و دیگر به مدرسه بازنخواهد گشت.
پدر   ،140۳ خرداد   ۲4 تاریخ  در  سرانجام،  گفت:  وی 
فرزندش  تحصیلی  پرونده  و  مراجعه  مدرسه  به  دانش آموز 
را دریافت کرد. از آن پس، ارتباط خانواده با مدرسه به طور 
ثبت نام  برای  نیز  جدید  تحصیلی  سال  در  و  شد  قطع  کامل 

مراجعه نکردند.
مدارس دولتی ملزم به ارائه اسامی ترک تحصیل کنندگان

رئیس مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت آموزش و 
پرورش در پاسخ به این سؤال که آیا مدرسه موضوع ترک 
تحصیل دانش آموز را به اداره آموزش و پرورش اطلاع داده 
است، توضیح داد: اگر این مدرسه دولتی بود، چنین وظیفه ای 
غیردولتی  مدارس  در  اما  داشت  قرار  مدرسه  مدیر  عهده  بر 
ممکن  زیرا  نمی شود  گزارش  معمول  به طور  مواردی  چنین 
است تصور شود که دانش آموز به مدرسه دیگری منتقل شده 
مسئولان  به  موردی  به صورت  موضوع  بود  بهتر  البته  است 
مربوطه گزارش می شد تا از سوی معاونت متوسطه آموزش 

و پرورش به عنوان ترک تحصیل پیگیری شود.
مسئولان وزارت  گفته  به  که  در شرایطی  تسنیم،  به گزارش 
اسامی  اعلام  به  موظف  دولتی  مدارس  پرورش،  و  آموزش 
به  و  نمی کنند  مراجعه  مدرسه  به  که  هستند  دانش آموزانی 
نوعی ترک تحصیل کرده اند، اما این موضوع مشخص نیست 
که مدیران مدارس دولتی تا چه اندازه خود را ملزم به ارائه 
این گزارش  می دانند و چگونه این موضوع از سوی بازرسی 

آموزش و پرورش قابل نظارت و ارزیابی است؟!

گروگانگیری رشت؛ علامت سؤال بزرگ درباره غیبت 3 ساله دانش آموز 

به  رئیس کمیسیون اصل ۹0 از حضور وزیر راه در مجلس 
منظور پاسخگویی در خصوص احتکار زمین توسط دستگاه 

های دولتی خبر داد.
وضعیت بحرانی مسکن و سهم ۷0 درصدی قیمت زمین در 
هزینه ساخت، مجلس را بر آن داشته است تا وارد عمل شود 
و در پی یافتن راهی برای حل این بحران باشد. از همین رو، 
حوزه  نماینده  و   ۹0 اصل  کمیسیون  رئیس  پژمانفر،  نصرالله 
یک  در  اسلامی  شورای  مجلس  در  و کلات  مشهد  انتخابیه 
مردم  درخواست های  و  نامه ها  به  اشاره  با  تلویزیونی  برنامه 
برای حل مشکل مسکن توضیح داد که هفته آینده وزیر راه 
و شهرسازی برای پاسخگویی به وضعیت فعلی در کمیسیون 

اصل ۹0 حضور خواهد یافت.
مسکن، بزرگترین دغدغه مردم

پژمانفر با اشاره به اینکه مسکن اصلی ترین دغدغه مردم است، 
گفت: »امروز مسکن به اصلی ترین دغدغه مردم تبدیل شده 
است. بیش از ۵0 درصد درآمد در برخی مناطق صرف مسکن 
می شود و میانگین زمان انتظار خرید مسکن در کشور ۵۳ سال 
است؛ در تهران این رقم به ۵۹ سال می رسد، درحالی که استان 
حدود  سالانه  دارد.  را  میزان  کمترین  سال   14 با  بویراحمد 
۷00 هزار میلیارد تومان بابت اجاره بها در کل کشور پرداخت 
می شود و در تهران ۶۷ درصد درآمد مستأجران صرف اجاره 
می شود. این آمار نشان می دهد شرایط کنونی امکان خانه دار 

شدن افراد را به شدت دشوار کرده است.«
داد:  توضیح  مهر  مسکن  ساخت  کند  روند  درخصوص  او 
تأمین مسکن  برای  مناسبی  »در حال حاضر، سیاست گذاری 
وجود ندارد. از 4میلیون واحد مسکن مهر، ۲.۷ میلیون واحد 
خودمالکی بوده و تنها 1.۳ میلیون واحد انبوه سازی شده است 
که بخشی از آن ها همچنان تکمیل نشده اند. زمین های داخل 
شهرها تقریباً ۹0 درصد پر شده اند و افزایش تراکم در تهران 
به عنوان راه حل پیشنهاد می شود که تصمیمی نادرست به نظر 
می رسد. این درحالی است که حدود 1.۸ میلیون هکتار زمین 
دولتی وجود دارد؛ 1۵0 هزار هکتار در داخل شهرها و 1.۶۵ 
با  مردم  از  بسیاری  دارد.  قرار  آن ها  در حریم  هکتار  میلیون 
ارسال نامه به کمیسیون اصل نود از مشکلات خود در حوزه 

مسکن درخواست کمک دارند.«
محدودیت توسعه تهران؛ عامل بحران مسکن پایتخت

شهر  محدوده  نیافتن  گسترش   ۹0 اصل  کمیسیون  رئیس 
عالی  »شورای  کرد:  بیان  و  دانست  اصلی  مشکل  را  تهران 
شهرسازی و معماری که در سال 1۳۵1 تأسیس شد، سیاستی 
را پایه گذاری کرد که توسعه افقی شهرها را محدود می کند. 
این سیاست باعث شده است که از زمان تصویب طرح جامع 
تهران در سال 1۳4۷، که تهران را به ۲۲ منطقه تقسیم کرده 
که  در حالی  ندهد.  در وسعت شهر رخ  تغییر چندانی  بود، 
در آن زمان جمعیت تهران برای ۵ میلیون نفر پیش بینی شده 
بود، اکنون بیش از 1۲ میلیون نفر در همان محدوده زندگی 
می کنند. این در حالی است که در آمریکا، بین سال های 1۹۷0 
تا 1۹۹0، با افزایش 4 درصدی جمعیت، مساحت شهرها 4۶ 
درصد افزایش یافته است. روش کنونی که بر توسعه عمودی 
نیاز  پاسخگوی  نمی تواند  است،  متمرکز  تراکم  افزایش  و 

مسکن باشد.«
وزیر برای پاسخگویی در مجلس حاضر می شود

از  »مجلس  کرد:  بیان  پایان  در   ۹0 اصل  کمیسیون  رئیس 
را  هفتم  برنامه  تکالیف  دارد  انتظار  شهرسازی  و  راه  وزیر 
 ۹00 سالانه  تولید  برنامه،  این  اساس  بر  زیرا  کند،  عملیاتی 
هزار واحد مسکونی ضروری است. از این تعداد، ۶00 هزار 
نیاز خانوارهای جدید و ۳00 هزار واحد  برای تأمین  واحد 
عملکرد  بااین حال،  است.  فرسوده  بافت های  نوسازی  برای 
نه ماهه سال جاری فاصله زیادی با این هدف دارد. نمایندگان 
تأکید دارند که توسعه مسکن نباید به شهرک های دورافتاده 
به  اجتماعی  و  وابستگی های شغلی  مردم  زیرا  محدود شود، 
تهران دارند. پیشنهاد شده است که زمین های درون تهران با 
الحاق شوند.  به مسکن  تأمین زیرساخت ها  برای  مولدسازی 
وزیر راه و شهرسازی نیز هفته آینده در کمیسیون اصل ۹0 

باید پاسخگوی این مسائل باشد.«

احتکار زمین های دولتی وزیر راه 
را به مجلس کشاند

رئیس مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی وزارت ارتباطات اعلام 
ارتباطات  وزیر  هاشمی،  آقای  پیشتر  را  وزارتخانه  نظر  کرد: 
به  اعتقادی  ارتباطات  وزارت  که  است  کرده  تاکید  و  بیان 
اینترنت طبقاتی ندارد. روز گذشته خبری به نقل از وزیر علوم 
با این محتوا منتشر شد که »کاربری یوتیوب عمدتاً آموزشی 
یوتیوب  از سهم  را  مفصلی  و  مستدل  ما یک گزارش  است. 

تعیین  کمیته  به  و  کرده   تهیه  آموزش  و  پژوهش  تحقیق،  در 
مصادیق مجرمانه ارسال کرده ایم، خیلی امیدواریم با توجه به 
مذاکراتی که انجام داده ایم حداقل برای اساتید و دانشجویان 
وزارت  با  شود.  مسدودی  رفع  یوتیوب  از  عالی  آموزش 
ارتباطات و فناوری اطلاعات صحبت کرده ایم و خوشبختانه 
استقبال شد که اینترنت تا حدی رایگان و با حجم خیلی بالا 

در اختیار دانشجویان تحصیلات تکمیلی قرار گیرد.«
ارتباطات:  وزارت  اطلاع رسانی  و  ارتباطات  مرکز  رئیس 
احتمالا منظور وزیر علوم از بردن نام وزارت ارتباطات، بحث 
اینترنت در دانشگاه ها است. نظر وزارتخانه را  رایگان کردن 
پیشتر آقای هاشمی، وزیر ارتباطات بیان و تاکید کرده است 

که وزارت ارتباطات اعتقادی به اینترنت طبقاتی ندارد.

یک نماینده مجلس ورود ویروس جدید چینی به کشور را 
رسما تایید کرد و از مسئولان خواست با مردم شفاف باشند.

آخرین خبر  با  گفتگو  در  مجلس  نماینده  اسحاقی،  سلمان 
گفت: ویروس جدید وارد کشور شده است، خواسته ام از 

مسئولان این است که با مردم شفاف باشند.
پزشکان  تعرفه  پزشکی  حوزه  در  ما  افزود:چرا  اسحاقی 
تکلیف  بیمه ها  چرا  نمی دهیم.  افزایش  تورم  اندازه  به  را 
برای  انگیزه  ارتقای  جای  به  نمی دهند.  انجام  را  خودشان 
متخصصان کشور دنبال این هستیم که بگردیم و ببینیم کجا 
پزشکان و  به جامعه  نباید  مردم  افتاده است.  اتفاق  جرمی 
متخصصان بی اعتماد شوند. متخصصان کشور ما انسان های 

متعهدی هستند.
وی ادامه داد: اگر به سمت پیشگیری برویم قطعا مردم از 
داشت.  خواهند  بیشتری  رضایت  کیفی،  و  کمی  خدمات 
جرم  دوباره  وقوع  از  جرائم  برای  شده  پیش بینی  مجازات 

پیشگیری نکرده است.
این نماینده افزود: ویروس جدید وارد کشور شده است، 

خواسته ام از مسئولان این است که با مردم شفاف باشند.
 Human« انگلیسی  نام  با  انسانی  متاپنومو-ویروسِ 
Metapneumovirus«، یک ویروس تنفسی است؛ که علائمی 

شبیه آنفلوانزا یا سرماخوردگی ایجاد می کند و این روزها 
ویروس  این  علائم  رایج ترین  است.  شیوعیافته  چین  در 
درد،  گلو  بینی،  گرفتگی  تب،  سرفه،  از:  عبارتند  انسانی 

تنگی نفس.

نماینده مجلس مدعی شد
تایید ورود ویروس جدید چینی به 
کشور؛ مسئولان با مردم شفاف باشند

وزارت ارتباطات: به اینترنت طبقاتی اعتقادی نداریم 

تسلیحات  فروش  توقف  برای  سندرز  درخواست 
آمریکا به اسرائیل 

»برنی سندرز«، سناتور آمریکایی از واشنگتن خواست در سایه تشدید 
بحران انسانی در نوار غزه که در معرض یک جنگ نسل کشی قرار 
دارد، فروش تسلیحات و مهمات به اسرائیل را متوقف کند.سندرز در 
شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »ایالات متحده نباید بمب های بیشتری 
را برای دولت افراطی بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر اسرائیل که تاکنون 
4۵ هزار تفر را کشته، خانه ها و سیستم های بهداشتی و آمنوزشی را 
تخریب کرده وبا جلوگیری از کمک های بشردوستانه باعث قحطی در 
این منطقه شده است، ارسال کند«.وی تاکید کرد که تمام تلاش خود را 
برای جلوگیری از فروش تسلیحات آمریکایی به اسرائیل انجام خواهد 
داد.سندرز پیش از این نیز بارها خواستار توقف ارسال تسلیحات برای 

رژیم صهیونیستی شده بود. 
نتانیاهو: ایران بزرگ ترین تهدید برای ماست

»بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر رژیم صهیونیستی در اظهاراتی به یاوه گویی 
ماست. برای  تهدید  بزرگ ترین  ایران  گفت:  و  پرداخت  ایران  علیه 

نخست وزیر رژیم صهیونیستی در این سخنان اعلام کرد: تهدیدِ ایران 
همچنان وجود دارد و ما برای رخدادهای آینده آماده خواهیم بود.نتانیاهو 
بیان کرد: سال هاست که فهمیده ایم ایران چه به صورت مستقیم و چه 
از طریق نیروهای نیابتی اش بزرگ ترین تهدید برای ماست.نخست وزیر 
رژیم صهیونیستی بدون اشاره به ضربات شدید محور مقاومت بر پیکر 
این رژیم جعلی ادعا کرد: ما به ضربه زدن به محور ایران به صورتی بسیار 
قوی توجه کردیم!نتانیاهو ادامه داد: البته این محور همچنان پا برجاست و 

نیروهای دیگری وجود دارند که وارد میدان می شوند.
استارمر: ماسک دروغ می گوید 

نخست وزیر بریتانیا به حمله های میلیاردر آمریکایی پاسخ داد. »کی یر 
از  جنسی  سوءاستفاده  اخبار  انتشار  انگلیس،  نخست وزیر  استارمر« 
کودکان در انگلیس را دروغ دانست.استارمر، در واکنش به طوفان آنلاین 
درباره  گسترش گروه های سوءاستفاده جنسی از کودکان در انگلیس که 
از سوی »ایلان ماسک«، مالک تسلا آغاز شد، آنها را دروغ خواند و به 
انتقاد از  کسانی که این اطلاعات را منتشر می کنند پرداخت.استارمر 
گفت: »آنهایی که این دروغ ها و اطلاعات نادرست را پخش می کنند، نه 
به قربانیان بلکه به خودشان علاقه دارند«. اوی افزود:  »ما این سناریو را 
بارها دیده ایم، ایجاد ترس و تهدید به خشونت با این امید که رسانه ها 

آن را تقویت کنند«.
مداخله  آماده  سوریه  تجزیه  صورت  در  اردوغان: 

هستیم 
رئیس جمهور ترکیه از آمادگی کشورش برای مداخله در سوریه در 
صورت تجزیه این کشور خبر داد. »رجب طیب اردوغان« رئیس جمهور 
ترکیه، روز گذشته-دوشنبه- از آمادگی کشورش برای مداخله در سوریه 
در صورت تجزیه این کشور خبر داد.اردوغان در کنفرانس خبری گفت: 
»ما به هیچ عنوان اجازه نمی دهیم سوریه تجزیه شود یا ساختار واحد آن 
مختل گردد، اگر در این زمینه خطراتی ببینیم، به سرعت اقدامات لازم 
را انجام خواهیم داد«.رئیس جمهور ترکیه گفت: »سرنوشت کسانی که 
ترور و خشونت را انتخاب می کنند، دفن شدن در زمین با سلاح هایشان 
است. من این را به طور علنی می گویم، هیچ قدرتی نمی تواند جلوی 

این را بگیرد«.
کنگره آمریکا رسما پیروزی ترامپ در انتخابات را 

تایید کرد 
کنگره آمریکا نتایج انتخابات ریاست جمهوری این کشور و پیروزی 
نتایج  مشترک  ای  جلسه  در  کرد.  تایید  را  جمهوری خواهان  نامزد 
انتخابات ریاشست جمهوری ۲0۲4 این کشور را تایید کرد و رسما 
»دونالد ترامپ« را به عنوان چهل و هفتمین رئیس جمهور آمریکا اعلام 
کرد.»کامالا هریس« معاون رئیس جمهور، در این جلسه گفت: »این اعلام 
وضعیت رای گیری از سوی رئیس سنا به عنوان یک اطلاعیه کافی برای 
کسانی که رئیس جمهور و معاون رئیس جمهور آمریکا را انتخاب کردند، 

تلقی می شود«.مراسم تحلیف ترامپ ۲0 ژانویه برگزار می شود.
ونزوئلا روابط دیپلماتیک با پاراگوئه را قطع کرد 

وزارت خارجه ونزوئلا از قطع روابط دیپلماتیک با پاراگوئه خبر داد. 
»ایوان جیل«، وزیر خارجه ونزوئلا به اظهارات »سانتیاگو پنیا«، رئیس 
رهبر  اوروتیا«،  گونزالس  »ادموندو  با  دیدار  از  پاراگوئه پس  جمهور 
اپوزیسیون ونزوئلا و برنده دانستن وی در انتخابات واکنش نشان داد.

وی گفت: »رئیس جمهور پاراگوئه هر که قوانین بین المللی و اصل 
عدم مداخله را نادیده می گیرد، همان توهمات سیاسی گروه منقرض 
شده لیما را تکرار می کند«.جیل ادامه داد: »ونزوئلا در این زمینه تصمیم 
گرفته است روابط دیپلماتیک با پاراگوئه را قطع و خروج فوری پرسنل 
دیپلماتیک خود از این کشور را هم سو با اصل حاکمیت خود آغاز 

کند«.
نتانیاهو: محور ایران همچنان پابرجاست 

»بنیامین نتانیاهو«، نخست وزیر رژیم صهیونیستی اذعان کرد که تهدید 
ایران همچنان پابرجاست.  نتانیاهو در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: 
»سال هاست که می دانیم ایران چه به طور مستقیم و چه از طریق عوامل 
خود بزرگترین تهدید علیه ماست«.وی مدعی شد که اسرائیل آماده وقایع 
بعدی خواهد بود.نتانیاهو در ادامه ادعاهای خود افزود: »ما تلاش کردیم 
که ضربه خیلی محکمی به محور ایران وارد کنیم اما این محور همچنان 
پابرجاست و نیروهای بیشتری وارد میدان می شوند«.وی همچنین مدعی 

شد که همه شاهد تغییر اساسی در وضعیت خاورمیانه هستند.
ترامپ بار دیگر درخواست پیوستن کانادا به آمریکا 

را مطرح کرد 
در پی استعفای »جاستین ترودو« نخست وزیر کانادا، »دونالد ترامپ« 
رئیس جمهوری آمریکا بار دیگر درخواست پیوستن کانادا به ایالات 
متحده را مطرح کرد. ترامپ در شبکه اجتماعی »تروث سوشال« نوشت: 
»بسیاری در کانادا تمایل دارند به پنجاه و یکمین ایالت آمریکا تبدیل 
شوند. آمریکا دیگر نمی تواند ناترازی های تجاری و یارانه هایی را که 
کانادا برای بقا به آنها نیاز دارد، تحمل کند«.وی ادامه داد: »جاستین 
ترودو این را می دانست و استعفا کرد. اگر کانادا به آمریکا بپیوندد، دیگر 
بحث تعرفه مطرح نخواهد بود. مالیات ها پایین خواهد آمد و آنها کاملا 
از تهدید کشتی های روسیه  و چین که آنها را محاصره کرده اند، رهایی 

خواهند یافت. با همدیگر، چه کشوری خواهد شد«.
 معاون گوترش: تلاش هایمان برای نجات غزه به بن 

بست رسیده است
یک مقام سازمان ملل متحد نسبت به اوضاع بحرانی و انسانی در غزه 
به شدت هشدار دارد.»تام فلچر« معاون اموربشردوستانه دبیرکل سازمان 
ملل متحد هشداد داد که تلاش های بشردوستانه این سازمان برای نجات 
جان انسان ها در نوار غزه به مرحله بحرانی و آستانه فروپاشی رسیده 
است.فلچر نسبت به افزایش موانع بر سر راه تلاش های امدادی در نوار 
غزه هشدار داد.وی اعلام کرد که سربازان اسرائیلی بیش از 1۶ گلوله به 
سوی کاروان امدادی سازمان ملل در یکی از ایست های بازرسی میان 

جنوب و شمال غزه شلیک کردند.
آمریکا ۱۱ زندانی یمنی را از »گوانتانامو« به عمان 

منتقل کرد
وزارت دفاع آمریکا اعلام کرد در چارچوب تلاش ها برای بستن زندان 
به عمان منتقل کرده است.در  بدنام »گوانتانامو« 11 زندانی یمنی را 
این بیانیه آمده است که »در 1۵ سپتامبر ۲0۲۳ لوید آستین، وزیر دفاع 
نمایندگان کنگره را از این تصمیم خود یعنی تحویل این 11 زندانی یمن 
به دولت عمان در هماهنگی با شرکای عمانی مطلع کرد و ما شرایط 
این انتقال را فراهم کردیم.در بخش دیگری از این بیانیه آمده است که 
»این اقدام در چارچوب تلاش های جاری برای کاهش شمار زندانی ها 
)گوانتانامو( و بستن کامل این زندان صورت گرفت؛ زندانی که در داخل 
پایگاه نظامی آمریکا در شرق کوبا واقع شده است.آن گونه که در این 

بیانیه آمده هم اکنون 1۵ زندانی دیگر در گوانتانامو حضور دارد.
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مدیر کل بهزیستی گیلان خبر داد
۶۱ کودک کار از خیابان های گیلان 

خارج شدند 

مدیر کل بنیاد مسکن گیلان :
تامین مسکن برای ایثارگران وظیفه 

گیلان ملی و انسانی است اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
گفت : شهر رشت با توجه به تراکم جمعیتی بالا و 
شرایط اقلیمی خاص از جمله شهرهایی است که 
محدودیت   موبایلی  زیرساخت های  توسعه  برای 

دارد و در این رابطه با مشکل مواجهیم. 
سعید زاهدی در گفت و گو با ایرنا افزود: امروز 
دکل های  نصب  برای  سیار  ارتباطات  شبکه  در 
رابطه  این  در  و  دارد  مخابراتی مشکلاتی وجود 
نیازمند همکاری و همراهی ادارات و دستگاه های 
نیاز  مورد  فضای  تا  هستیم  شهر  این  در  استانی 
برای نصب این دکل ها و توسعه زیرساختها را در 
عرصه ها و زمین های خود فراهم کنند تا بتوانیم 

به پوشش کامل دست یابیم.
نیز  رشت  مردم  از  همچنین  کرد:  عنوان  وی 
درخواست می کنیم در زمینه واگذاری زمینهایی 
نصب  برای  حوزه  این  کارشناسان  سوی  از  که 
و  شناسایی  همراه  تلفن  و  مخابراتی  های  دکل 
با  را  لازم  همکاری  شده  داده  تشخیص  مناسب 
در  بتوانیم  تا  باشند  داشته  مخابراتی  اپراتورهای 
استان شبکه پایدار الکترونیکی و سیار ایجاد کنیم.

وی با اشاره به ضرورت های وجود شهر هوشمند؛ 
زیرساخت های  کردن  فراهم  نخست  وهله  در  را  آن  لازمه 
پایدار و دستیابی به اینترنت پرسرعت کامل دانست و گفت: 
ما در رشت به زیرساخت پویایی نیاز داریم که بتوان از آنها 
سامانه های  از  بهره مندی  و  ارتباطی  شبکه های  توسعه  برای 

الکترونیکی استفاده کرد.
کل  در  فیبرنوری  شبکه  توسعه  اکنون  کرد:  تصریح  زاهدی 
پروژه  این  اقدام است و در ۵۶ شهر گیلان  استان در دست 
برای منازل و کسب و کارهای استان در حال اجراست که از 
این میان درشهرهای رشت، آستانه اشرفیه و کومله به مرحله 
واگذاری سرویس رسیده است و در شهرهای اسالم، پره سر، 
کیاشهر، لولمان، رستم آباد منجیل و بندرانزلی نیز رو به اتمام 

است و تا دهه فجر مراحل واگذاری آن انجام می شود.
وی تاکید کرد: مراکز شهرستان ها در اجرای پروژه های فیبر 
نوری در اولویت است و تا اوایل سال آینده پروژه فیبرنوری 
منازل و کسب و کارهای استان به مراحل نهایی و واگذاری 

می رسد.
وی گفت: در شهر رشت نیز این پروژه در تمامی مسیرهای 
اصلی شهر انجام و اشتراک دهی به مردم آغاز شده و امکان 
فراهم  درخواست کنندگان  برای  فیبرنوری  به  آسان  دسترسی 

است و طی ماه های آتی کار به انجام می رسد.
قانون  کامل  اجرای  چهاردهم  دولت  رویکرد  داد:  ادامه  وی 
فناوری  و  ارتباطات  وزارت  و  است  هفتم  ساله  پنج  برنامه 
اطلاعات نیز در راستای اجرای فصل ۱۳ برنامه پنج ساله هفتم 
این فصل ۲  انجام داده است. در  هدف گذاری های خود را 
موضوع شامل شبکه ملی اطلاعات و اقتصاد دیجیتال بر این 
دنبال  استانی  برش  در  که  است  شده  تکلیف  خانه  وازرت 

می شود.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات گیلان اظهار کرد: در 
برش استانی این قانون دسترسی کامل به شبکه ملی اطلاعات 
در حوزه های شهری و روستایی و تحقق ۱۰ درصدی سهم 
برنامه  در  شود.  می  دنبال  کشور  اقتصاد  از  دیجیتال  اقتصاد 
پنج ساله هفتم هم هدف؛ دستیابی به سهم ۱۰ درصدی از تولید 
ناخالص ملی اقتصاد دیجیتال از اقتصاد کشور است و تا پایان 

این برنامه به سال ۱۴۰۷ باید به این مهم دست پیدا کنیم.
دیجیتال  اقتصاد  در  پیشرو  استان های  از  را  گیلان  استان  وی 
کشور اعلام کرد و افزود: این خطه همواره در شاخص های 
این  در  پیشرو  استان های  جمله  از  دیجیتال  اقتصاد  مختلف 

زمینه است.
ارتباطات  ملی  شبکه  به  گیلان  روستاهای  از  درصد   ۹۶

متصل هستند 
کرد:  اظهار  گیلان  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
تنظیم  سازمان  معاونت  سوی  از  شده  انجام  پایش های  طبق 
و  ارتباطات  خانه  وزارت  رادیویی  ارتباطات  و  مقررات 
فناوری اطلاعات بیش از ۹۶ درصد روستاهای استان گیلان به 
شبکه ملی اطلاعات متصل هستند و درصد باقی مانده شامل 
العبور است  از دسترس کوهپایه ای و صعب  روستاهای دور 
دشوارتر  آنها  به  دسترسی  جلگه ای  روستاهای  به  نسبت  که 

می باشد.
مورد  برق  تامین  عدم  علت  به  روستاها  این  در  گفت:  وی 
با  که  نیست  امکانپذیر  کامل  به طور  ارتباطات  برقراری  نیاز 
همکاری شبکه برق بدنبال دسترسی به پوشش ۱۰۰ درصدی 
در ارتباطات سیار استان هستیم؛ در خصوص کیفیت ارتباطات 
نیز تلاش می شود که نقاط کور کوهپایه ای با تنظیمات فنی به 

دسترسی ۱۰۰ درصدی دست یابند.
موبایلی  شبکه  و  سیار  ارتباطات  حوزه  در  افزود:  زاهدی 
در  سیار  ارتباطات  نسل های  آخرین  روزافزون  توسعه  شاهد 
نسل  آخرین  از   ۵G دکل   ۳۰ از  بیش  اکنون  و  هستیم  گیلان 
از تکنولوژی های ارتباطات سیار در شهر رشت مورد استفاده 

قرار می گیرد.
وی در ادامه با بیان اینکه اکنون با گذر از دولت الکترونیک به 
دولت هوشمند رسیده ایم، گفت: در ۱.۵ سال گذشته صدور 
توسط  مجوزها  صدور  ملی  سامانه  درگاه  از  مجوزها  انواع 
سازمان فناوری اطلاعات ایران انجام می شود و تمامی ادارات 
در  سامانه  این  بستر  در  را  خود  مختلف  مجوزهای  صدور 
دسترس مراجعان قرار می دهند و این خود یکی از مهمترین 

مشخصه های دولت الکترونیک است.
زاهدی ادامه داد: در دولت الکترونیک با حذف اسناد کاغذی 
هم اینک ۱۰۰ درصد رویه های مختلف در سامانه بارگزاری 
ارائه  و  شده  انجام  درگاه  این  از  نیز  مجوز  دریافت  و  شده 
خدمات در سامانه ملی صدور مجوزها برای ادارات یک الزام 

و تکلیف است.
صدور  و  مالیاتی  های  اظهارنامه  انواع  کرد:  تصریح  وی 
انجام  الکترونیک  دولت  بستر  در  باید  نیز  مختلف  های  بیمه 
تولیدی  صنعتی  واحدهای  احداث  مجوزهای  و صدور  شود 

مربوطه  ملی  از طریق درگاه سامانه  فرهنگی  و 
نیازی  مردم  دیگر  طریق  این  به  گیرد؛  صورت 
به مراجعه حضوری به ادارات نخواهند داشت. 
نتایج اجرای دولت الکترونیک تسریع در انجام 
امور، قابلیت پیگیری مراحل پیشرفت کار برای 
مراجعین و سازمانها، حذف سفرهای زائد درون 
بهینه سازی وضعیت ترافیک خیابانها  شهری و 

و شهرهاست.
دستیابی به شهر هوشمند رشت با استفاده از 

سامانه های الکترونیکی 
گیلان  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  مدیرکل 
رشت  هوشمند  شهر  به  دستیابی  خصوص  در 
است  عام  مفهوم  یک  هوشمند  شهر  گفت:  نیز 
و به طور خاص در چنین شهری می توانیم با 
هوشمند  و  الکترونیکی  های  سامانه  از  استفاده 
سازی سامانه های مورد بهره برداری مشکلات 
شهر را از جمله معضل حاد ترافیک در رشت 

را حل کنیم.
وی عنوان کرد: هرچه خدمات در شهر رشت 
الکترونیکی تر شود مردم برای دریافت خدمات 
کمتر نیاز به خروج از منازل خواهند داشت که 

کمک بزرگی به کاهش بار ترافیک خواهد بود.
ابزارهای  از  استفاده  با  توانند  می  مردم  کرد:  تصریح  وی 
می توان  همچنین  کنند،  مطالعه  را  شهر  ترافیک  هوشمند 
خودروها را با تعبیه چراغ راهنمای هوشمند و نشانه گذاری ها 
به  و  پرترافیک دور  نقاط  از  و در مجموع مدیریت هوشمند 
سمت مسیرهای کم ترافیک تر هدایت و معضل کنونی در این 

حوزه کاهش داده و مدیریت کرد.
های  سامانه  یا  و  هوشمند  پارکینگ  ایجاد  داد:  ادامه  زاهدی 
که  است  مواردی  این  از  دیگر  یکی  خودرو  پارک  هوشمند 
می تواند بار ترافیکی بافت تاریخی مرکز شهر رشت را کاهش 
استفاده  با  توان  می  نیز  زباله  و  پسماند  مدیریت  برای  دهد. 
گام  معضل  این  حل  راستای  در  الکترونیکی  های  سامانه  از 

برداشت.
این  افزود:  و  خبرداد  هوشمند  شهر  کارگروه  تشکیل  از  وی 
کارگروه به ریاست معاونت امور عمرانی استانداری تشکیل 
شده و بزودی جلسات آن برگزار خواهد شد که گامی برای 

تحقق شهر هوشمند است.
این مسئول در خصوص چهاردهمین نمایشگاه الکامپ که از 
۱۱ تا ۱۴ دی ماه در رشت برگزار شد نیز گفت: این نمایشگاه 
دیجیتال و دولت هوشمند در  اقتصاد  کامپیوتر،  عنوان  تحت 
سالن نمایشگاهی گیلان برگزارشد که بخشی از این نمایشگاه 
به غرفه دولت الکترونیک و هوشمند در قالب دولت هوشمند 
اختصاص داشت.وی ادامه داد: دوره دولت الکترونیک سپری 
شده و گام بعدی دولت هوشمند است؛ در نمایشگاه الکامپ 
بیش  و  داشت  اختصاص  هوشمند  دولت  پاویون  به  بخشی 
و  داشتند  مشارکت  و  آن حضور  در  اجرایی  دستگاه   ۳۰ از 
گذاشتند  نمایش  به  را  خود  مکانیزه  و  الکترونیک  خدمات 
دولت  راستای  در  دولت  اقدامات  از  گوشه ای  با  مردم  تا 

الکترونیک و هوشمند سازی خدمات آشنا شوند.
وی از همراهی مسئولان استانی قدردانی کرد و ابراز امیدواری 
کرد: با همراهی و همدلی همه مسئولان و مردم زیرساختهای 
اطلاعاتی و ارتباطی استان توسعه یابد و در ارائه خدمات و 
الکترونیک و  سرویس خدمات ارزنده ای برای تحقق دولت 

دولت هوشمند و شهر هوشمند برای مردم فراهم شود.
در  را  مشکلات خود  گیلان خواست  استان  مردم  از  زاهدی 
حوزه ارتباطات از طریق سامانه ۱۹۵ اطلاع رسانی کنند تا به 

سرعت موضوع رسیدگی و مشکل رفع شود.

مدیر کل ارتباطات و فناوری اطلاعات گیلان:

توسعه زیرساخت های موبایلی رشت با مشکل مواجه است

استاندار گیلان بر ضرورت توجه ویژه سازمان برنامه و بودجه 
جهت جبران عقب ماندگی ها و پیشگیری از وقوع بحران های 

زیست محیطی در استان های شمالی تاکید کرد.
و   رئیس  با  شمالی  استانداران  نشست  در  شناس  حق  هادی 
سازمان برنامه و بودجه که با حضور اعضای مجمع نمایندگان 
و  برنامه  سازمان  اینکه  بیان  با  شد  برگزار  شمالی  ۳استان 
اولویت  تشخیص  جهت  کشور  متفکر  مغز  عنوان  به  بودجه 
های عمرانی محسوب می شود، افزود: اگر پرسیده شود کدام 
را  کشور  غذایی  امنیت  تامین  برای  مطلوب  زمین  ها  استان 
منحصر  زمین های  بودن  دارا  با  استان شمالی   ۳ یقینا  دارند، 

بفرد، جزء دارایی ارزشمند ایران عزیز هستند.
کشور  گندم  و  برنج  از  اساسی  بخش  تامین  به  اشاره  با  وی 
در استان های گیلان، مازندران و گلستان، گفت: استان های 
شمالی علاوه بر تولید برنج و گندم با تولید سایر محصولات 
باغی ومرکبات، زیتون و چای یقینا یکی از حلقه های محوری، 

تامین امنیت غذایی کشور محسوب می شوند.
کشاورزی  آب  تامین  ضرورت  بر  تاکید  با  گیلان  استاندار 
مناسب در راستای توسعه کشاورزی در استان های شمالی، 
برابر   ۴ گیلان  استان  در  باران  بارش  کرد:میانگین  تصریح 

میانگین کشوری است اما به دلیل طولانی شدن زمان احداث 
۴ سد مهم در استان، نمی توانیم از این منابع آبی جهت توسعه 

کشاورزی استان به درستی استفاده کنیم.
نماینده عالی دولت در گیلان بر لزوم توجه ویژه سازمان برنامه 
و بودجه به تکمیل پروژه های تصفیه خانه فاضلاب در استان 
تصفیه  فیزیکی  پیشرفت  میزان  متاسفانه  افزود:  و  کرد  تاکید 
خانه های فاضلاب در استان گیلان و سایر استان های شمالی 

بسیار پایین تر از میانگین پیشرفت  فیزیکی تصفیه خانه ها در 
و  منابع  نیازمند  تخصیص  این معضل،  رفع  که  است  کشور 

اعتبارات مناسب جهت تکمیل این پروژه ها  است.
از  را یکی دیگر  استان گیلان  حق شناس معضل پسماند در 
مسائلی دانست که نیاز به توجه ویژه سازمان برنامه و بودجه 
دارد و افزود: در استان گیلان روزانه بیش از ۲هزار و ۵۰۰ تن 
زباله تولید می شود که با توجه به بالا بودن آب های سطحی 
در گیلان و عدم امکان دفن آن،  در ۷ پهنه در نقاط مختلف 
استان از جمله در سراوان کوهی از زباله تشکیل شده است و 
شیرابه های آن منجر به آلودگی آب های زیر زمینی می شود.

وی کم شدن عمق تالاب انزلی به دلیل ورود فاضلاب های 
انسانی و صنعتی را از دیگر معضلات زیست محیطی استان بر 
شمرد و افزود: تخصیص اعتبار مناسب و به موقع می تواند  از 

بروز بحران زیست محیطی در گیلان جلوگیری کند.
راهبردی  اهمیت  به  اشاره  با  گیلان  در  دولت  عالی  نماینده 
راه ارتباطی شمال جنوب برای کشور، اظهار داشت: تکمیل 
زیرساخت های ارتباطی استان از دیگر پروژه های حیاتی برای 
استان و کشور است که باید به عنوان اولویت در دستور کار 

سازمان برنامه و بودجه قرار بگیرد.

استاندار گیلان در نشست استانداران شمالی با رئیس سازمان برنامه و بودجه: 
جبران عقب ماندگی های استان های شمالی نیازمند توجه ویژه سازمان برنامه و بودجه است 

نماینده مردم آستانه اشرفیه در مجلس گفت: سازمان حفاظت 
معتمد  آزمایشگاه های  طریق  از  است  موظف  محیط زیست 

تجهیزات پالایش آلاینده های منابع زیستی را مدیریت کند.
در  اسلامی  شورای  مجلس  علنی  نشست  در  نجفی  ابراهیم 
قانون   ۲۲ ماده  )پ(  بند  به  استناد  با  گفت:  شفاهی  تذکری 
از  است  موظف  محیط زیست  حفاظت  سازمان  عملًا  برنامه 
طریق آزمایشگاه های معتمد تجهیزات پالایش آلاینده های منابع 
زیستی را مدیریت کند. سوالم از ریاست سازمان محیط زیست 
زباله  دستگاه های  این  بر  نظارت  چقدر  که  است  این  کشور 

سوزی که الان مستقر هستند وجود دارد.
وی افزود: الان در یکی از شهرهای حوزه انتخابیه ام زباله سوز 
نصب شده و یک واحدی که وظیفه اش کود آلی است آنجا رفته 
زباله سوز نصب کرده و مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
و  محیط زیست  و  می سوزاند  زباله  مجاز  غیر  می گوید  گیلان 
را  خود  کار  دارد  همچنان  ولی  هستند  مخالف  هم  بهداشت 
گفت:  مجلس  در  اشرفیه  آستانه  مردم  می دهد.نماینده  انجام 

امروز به خاطر بالا بودن سطح آب های زیرزمینی در استان های 
شمالی کل آب شرب و آب کشاورزی با آب فاضلاب ادغام 
شده است. تمام تصفیه خانه های صنعتی فاضلاب در پیوست 
یک قانون بودجه پول دارند به عنوان نمونه در حوزه انتخابیه 
اگر  دارد  پول  میلیارد   ۶۳ فاضلاب  صنعتی  تصفیه خانه  بنده 
۱۰۰ درصد تخصیص داده شود که هرگز نمی شود ۴۰ سال 
طول می کشد و اگر ما تورم نداشته باشیم تصفیه خانه صنعتی 

فاضلاب به مرحله بهره برداری می رسد که تنها راه آن استفاده 
اینکه ما از سازمان  با  الحاق است  از ظرفیت ماده ۵۶ قانون 
بهانه  به  بانک ها  برنامه و بودجه ضمانت نامه گرفتیم متأسفانه 
جزء ۶ بند ب ماده ۱۰ قانون برنامه هفتم بایستی اوراق منتشر 

بکنند به این بهانه ظرفیت ماده ۵۶ کاملًا محدود کردند.
این نماینده مردم در مجلس بیان کرد: در لایحه بودجه ۱۴۰۴ 
یک بندی را آوردیم که عملًا اجازه دادیم شرکت های دولتی 
بودجه  و  برنامه  سازمان  تضمین  با  استانی  آبفاهای  خصوصاً 
استفاده   ۵۶ ماده  تسهیلات  از  و  کنند  منتشر  اوراق  می توانند 
شرایط  خاطر  به  شمالی  استان های  برای  دارم  استدعا  کنند 
خاصی که دارند اجرایی شود. استاندار گیلان چند روز پیش 
مصاحبه ای را انجام دادند و گفتند عمق تالاب انزلی ۱۰ متر 
بوده ولی امروز رسیده ۲۰ سانتی متر یعنی کل فاضلاب شهر 
رشت، زرچوب و گوهر رود به تالاب انزلی سرازیر می شود 
یعنی اگر این روند ادامه پیدا کند، در سال های بسیار نزدیک 

انزلی قابل سکونت نیست.

نماینده مردم آستانه اشرفیه در مجلس در تذکری شفاهی: 

40 سال طول می کشد تا تصفیه خانه صنعتی فاضلاب آستانه اشرفیه تکمیل شود!

مدیر کل بنیاد مسکن گیلان با اشاره به نقش اساسی جانبازان 
و شهدا در حفظ و حراست از انقلاب اسلامی، گفت: تأمین 

مسکن برای ایثارگران وظیفه  ملی و انسانی است.
برای  زمین  تأمین  هماهنگی  و  بررسی  منظور  به  جلسه ای 
احداث مسکن جانبازان و خانواده های معظم شهدا با حضور 
مدیران کل بنیاد مسکن و بنیاد شهید و امور ایثارگران استان 
گیلان به همراه معاونین، رؤسای ادارات و کارشناسان مرتبط 

در اداره کل بنیاد مسکن برگزار شد.
»حامد دائمی« مدیرکل بنیاد مسکن گیلان با اشاره به نقش 
انقلاب  از  حراست  و  حفظ  در  شهدا  و  جانبازان  اساسی 
ایثارگران،  قشر  برای  مسکن  تأمین  کرد:  اظهار  اسلامی، 

وظیفه ای ملی و انسانی است.
وی افزود: ما متعهد هستیم تا با همکاری بنیاد شهید و امور 
این  مسکن  احداث  برای  را  مناسب  زمین های  ایثارگران، 
آنان  اختیار  در  را  تسهیلات  بهترین  و  کنیم  تأمین  عزیزان 

قرار دهیم.
مدیرکل بنیاد مسکن گیلان ضمن تاکید بر تفاهم نامه کشوری 
و  ارجمند  جانبازان  به  ارائه خدمات  داد:  ادامه  بین،  ما  فی 
لذا  اولویت های اصلی ما است  از  خانواده های معظم شهدا 
این اقدام نه تنها بهبود شرایط زندگی این عزیزان را فراهم 
می کند، بلکه از خودگذشتگی های آنان را نیز پاس می دارد.

تداوم همکاری بین ۲ نهاد منجر به شرایط بهتر خواهد شد
»محمد رضا داوطلب« مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران 
بنیاد مسکن  نیز در این جلسه گفت: همکاری  استان گیلان 
انقلاب اسلامی با بنیاد شهید و امور ایثارگران در این زمینه 

از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
بتوانیم  همکاری ها،  این  تداوم  با  امیدواریم  ما  افزود:  وی 
فراهم  برای جانبازان و خانواده های شهدا  بهتری را  شرایط 

کنیم.
در این جلسه، جزئیات واگذاری زمین جهت احداث مسکن 
برای جانبازان و خانواده های معظم شهدا مورد بررسی قرار 

گرفت.
همچنین مقرر شد که کارگروهی ویژه جهت پیگیری و اجرای 
مسئولیت  کارگروه  این  شود  تشکیل  جلسه  این  مصوبات 
به  تعیین شده،  اهداف  کامل  تحقق  زمان  تا  داشت  خواهد 

فعالیت خود ادامه دهد.
در ادامه، مدیران دو نهاد بر لزوم فراهم سازی تسهیلات مالی 
مناسب و تسریع در فرآیندهای اداری و اجرایی تاکید کردند.

استان و  انقلاب اسلامی  بنیاد مسکن  همچنین مقرر شد که 
بنیاد شهید و امور ایثارگران گیلان با همکاری سایر ادارات 
را  مصوبات  اجرای  در  تسریع  برای  لازم  شرایط  مربوطه، 

فراهم کنند.
در پایان جلسه، مدیران دو نهاد با تاکید بر اهمیت خدمت 
رسانی به جامعه هدف، از تمامی دست اندرکاران و مسئولان 
خواستند تا با تمام توان و ظرفیت های موجود، برای تحقق 

این اهداف تلاش کنند.

مدیر کل بهزیستی گیلان گفت: با پرداخت تسهیلات و کمک 
بلاعوض ۷۰۰ میلیون تومانی، ۶۱ کودک کار از خیابان های 

گیلان خارج شدند.
بهزیستی گیلان گفت: ۱۳۰ کودک  آریا طوفانی، مدیر کل 
و  تسهیلات  پرداخت  با  که  شدند  شناسایی  گیلان  در  کار 
کمک بلاعوض ۷۰۰ میلیون تومانی، تاکنون ۶۱ نفر از این 

کودکان از خیابان خارج شده اند.
 وی با اشاره به اینکه خانواده های این کودکان با این مبلغ 
وسایل کمک معیشتی و همچنین ابزار کار خریده اند تا نیازی 
به کار کودکانشان نداشته باشند گفت: والدین کودکان کار 
دارویی،  گیاهان  پرورش  خیاطی،  مهارت های  کسب  برای 
مهارت های امداد و نجات، نقاشی ساختمان، جوشکاری و 

سرویس خودرو تحت آموزش هستند.
از  قبل  خانواده ها  این  از  گفت:  گیلان  بهزیستی  کل  مدیر 
پرداخت تسهیلات و کمک بلاعوض تعهد گرفته می شود تا 

کودکانشان دوباره برای کار وارد خیابان ها نشوند.
آریا طوفانی افزود: ۸ نفر از این کودکان، ترک تحصیل کرده 
بودند که ۳ نفر به تحصل بازگشتند و در تلاشیم تا ۵ کودک 

دیگر نیز به تحصیل بازگردند.

دستگاه   ۵۶۳ کشف  از  گیلان  انتظامی  فرمانده  جانشین   
به  گمرکی  مثبته  مدارک  فاقد  قاچاق  خانگی  لوازم  انواع 

ارزش ۱۴۰ میلیارد ریال در شهرستان رشت خبر داد. 
امنیت  پلیس  ماموران  افزود:  پور  حسن  حسین  سردار 
بر وجود  مبنی  استان در پی گزارش های مردمی  اقتصادی 
تیمی  انباری در شهرستان رشت،  لوازم خانگی قاچاق در 
اعلامی  آدرس  به  کالا  قاچاق  با  مبارزه  اداره  ماموران  از 
لوازم  انواع  دستگاه   ۵۶۳ آن  از  بازدید  در  و  شد  اعزام 
ضبط  و  کشف  گمرکی  مثبته  مدارک  فاقد  قاچاق  خانگی 

شد.
کارشناسان  نظر  برابر  کرد:  خاطرنشان  انتظامی  مقام  این 
ارزش محموله کشف شده ۱۴۰ میلیارد و ۷۵۰ میلیون ریال 
برآورد و در این خصوص متهم ۵۵ ساله با تشکیل پرونده 

به مرجع قضایی معرفی شد.
دستگیری عامل برداشت غیرمجاز از حساب شهروندان 

در رودسر
انتظامی  فرمانده  از  نقل  به  دیگری  گزارش  همچنین 
شهرستان رودسر حاکی است مردی ۲۲ ساله که با ارسال 
پیامک جعلی معیشتی از شهروندان کلاهبرداری کرده بود 

توسط پلیس فتا این شهرستان دستگیر شد.
پی  در  کرد:  اظهار  جوانمردی  الدین  جلال  سید  سرهنگ 
دریافت شکایت تعدادی از شهروندان مبنی بر کلاهبرداری 
از طریق ارسال پیامک معیشتی و انسداد حساب و یا خالی 
در  ویژه  صورت  به  موضوع  بررسی  آنها  حساب  شدن 

دستور کار پلیس فتا شهرستان رودسر قرار گرفت.
دریافت  به  اشاره  با  رودسر  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
توسط  شهرستان  کلاچای  بخش  در  متهم  از  سرنخ هایی 
محل  گرفته  صورت  تلاش های  با  کرد:  اظهار  فتا  پلیس 
اختفاء متهم شناسائی و برابر هماهنگی قضائی و همکاری 

ماموران انتظامی این بخش متهم ۲۲ ساله دستگیر شد.
نامشروع از هک حساب  مبالغ  اینکه متهم  به  با اشاره  وی 
مالباختگان را تبدیل به ارز دیجیتال و کالا می کرد، ادامه 
از هشت  به کلاهبرداری  پلیس  تحقیقات  در  فرد  این  داد: 
میلیون   ۵۶۶ و  میلیارد   ۲ مبلغ  به  رودسر  در شهرستان  نفر 
بودن  مسدود  به  توجه  با  که  کرد  عنوان  و  اعتراف  ریال 
وجوه  انتقال  برای  دیگران  حساب  شماره  از  حسابش 

کلاهبرداری استفاده می کرده است.
پرونده  تشکیل  با  متهم  اینکه  بیان  با  جوانمردی  سرهنگ 
از شهروندان خواست ضمن  به مرجع قضائی معرفی شد، 
را  مشکوک  مورد  هرگونه  پلیسی،  هشدارهای  به  توجه 
بلافاصله از طریق سامانه تلفنی ۱۱۰ به پلیس اطلاع دهند.

کشف انبار لوازم خانگی قاچاق به 
ارزش ۱40 میلیارد ریال در گیلان

مدیرکل راه و شهرسازی گیلان، از ثبت نام بالغ بر سه هزار و 
۴۰۰ متقاضی دارای سه و چهار فرزند جهت واگذاری زمین 

خبر داد و گفت: بالغ بر هزار و ۵۰۰ متقاضی تایید شدند. 
محمدرضا فلاحتگر در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به آخرین 
وضعیت واگذاری زمین در راستای قانون حمایت از خانواده 
تاکنون سه  اظهار کرد:  استان گیلان،  و جوانی جمعیت در 
هزار و ۴۶۱ متقاضی جوانی جمعیت در استان گیلان ثبت نام 

کردند.
افزود:  نهایی هزار و ۵۸۳ متقاضی خبر داد و  تایید  از  وی 
مهرماه   ۲۴ از  پس  بعدشان  به  سوم  فرزند  که  خانوارهایی 
۱۴۰۰ متولد شده و خانوارهای دارای چهار فرزند زیر ۲۰ 
بهره مند  رایگان  زمین  واگذاری  مزایای  از  می توانند  سال 

شوند.
نهضت  مشکل  عمده ترین  گیلان  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
ملی مسکن در استان را کمبود زمین دانست و متذکر شد: 
به دنبال تامین ۱۲۰ هکتار زمین با کمک دستگاه های اجرایی 

استان هستیم.
فلاحتگر از تخصیص زمین به ۶۶۴ متقاضی جوانی جمعیت 
استان خبر داد و خاطرنشان کرد: تخصیص زمین از طریق 
قرعه کشی انجام می شود.و ۱۰۰ خانوار دارای چهار فرزند و 
مابقی خانوارهایی هستند که فرزند سوم به بعدشان پس از 

۲۴ مهرماه ۱۴۰۰ متولد شده است.
جوانی  طرح  در  شده  داده  تخصیص  اراضی  مساحت  وی 
شفت،  کیاشهر،  فومن،  شهرهای  در  هکتار   ۸.۵ را  جمعیت 
املش، رودسر، منجیل، تولم شهر و زیباکنار به ارزش ۶۱۴ 
میلیارد تومان دانست و بیان کرد: تعداد ۵۴۶ متقاضی ساکن 
استان  مسکن  بنیاد  به  که  داده اند  پرونده  تشکیل  نیز  روستا 

منتقل شد.
دو  تخصیص  از  همچنین  گیلان  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
قطعه پنج هزار مترمربعی در مسکن مهر رشت برای ساخت 
خوابگاه متاهلین خبر داد و گفت: یک قطعه به دانشگاه گیلان 
به دانشگاه علوم پزشکی استان جهت ساخت  و یک قطعه 

واگذار شده است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان:
۳000 متقاضی واگذاری زمین 

در گیلان داریم

روغن  تأمین  در  اینکه  بر  تأکید  با  گیلان  صمت  مدیرکل 
برای  محدودیتی  گفت:  نداریم،  چالشی  استان  در  خوراکی 
این  توزیع  و  ندارد  وجود  مردم  به  خوراکی  روغن  عرضه 

محصول طبق روال عادی ادامه دارد. 
به سوال  پاسخ  در  ایسنا  با  پورحیدری در گفت وگو  تیمور 
مردمی مبنی بر وضعیت موجودی روغن خوراکی در بازار 
برای عرضه روغن خوراکی  اظهار کرد: محدودیتی  استان، 
به مردم وجود ندارد و توزیع این محصول طبق روال عادی 
تخلف  فروش  در  محدودیت  هرگونه  ایجاد  و  دارد  ادامه 

محسوب می شود.
روغن  قیمت  افزایش  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
صحت دارد؟ افزود: با توجه به هزینه های تولید بازنگری در 
قیمت روغن در دستورکار قرار گرفته اما هنوز اجرا نشده و 
فعلا با همین قیمت در حال عرضه می باشد، در حال حاضر 
روغن خوراکی در مراکز پخش استان و فروشگاهی به قیمت 

قبل موجود است.
بر  تأکید  با  گیلان  استان  تجارت  و  معدن  مدیرکل صنعت، 
نداریم،  چالشی  استان  در  خوراکی  روغن  تأمین  در  اینکه 
روغن  فروش  برای  که  صنفی  واحدهای  کرد:  تصریح 
در  شهروندان  کرده اند،  تخلف  کنند،  ایجاد  محدودیت 
صورت بروز تخلف می توانند به سامانه ۱۲۴ گزارش کنند 
تا اکیپ های بازرسی جهت رسیدگی به گزارشات مردم به 

محل اعزام شوند.

مدیرکل صمت گیلان خبر داد
مشکلی در تأمین روغن خوراکی نداریم



این میوه ها خون ساز اند! ماجرای افزایش قیمت نوارهای
 تست قند خون

 ضرورت افزایش حمایت های بیمه ای از بیماران

با  انجمن اطلاع رسانی دیابت گابریک  رئیس هیات  مدیره 
افزایش  و  قندخون  نوارهای تست  ارز  نرخ  تغییر  به  اشاره 
قیمت هر بسته این نوارها به حدود ۵۰۰ هزار تومان، گفت: 
یک فرد دیابتی برای سنجش نرمال و منظم قند خون خود 

به هفته ای حداقل یک بسته نوار تست نیاز دارد. 
 اخیرا دکتر مهدی پیرصالحی - رییس سازمان غذا و دارو 
نوارهای  ارز  نرخ  تغییر  به  اشاره  با  خبری  نشستی  در  نیز 
تست قند خون و کیت های آزمایشگاهی از ۴۲۰۰ تومان به 
۲۸۵۰۰ تومان و افزایش قیمت این محصولات، بر ضرورت 
افزایش پوشش های بیمه ای و اتخاذ تدابیری در جهت عدم 

افزایش پرداخت از جیب مردم تاکید کرد.
فوق تخصص   - استقامتی  علیرضا  دکتر  راستا  همین  در 
با  گفت وگو  در  متابولیسم  و  درون ریز  غدد  بیماری های 
ابزاری  قندخون«  تست  »نوارهای  اینکه  بیان  با  ایسنا، 
ضروری و بسیار کاربردی برای بیماران دیابتی است، اظهار 
منظور  به  هستند  مبتلا  یک  نوع  دیابت  به  که  افرادی  کرد: 
اطلاع  خود  خون  قند  میزان  از  می بایست  انسولین  تزریق 
هستند،  مبتلا  یک  نوع  دیابت  به  که  افرادی  باشند.  داشته 
همچنین  می کند.  تزریق  انسولین  بار  چهار  تا  سه  روزانه 
قند خون خود  میزان  از  می بایست  نیز   ۲ نوع  دیابت  افراد 
اطلاع داشته باشند و این موضوع به بیماران دیابت نوع یک 

محدود نمی شود.
افزایش قیمت نوارهای تست قند خون

قیمت  تغییر  درباره  تهران  علوم پزشکی  دانشگاه  استاد  این 
که  است  ماه  یک  حدود  گفت:  خون  قند  تست  نوارهای 
این  ارز  قیمت  تغییر  واسطه  به  نوارهای تست خون  قیمت 
کالای ضروری از ارز دولتی ۴۲۰۰ تومانی به ارز ۲۸ هزار 
نرخ  قیمت  تغییر  از  پیش  است.  تغییر کرده  تومان،   ۵۰۰ و 
ارز نوارهای تست قند خون، قیمت هر بسته نوار قند خون 
۵هزار  حدود  نیز  نوار  هر  قیمت  و  تومان  ۸۵هزار  حدود 
تومان بود. در حال حاضر، بیماران دیابتی می بایست برای 
خرید هر بسته نوار تست قند خون حدود مبلغ ۵۰۰ هزار 
فرد  یک  که  است  حالی  در  این  و  کنند  پرداخت  تومان 
دیابتی برای سنجش نرمال و منظم قند خون خود به هفته ای 

حداقل یک بسته نوار تست نیاز دارد. 
متابولیسم  و  درون ریز  غدد  بیماری های  فوق تخصص  این 
ادامه داد: نوارهای تست قندخون یک ابزار ضروری برای 
به  دیابتی  بیمار  یک  اگر  می شود.  محسوب  دیابتی  بیماران 
واسطه افزایش قیمت نوارهای تست قند خون از میزان قند 
خون خود بی اطلاع باشد و نسبت به تزریق انسولین اقدام 
قند  ناگهانی  افت  بسیاری مواجه می شود.  با مشکلات  کند 
خون از دیگر مسائل و مشکلات بیماران دیابتی است و به 
آگاه  خود  خون  قند  میزان  از  می بایست  آنها  منظور  همین 
باشند و این موضوع گواهی بر اهیمت نوارهای تست قند 

خون برای بیماران دیابتی است. 
دیابتی  بیماران  داروهای  قیمت  اینکه  بیان  با  استقامتی 
از  سخن  روزها،  این  کرد:  تصریح  یافته،  افزایش  نیز 
میان  به  سخن  دارو  برای  ارز  نرخ  قیمت  همسان سازی 
قیمت  می تواند  ارز  نرخ  قیمت  تغییر  قطع،  به طور  می آید. 
تاثیر قرار دهد. اهمیت  دارو و تجهیزات پزشکی را تحت 
موضوع نوارهای تست قند خون و داروهای بیماران دیابتی 
را در نامه ای خطاب به وزیر بهداشت نوشته ایم و از ایشان 

خواسته ایم به این موضوع توجه کند. 
گسترش چتر حمایتی خدمات بیمه ای

از  پرداخت  میزان  به  می بایست  دولت  اینکه  بیان  با  وی 
جیب مردم توجه کند، گفت: براساس قانون اساسی، میزان 
قیمت  افزایش  یابد.  افزایش  نباید  مردم  جیب  از  پرداخت 
نوارهای تست قند خون و داروها بیماران دیابتی به معنای 
افزایش پرداخت از جیب مردم است و بسیاری از بیماران 
دیابتی نمی توانند نوار تست قند خون و داورهای مورد نیاز 
خود را تامین کنند. متاسفانه، بیماران دیابتی با بیماری های 
می شوند  روبرو  چشمی  مشکلات  و  کلیوی  قلبی-عروقی، 

که هرکدام سبب پرداخت هزینه های فراوان می شود.
با  گابریک  دیابت  رسانی  اطلاع  انجمن  هیات مدیره  رئیس 
بیان اینکه پوشش بیمه می بایست افزایش یابد، توضیح داد: 
نیاز  بیمه ای  و پوشش  به حمایت همه جانبه  دیابتی  بیماران 
بسته های  یابد و  بیمه ها می بایست گسترش  دارند. خدمات 
مردم  جیب  از  پرداخت  تا  دهند  ارائه  بیشتری  حمایتی 

افزایش نیابد.
سلامت؛ مولفه ای مهم برای جوامع بشری

این استاد دانشگاه علوم پزشکی تهران با بیان اینکه سلامت 
می آید،  حساب  به  بشری  زندگی  مهم  بسیار  مولفه های  از 
انسان ها  تمام  برای  مهم  مولفه  دو  امنیت و سلامت،  گفت: 

است.
همایش  گابریک،  دیابت  انجن  کرد:  اظهار  استقامتی 
در  دیابت  محور  بیمارـ  مدیریت  راهکارهای  و  »چالش ها 
سال  ماه  آبان  در  دیابت  جهانی  روز  مناسبت  به  را  ایران« 
جاری برگزار کرد. موضوع های مختلف مانند »افزایش چتر 
»جلوگیری  و  دیابتی«  بیماران  به  »توجه  بیمه ها«،  حمایتی 
همایش  این  در  را  مردم«  جیب  از  پرداخت  افزایش  از 
و دستیار  بهداشت  وزیر  مقام  قائم  بیمه ها،  نمایندگان  برای 
از  رئیس جمهور  کردیم.  مطرح  رئیس جمهور  اجتماعی 
به  که  امیدوارم  و  است  کشور  پزشکی  جامعه  اعضای 
از  جلوگیری  و  بیمه ها  حمایتی  چتر  گسترش  موضوع 

افزایش پرداخت از جیب مردم توجه کند.
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برای  غذایی  رژیم  بهترین  پرتقال  و  آلو  سیب،  موز،  انار، 
جبران کمبود آهن و تامین خون مورد نیاز بدن است. آهن 
یک ماده مغذی است که از رژیم غذایی شما به دست می 
آید و برای بسیاری از عملکردهای بدن مورد نیاز است که 
یکی از مهمترین آنها جلوگیری از کم خونی است. آهن برای 
ساخت هموگلوبین، مولکولی که در گلبول های قرمز شما 
وجود دارد، مورد نیاز است. هموگلوبین اکسیژن را در بدن 
یعنی  یا گلبول های خون  شما حرکت می دهد.کمبود آهن 
بدن مقدار کافی اکسیژن دریافت نمی کند که موجب اختلال 
در عملکرد اندام های بدن می شود. کم خونی عوامل مختلفی 
مثل کمبود آهن، کمبود اسید فولیک، کاهش شدید خون و 
... دارد.اگر چهره رنگ پریده و زرد دارید احتمالا مبتلا به 
کم خونی هستید که با تشخیص زود هنگام می توانید آن را 

با رژیم غذایی مناسب درمان کنید.

انار
آهن،  غنی  منبع  و  آسکوربیک  اسید  داشتن  دلیل  به  انار 
ویتامین آ، ث و ایی یکی از بهترین میوه های خون ساز است 
و مقدار آهن موجود در بدن را افزایش می دهد و پلاکت های 
خون را تنظیم می کند. وقتی انار را در رژیم غذایی روزانه 
انار  آب  لیوان  یک  می رود.  بالا  هموگلوبین  می گنجانید، 

خانگی روزانه بهتر از آب میوه های فرآوری شده است.
موز

از  انتخابی عالی برای گنجاندن در سبد میوه های غنی  موز 
آهن است و تولید هموگلوبین در خون را تحریک می کند. 
منبع خوبی از اسید فولیک را تشکیل می دهد و یک ویتامین 
ب کمپلکس است و برای ساختن سلول های قرمز خون مورد 

نیاز است.
سیب

از  بتوانید  سیب،  یک  روزانه  خوردن  با  که  ندارد  تعجبی 
با  آهن  غنی  منبع  یک  سیب  زیرا  باشید.  امان  در  بیماری 
ترکیبات مختلف سلامتی است که برای تحریک هموگلوبین 
پوست  با  را  سیب  یک  حداقل  روزانه  است.  نیاز  مورد 

بخورید.
آلو

آلو خشک سرشار از ویتامین ث و آهن است و در افزایش 
هموگلوبین نقش مهمی دارد به غیر از آن، آلوها منبع غنی 
تحریک  توجه  قابل  افزایش  به  منجر  که  هستند  منیزیم  از 
گلبول های قرمز می شود و منیزیم به مدیریت انتقال اکسیژن 

در بدن نیز کمک می کند.
پرتقال

آهن پرتقال نمی تواند کاملا توسط بدن بدون کمک ویتامین 
ث جذب شود و پرتقال ها منبع غنی این ویتامین ها هستند؛ 
بنابراین روزانه حداقل یک پرتقال را میل کنید تا نتایج مورد 

نظر را کسب کنید.
هلو

به دلیل داشتن ویتامین ث و آهن موجب تحریک  نیز  هلو 
و  بهبود می بخشد  را  پوست، چشم  و  کاهش وزن می شود 
کمک  آهن  جذب  به  ث  ویتامین  می دانید  که  طور  همان 

می کند و مانع از تکثیر سلول های قرمز می شود.
کیوی

از داشتن مقدار فراوان ویتامین ث موجود در کیوی  شاید 
قرص  مصرف  و  کم خونی  در صورت  شوید  زده  شگفت 
صورت  بهتر  آهن  جذب  تا  بخورید  کیوی  می توانید  آهن 

بگیرد.
گریپ فورت

گریپ فورت و آب آن حاوی ویتامین ث فراوانی است که 
به جذب آن کمک می کند.

انبه
میوه  یتامین ث  و  و  آهن  مغذی،  مواد  داشتن  دلیل  به  انبه 
آن  مصرف  دلیل  همین  به  است  سازی  خون  برای  خوبی 
برای زنان در دوران عادت ماهیانه و بارداری توصیه می شود 
و  سل  وبا،  بیماری  برابر  در  را  بدن  ایمنی  براین  علاوه 

دیسانتری بالا می برد.
گیلاس

یکی دیگر از میوه های پرخاصیت فصل تابستان گیلاس است 
که مصرف آن به دلیل داشتن ویتامین ث و آهن برای افراد 

مبتلا به کم خونی بخصوص کودکان بسیار مفید است.
توت فرنگی

آهن خون ساز  و  مغذی  مواد  داشتن  دلیل  به  فرنگی  توت 
است و مصرف منظم آن کم خونی را بهبود می بخشد البته به 

شرط آنکه ارگانیک باشد.
زردآلو

وعده  میان  عنوان  به  زردآلو  مصرف  دارید  خونی  کم  اگر 
می تواند به بهبود شما کمک کند.

خرمالو
خرمالو به دلیل داشتن مس به جذب آهن کمک می کند و 
بنابراین  قرمز خون می شود  گلبول های  تولید  همین موجب 

برای درمان کم خونی توصیه می شود.
انجیر

آهن و ویتامین ث موجود در انجیر آن را به یک میوه عالی 
برای فقر آهن تبدیل کرده است.

طالبی
طالبی به دلیل داشتن مواد مغذی، کلسیم، آهن، مس، منگنز، 
نهایت  در  که  بخشد  بهبود  را  آهن  کمبود  می تواند  فسفر 

موجب انتقال بهتر اکسیژن می شود.
نارگیل

اگر جز آن دسته افرادی هستید که طعم نارگیل را دوست 
دارید پس از خواص آن غافل نشوید، زیرا نارگیل به دلیل 
داشتن سدیم، پتاسیم، فیبر، ویتامین ب در تولید گلبول های 

قرمز نقش دارد.
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تغییر سبک زندگی راه گریز از ابتلا به کبد چرب
غذایی  عادات  شهرنشینی،  زندگی  گسترش  با  امروزه   
کبد  قبیل  از  مختلفی  بیماری های  تحرکی،  بی  و  نامناسب 
چرب ظهور و بروز یافته است که کارشناسان تغذیه معتقدند 

با تغییر سبک زندگی می توان از ابتلا به آن پیشگیری کرد.
کبد عضوی در بدن است که در سمت راست و بالای شکم 
قرار دارد و بزرگترین عضو داخلی بدن انسان به شمار می 
مواد  پردازش  و  سموم  حذف  آن،  اصلی  وظایف  که  رود 

مغذی است.
سلول  در  اضافی  چربی  تجمع  دلیل  به  چرب  کبد  بیماری 
های کبدی رخ می دهد، طبیعی است که این عضو، حاوی 
مقداری چربی باشد، اما اگر میزان آن بیش از ۱۰ درصد وزن 
کبد را تشکیل دهد، فرد دچار کبد چرب شده و ممکن است 

به عوارض جدی تری دچار شود.
اما  نکند  ایجاد  هم  آسیبی  هیچ  است  ممکن  بیماری  این 
شود،  می  منجر  کبد  التهاب  به  اضافی  چربی  اوقات  گاهی 
این بیماری که »استئاتوهپاتیت« نام دارد باعث آسیب کبدی 

می شود.
از هر  ارائه شده، متاسفانه در سال های اخیر  طبق آمارهای 
سه ایرانی یک نفر درگیر کبد چرب است و تقریبا ۳۰ تا ۴۰ 

درصد مردم مبتلا به این بیماری هستند.
متاسفانه شیوع این بیماری به شدت بالا رفته و حتی سه برابر 
دلیل  اصلی ترین  که  کرده  رسوخ  نوجوانی  سنین  به  و  شده 

آن از نظر کارشناسان امر نداشتن سبک زندگی سالم است.
سعیده  با  ایرنا  خبرنگار  موضوع  این  اهمیت  به  توجه  با 
بهداشتی  معاونت  تغذیه  بهبود  واحد  سرپرست  محمدی 

دانشگاه علوم پزشکی زنجان گفت و گو کرده است.
 کبد چرب به چند دسته تقسیم می شود؟

نوع یک، ساده ترین نوع کبد چرب است که دلیل آن خوردن 
مواد غذایی ناسالم است البته این سطح با افزایش فعالیت های 

روزانه و تغذیه سالم کاملا برطرف می شود.
کمی  بیمار  وضعیت  حالت  این  در  چرب،  کبد  دوم  نوع 
سخت تر و پیچیده تر می شود و این سطح از کبد چرب، رژیم 

غذایی خاص خود را دارد.
است،  درمان  قابل  زندگی  سبک  بهبود  با  تنها  سوم  نوع 
گوشت،  انواع  مصرف  )کاهش  مناسب  تغذیه  ورزش، 
غذاهای آماده، چربی ها و غذاهای چرب( کاهش استرس و 
دیگر موارد را شامل می شود، البته این هشداری است برای 
افراد دارای کبد چرب سطح یک و دو که در درمان بیماری 

خود سهل انگاری می کنند.
و  است  معروف  کبدی  سیروز  به  که  چرب  کبد  چهار  نوع 
در صورت اقدام نکردن برای بهبود بیماری، پیوند کبد باید 

انجام شد.
معمولا علت بیماری کبد چرب چیست؟

خوردن کالری اضافی باعث تجمع چربی در کبد می شود، 
هنگامی که کبد چربی ها را به طور معمول پردازش و تجزیه 

نمی کند، چربی بیش از حد انباشته می شود.
چاقی،  مانند  دیگر  خاص  شرایط  داشتن  صورت  در  افراد 
را  چرب  کبد  به  ابتلا  شرایط  بالا  گلیسیرید  تری  یا  دیابت 

دارند.
به  وزن  اضافه  یا  بودن  چاق  به  چرب  کبد  علت  شایعترین 
یا  دو  نوع  دیابت  به  )شکم(،ابتلا  شکم  ناحیه  در  خصوص 
مقاومت به انسولین، داشتن کلسترول خون یا تری گلیسیرید 

بالا و نوشیدن الکل زیاد بر می گردد.
هیچ دارویی برای درمان بیماری کبد چرب وجود ندارد اما 
مدیریت آن شامل ایجاد تغییراتی در سبک زندگی است که 
بیماری را بهبود ببخشد و حتی آن را  می تواند شرایط این 

معکوس کند.
یک  از  که  شود  می  توصیه  چرب  کبد  به  نشدن  ابتلا  برای 

رژیم غذایی سالم پیروی کرده و از مصرف شکر پرهیز شود.
برای کاهش وزن هم باید به طور منظم ورزش کرد علاوه بر 
آن قند خون خود را کنترل نمود و از داروهایی که می تواند 

بر کبد تأثیر بگذارد اجتناب کرد.
نکته مهم اینکه کاهش وزن به عنوان عامل مهمی برای بهبود 
پیشرفت و علائم کبد چرب شناسایی است، بهترین راه برای 
کاهش وزن و حفظ آن، برداشتن گام های کوچک به سمت 
هدف خود در طول زمان است، رژیم های روزه دار و شدید 

اغلب ناپایدار هستند و می تواند برای کبد سخت باشد.
ای  مدیترانه  رژیم  که  دهد  می  نشان  شده  انجام  تحقیقات 
وزن  کاهش  بدون  حتی  کبد  چربی  کاهش  به  است  ممکن 
کمک کند، این نوع رژیم غذایی همچنین به کاهش شرایطی 
جمله  از  است،  مرتبط  الکلی  غیر  چرب  کبد  با  معمولا  که 
کلسترول بالا، فشار خون بالا و دیابت نوع دو کمک می کند.

این برنامه غذایی بر روی انواع غذاهای گیاهی و چربی های 
سالم تمرکز دارد و باید از انواع میوه ها و سبزیجات شامل 
انواع توت ها، سیب، پرتقال، موز، انجیر، خربزه، سبزی های 
کدو  هویج،  زمینی،  ها،سیب  فلفل  بروکلی،  کلم،  دار،  برگ 
حلوایی، خیار، بادمجان، گوجه فرنگی، انواع حبوبات )لوبیا، 
های  روغن  از  سالم  های  چربی  و  عدس(  و  فرنگی  نخود 

سالم مانند روغن زیتون استفاده شود.
غلظت بالای چربی های سالم را می توان در مواردی از قبیل 
تخم  چربی،  بدون  گوشت  و  ماهی  زیتون،  های  آجیل،دانه 
مرغ و مرغ بدون چربی، مانند مرغ بدون پوست و بوقلمون 

و غلات کامل جستجو کرد.
بی تحرکی چه نقشی در بروز ابتلا به کبد چرب دارد؟

طبق تحقیقات انجام شده، کبد چرب اغلب با سبک زندگی 
و بی تحرکی همراه است علاوه بر این، بی تحرکی به سایر 
شرایط مرتبط با کبد چرب از جمله بیماری قلبی، دیابت نوع 

دو و چاقی کمک می کند.
فعالیت بدنی در زمان ابتلا به بیماری کبد چرب مهم است و 
باید طی پنج روز در هفته ۳۰ دقیقه پیاده روی سریع انجام 
 ۱۵ پیاده روی سریع  دو  به  را  آن  توان  می  یا حتی  و  شود 

دقیقه ای طی پنج روز در هفته تقسیم کرد.
برای شروع ورزش باید تلاش کرد فعالیت بدنی متوسط را 
در برنامه روزانه خود گنجاند که این کار می تواند به اشکال 

مختلفی اجرا شود.
برای ابتلا نشدن به این بیماری از چه مواد مضری باید 

اجتناب کرد؟
باید از مصرف غذاهای حاوی قندهای اضافه،قندهای رژیمی 
قندها می  این  مانند فروکتوز و ساکارز دوری کرد چرا که 

توانند در طول زمان به تجمع چربی در کبد کمک کنند.
مقصران اصلی هم شامل غذاهای فرآوری شده در فروشگاه 
از  شده  پخته  محصولات  مانند  هستند  تجاری  مراکز  و  ها 
بستنی،  نبات،  آب  شیرینی،  دونات،  کلوچه،  کیک،  قبیل 
زا،  انرژی  نوشیدنی های  نوشابه های گازدار،  قندی،  غلات 
و  دار  طعم  های  ماست  مانند  شده  شیرین  لبنی  محصولات 
محصولات  به  معمول  طور  به  که  قندهایی  سایر  همچنین 
با  ذرت  شربت  نیشکر،  قبیل  از  شوند  می  اضافه  غذایی 
میوه، عسل،  کننده ذرت،کنسانتره آب  بالا، شیرین  فروکتوز 

ملاس و شربت.
راه دیگر برای تشخیص میزان قند موجود در یک ماده غذایی 
و  کرده  مطالعه  را  ای  تغذیه  حقایق  برچسب  که  است  این 
به تعداد گرم شکری که در یک وعده غذایی برای آن غذا 

وجود دارد نگاه کرد که هر چه کمتر باشد بهتر است.
طبق تحقیقات، کبد چرب می تواند مدیریت کلسترول را به 
تنهایی برای بدن دشوارتر کند و این موضوع می تواند کبد 

چرب را بدتر کرده و خطر بیماری قلبی را افزایش دهد.
برای کمک به مدیریت کلسترول و درمان کبد چرب، مصرف 
ها  چربی  این  شود،  محدود  باید  ها  چربی  از  خاصی  انواع 
محصولات  و  قرمز  گوشت   ( شده  اشباع  های  چربی  شامل 
شده،  پخته  محصولات  ترانس)  های  چربی  پرچرب(،  لبنی 

فرآوری شده، کراکرها و غذاهای سرخ شده( است.
بسیاری از تغییرات سبک زندگی از جمله کاهش وزن، فعال 
در  تواند  می  ای  مدیترانه  غذایی  رژیم  یک  اتخاذ  و  ماندن 
هم  پزشک  است  ممکن  البته  کند  کمک  کلسترول  مدیریت 
برای کلسترول بالا دارو تجویز کند.در خصوص نقش گیاهان 
در  معتبر  منابع  مطالعات  بررسی  که  گفت  باید  هم  دارویی 
کرد  شناسایی  را  خاصی  ادویه های  و  گیاهان   ،۲۰۱۸ سال 
شده اند.ترکیباتی  استفاده  چرب  کبد  درمان  عنوان  به  که 
و  کاسنی  دارچین،  سیر،  زنجبیل،  سبز،  چای  زردچوبه،  که 
اند  برجا گذاشته  بر سلامت کبد  مثبتی  اثرات  دارند  شاهتره 
البته باید توجه داشت که این مواد درمان های پزشکی تایید 
نیستند و ممکن است عوارض جانبی  برای کبد چرب  شده 
مکمل  و  گیاه  هرگونه  از مصرف  قبل  بنابراین  باشند،  داشته 

برای کبد چرب باید با پزشک مشورت شود.

رییس کل سازمان نظام پزشکی ضمن توضیح درباره آخرین 
به  حال  عین  در  یاسوجی،  پزشک  قتل  پرونده  وضعیت 
بیمار سرطانی و  موضوع تزریق آب مقطر به جای دارو در 
خروج دارو از دو بیمارستان که اخیرا خبرساز شده، واکنش 
نشان داد، آن را مصداق جنایت خواند و اشد مجازات برای 
درباره  رییس زاده  محمد  شد.دکتر  خواستار  را  آن  عاملان 
آخرین وضعیت پرونده قتل دکتر داوودی -پزشک یاسوجی، 
از سوی سازمان  پیگیری های صورت گرفته  به  اشاره  ضمن 
نظام پزشکی، گفت: پس از حضورمان در یاسوج همزمان با 
در  جلسه ای  داوودی،  دکتر  خانواده  با  دیدار  و  حادثه  روز 
استانداری و شورای تامین داشتیم و پیگیر موضوع شدیم و 
نهایت همکاری از سوی مسوولان استان نیز صورت گرفت. 
به رییس  نیز  گزارش جامعی از شرح ماوقع و پیگیری ها را 
جمهور ارایه داده و درخواست کردم که دکتر داوودی را به 
این  در  نیز  جمهور  رییس  کنند؛  لحاظ  شهید خدمت  عنوان 
مطالبات  همچنین  داد.  پیگیری  دستور  شهید  بنیاد  به  زمینه 
رییس  و  شد  پیگیری   نیز  استان  درمان  و  بهداشت  کادر 
بودجه دستور  و  برنامه  به سازمان  نیز  زمینه  این  در  جمهور 
درخواست  طرح  به  اشاره  با  همچنین  داد.وی  مساعدت 
نامگذاری خیابانی به نام دکتر داودی در یاسوج، ادامه داد: 
در این زمینه نیز استانداری، شورای شهر و شهردار مساعدت 
داوودی  دکتر  مطب  که  شهر  مرکز  در  خیابانی  و  داشتند 
نامگذاری  داوودی«  مسعود  »دکتر  نام  به  بود،  آنجا  در  نیز 
شد.رییس زاده درباره پیگیری مطالبات مرحوم دکتر داوودی 
نیز به ایسنا گفت: در این زمینه نیز اقدامات لازم انجام شده 
داشته  را  لازم  همکاری  مربوطه  پزشکی  علوم  دانشگاه  و 
است. در تماس اخیرم با برادر مرحوم دکتر داودی نیز موارد 
موارد  و  است  در جریان  پرونده  مجموع  در  را جویا شدم. 
دادگستری  رییس  از  زمینه  است. در همین  پیگیری  در حال 
کهگیلویه و بویراحمد درخواست دارم که پرونده سریع تر به 
سرانجام برسد و هر چه زودتر احکام مورد لزوم طبق قانون 
صادر شود.وی با تاکید بر اینکه با جدیت پیگیر این پرونده 
انتظار  استان  از مسوولان قضایی  تاکید کرد:  هستیم، مجددا 
داریم که در روند قضایی پرونده تسریع به عمل آید. ظاهرا 
بودند که  نقایص پرونده مهلت خواسته  ۱۰ روز جهت رفع 
انتظار آن است که حکم  یافته است.  پایان  نیز  این ۱۰ روز 
بازدارنده ای صادر شود تا دیگر کسی به خود اجازه تعرض 
پزشکی  نظام  سازمان  کل  ندهد.رییس  را  درمان  کادر  به 
داوودی  دکتر  که  بیمه گر  شرکت  یک  از  گلایه  با  همچنین 

آن  متاسفانه  بوده، گفت:  کرده  بیمه عمر خریداری  آنجا  در 
سازمان بیمه گر به بهانه هایی از اجرای تعهداتش سر باز زده 
است. انتظار داریم این شرکت بیمه گر به وظایف خود عمل 

کند و بهانه هایش قابل قبول نیست.
پیگیری پرونده فوت رزیدنت ارتوپدی در کرمانشاه

رییس زاده همچنین در بخش دیگری از صحبت هایش به فوت 
دکتر فرشاد درخش - رزیدنت ارتوپدی کرمانشاه اشاره کرد 
و گفت: در این زمینه نیز روز گذشته با دکتر حبیبی - معاون 
تلفنی داشتم  بهداشت مذاکره  فرهنگی و دانشجویی وزارت 
پیگیری  بررسی و  بهداشت جهت  از سوی وزارت  و هیاتی 
موضوع به استان اعزام شده اند. بررسی ها تقریبا به سرانجام 
رسیده و معاونت فرهنگی و دانشجویی وزارت بهداشت در 
طبق  رزیدنتی  مراتب  سلسله  که  است  تمهیداتی  انجام  حال 
رده های  برخی  توسط  سلیقه ها  اعمال  از  باشد،  نامه  آیین 
سال بالا جلوگیری شود و فشارهای غیرمنطقی به آنها وارد 
در  نیز  درخش  دکتر  مرحوم  خانواده  با  مجموع  در  نشود. 
تماس هستم و پیگیر مطالبات شان هستیم.رییس کل سازمان 
به  از صحبت هایش همچنین  دیگری  در بخش  پزشکی  نظام 
ماجرای خروج داروی بیماران از دو مرکز درمانی و تزریق 
نیز  سرطان  به  مبتلا  بیمار  چند  در  دارو  جای  به  مقطر  آب 
واکنش نشان داد و گفت: این که داروی بیمار سرطانی که 

به شدت نیازمند درمان است، گرفته شده و به جای آن آب 
مقطر تزریق شود را مصداق جنایت می دانیم. جامعه پزشکی 
و کادر بهداشت و درمان کشور نیز از عاملان چنین حوادثی 
تاکید می کنم تزریق  باز هم  برائت می کنند.وی گفت:  اعلام 
آب مقطر و یا هر چیز دیگری به جای دارو آن هم به بیمار 
سیاه  بازار  در  دارو  فروش  و  درمان  تحت  سرطانی  رنجور 
دارویی، جنایت است. عاملین با این جنایت علاوه بر بازی 
با جان مریض و خانواده وی، امنیت روانی همه بیماران در 
جامعه را به خطر انداخته اند و شایسته برخورد قضایی سخت 
هستند.وی گفت: هرچند که این فاجعه در محیط بهداشت و 
درمان کشور رخ داده اما کادر بهداشت و درمان کشور که در 
رویدادهای مختلف نظیر جنگ تحمیلی و دوران کرونا، ثابت 
کردند جان خود را فدای سلامت مردم می کنند؛ دامان شان از 
این جنایت ها مبرا است و از انسان های بی وجدان که چنین 
اشد  خواستار  و  کرده  برائت  می شوند،  مرتکب  را  جنایاتی 
مجازات و برخوردهای قانونی با عاملان این حوادث هستند.

مسوولان  از  کرد:  تاکید  پزشکی  نظام  سازمان  کل  ریس 
این  حوادث  عاملان  برای  مجازات  اشد  درخواست  قضایی 
باشد  بازدارنده  باید  نیز  برخوردها  داریم.  را  بیمارستان  دو 
درمان  و  کادر سلامت  مقدس  نکند ساحت  تا کسی جرات 

کشور را با جنایت های این چنینی محدوش کند.

رییس کل سازمان نظام پزشکی:

تزریق آب مقطر به جای دارو به بیمار، جنایت است
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سردار کبیری پور خبر داد؛
با  برگزاری نمایش مردمی شکوه اقتدار 

حضور بسیجیان و گروه های مردمی کارشناسان بخش انرژی معتقدند، پدیده قاچاق سوخت محصول 
ناترازی در بخش های مختلف اقتصادی است و برای حل آن باید 
همه جوانب امر دیده شود و یک برنامه کامل به صورت زنجیره به 

هم متصل تهیه شود تا به نتیجه رسید.
 معضل قاچاق سوخت منحصر به ماهها و سال های اخیر نیست بلکه 
در دو دهه اخیر سال های اخیر به دلیل اختلاف قیمت داخلی آن با 

نرخ های منطقه شدت یافته به طوری که گفته می شود روزانه 
گازوئیل  را  آن  که حجم  قاچاق سوخت  میلیون  تا ۳۰   ۲۰

تشکیل می دهد، از کشور قاچاق می شود.
به تازگی رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا اعلام کرده است 
که در ۹ ماهه امسال بیش از ۲۱۷ میلیون لیتر انواع فرآورده های 
نفتی کشف شده است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
رشد ۶۱ درصدی دارد؛ در این مدت ۲۵ هزار و ۱۵۰ فقره 
پرونده برای متهمان تشکیل شده و ۲۲ هزار و ۳۴۵ دستگاه 
جمهور  رئیس  پزشکیان  اند.مسعود  شده  توقیف  خودروی 
با قاچاق کالا و ارز قاچاق سوخت  در جلسه ستاد مبارزه 
را نشان یک فاجعه و گواه ناکارآمدی دانسته و گفته است: 
برای بنده نه حتی به عنوان رئیس جمهور، بلکه به عنوان یک 
شهروند ایرانی نیز به هیچ وجه قابل قبول نیست که بگویند 
ماست،  خود  دست  در  آن  توزیع  و  تولید  که  چرخه ای  از 
روزانه بین ۲۰ تا ۳۰ میلیون لیتر سوخت قاچاق می شود.رئیس 
جمهور برنامه ریزی های بلندمدت برای حل این مشکل را نیز 

ناکارآمد توصیف کرد و با تاکید بر اینکه باید ظرف مدت کوتاهی 
راهکارهای عملیاتی موثر برای رفع این معضل طراحی کنیم، افزود: 
وقتی چنین حجمی از سوخت قاچاق می شود و نمی توانیم جلوی آن 
را بگیریم، آیا مردم از ما می پذیرند که برای مدیریت مصرف انرژی، 
گاز و برق صنایع را قطع کنیم.خبرگزاری جمهوری اسلامی با هدف 
بررسی ابعاد موضوع قاچاق سوخت در نشستی با کارشناسان بخش 
انرژی به بررسی آن و راهکارها پرداخت؛ احسان ثقفی رئیس هیات 
مدیره انجمن سازندگان تجهیزات صنعت نفت)استصنا( و حمیدرضا 
صالحی رئیس هیات مدیره فدراسیون صادرات انرژی که در این 
میزگرد حضور یافتند، معتقدند که بروز ناترازی در بخش انرژی، 

ابعاد اقتصادی آن بیش از گذشته عیان کرده است.
مشروح این میزگرد به شرح زیر است:

ناترازی انرژی، قاچاق سوخت را عیان کرد
احسان ثقفی رئیس هیات مدیره انجمن سازندگان تجهیزات صنعت 
نفت)استصنا( در این باره گفت: اکنون که با ناترازی انرژی روبرو 
هستیم، به پدیده مذموم قاچاق پی برده ایم زیرا وقتی به آمار و ارقام 
میزان قاچاق سوخت نگاه می کنیم، می بینیم که این پدیده مربوط 
به امسال یا سال گذشته نیست و سال ها این پدیده وجود دارد اما 
آنچه که سبب شده این روزها بیشتر به قاچاق توجه شود ناترازی 

انرژی است.
وی با طرح این پرسش که چرا قاچاق ایجاد می شود، اظهار داشت: 
قاچاق ناشی از ناترازی است؛ ناترازی اقتصادی، ناترازی در تولید، 
ناترازی در قیمت ارز، ناترازی در تدوین آیین نامه ها و قوانین و 
ناترازی در اجرای قوانین سبب می شود عده ای به دنبال راه های 
خلاف برای به دست آوردن درآمد هستند، در این مسیر قدم بردارند.

اکنون  و  گرفته  تدریج شکل  به  قاچاق  پدیده  اینکه  بیان  با  ثقفی 
از  پرسید چرا  باید  افزود: حال  داده است،  نشان  را  عارضه خود 
همان روزهای نخست شکل گیری پدیده قاچاق به آن توجه نشده 
و اکنون که تبدیل به بحرانی جدی شده توجه ها را به خود جلب 
کرده است؟عضو هیات مدیره فدراسیون صادرات انرژی و صنایع 
وابسته ایران تاکید کرد: ناترازی های اخیری که در حوزه انرژی 

پیش آمد، سبب شد صدای اعتراض ها بلند شود و به دنبال راهکار 
برای رفع آن باشند.

قاچاق محصول ناترازی است
ثقفی گفت: برای مقابله با قاچاق سوخت باید فراتر از یک سازمان 
و دستگاه عمل کرد و بایستی آن را ریشه ای دید؛ اینکه چه چیزی 
باعث می شود برخی به قاچاق از هر نوع از جمله سوخت روی 
بیاورند، عامل اصلی است و در مرحله بعد باید راههای حل این 
معضل را بررسی کرد.وی به سیاست نرخ دستوری ارز اشاره کرد 
و آن را یکی از عوامل بروز ناترازی در اقتصاد ایران از جمله حوزه 
انرژی برشمرد و گفت: رفع معضل قاچاق به اقدامات وسیعی از 
بازنگری در قیمت دستوری ارز تا آماده سازی زیرساخت ها نیاز 

دارد.
ترمیم قیمت؛ راهکار دومی که جای بحث دارد

نفت  صنعت  تجهیزات  سازندگان  انجمن  مدیره  هیات  رئیس 
)استصنا( یکی از راهکارهایی که مطرح می شود را نزدیک کردن 
قیمت داخلی سوخت به قیمت جهانی دانست و ادامه داد: اما اینکه 
آیا این راهکار شدنی است یا نه، جای بحث دارد و برای این کار 
باید تمام تمهیدات را همزمان دید.ثقفی با تاکید بر اینکه افزایش 
قیمت سوخت به تنهایی راه حل نیست، خاطرنشان کرد: باید پیش 
بینی کنیم که چگونه شرایط را برای رساندن قیمت های سوخت و 
انرژی به قیمت های جهانی یا حداقل فوب خلیج فارس مهیا کنیم 
اگر توانستیم همه زنجیره را آماده کنیم می توانیم قیمت سوخت را 

افزایش دهیم.
سوخت نیروگاهها را هم قاچاق کردند

در ادامه حمیدرضا صالحی رئیس هیات مدیره فدراسیون صادرات 

انرژی گفت: اینکه چرا امسال مسئله قاچاق سوخت پررنگ تر شد 
و اهمیت پیدا کرد، بروز خاموشی ها در حوزه برق بود؛وی ادامه 
داد: سوخت اول نیروگاههای کشور گاز است اما همواره برای فصل 
زمستان در مخازن برای ۳۰ تا ۴۰ روز گازوئیل ذخیره می شود که 
آنجا که در  از  و  یافت  به شدت کاهش  این ذخایر  امسال حجم 

زمستان کسری گاز داریم، خاموشی پدید آمد.
افزود:  انرژی  صادرات  فدراسیون  مدیره  هیات  رئیس 
خاموشی ها سبب شد تا کاهش گازوئیل تحویلی به نیروگاهها 
علت یابی شود و متوجه شدند حتی گازوئیلی که می بایست 
از  به خارج  از طریق قاچاق سوخت  نیروگاه می رفت،  به 

کشور فرستاده می شود.
صالحی با اشاره به اینکه اکنون هر لیتر گازوئیل ۳۰۰ تومان در 
جایگاههای سوخت عرضه می شود، به این نکته اشاره کرد 
که قیمت گازوئیل قاچاق ۳۰ برابر نرخ آن در جایگاههای 

سوخت است و با نرخ های بالا خرید و فروش می شود.
وی در باره اثر راه اندازی سامانه ای مانند سپهتن بر کاهش 
قاچاق خاطرنشان کرد: سامانه ها و راهکارهای اینچنینی هر 
کدام در یک مقطع زمانی جواب می دهند و راهکار دائمی 

نیستند.
انحراف در حکمرانی انرژی

رئیس هیات مدیره فدراسیون صادرات انرژی گفت: دو دهه 
گذشته موضوع قاچاق سوخت به فراموشی سپرده شده بود 
یعنی حکمرانی انرژی بعد از برنامه سوم و شروع برنامه چهارم تغییر 
کرد و مسائل و پیش بینی هایی که ما به عنوان بخش خصوصی 
بعد واگذار  به دولت  از هر دولت  اتفاق می افتد،  بودیم که  کرده 
شد.صالحی ادامه داد: در دوره ای درآمدهای ارزی و نفتی کشور به 
قدری بالا بود که هدر رفت منابع از طریق قاچاق به چشم نمی آمد 

و به همین دلیل قاچاق سوخت مسئله اصلی کشور نبود.
رئیس هیات مدیره فدراسیون صادرات انرژی با یادآوری اینکه در 
یک برهه زمانی اعلام شد که یک خط لوله از دریا داخل لنجی شده 
و از آنجا قاچاق می شد و بر اثر جابجایی مسئولان این موضوع افشا 
شد، گفت: این امر نشان می دهد موضوع قاچاق از گذشته وجود 

داشته اما اکنون بیشتر مورد توجه قرار گرفته است.
صالحی در خصوص اصلاح قیمت و اثر آن بر کاهش قاچاق این 
سوال را مطرح کرد که آیا در شرایط فعلی می توان به سمت قیمت 

گذاری آنی و شوک و راهکار قیمتی رفت؟
وی با تاکید بر اینکه اصلاح قیمت کار ساده ای نیست، گفت: قدر 
که  برسند  نکته  این  به  دولتی  مسئولان  بعد  به  این  از  باید  مسلم 
باید برای این موضوع فکری کنند و راه حلی بیابند و دوباره کار 
عقب انداخته نشود.رئیس هیات مدیره فدراسیون صادرات انرژی 
گفت: البته استفاده از سامانه ها در جای خود و زمان خود نوعی 
دور زدن موضوع به شمار می روند و غیر از ابزار قیمت، راهکار 

موثری نیستند.
رانت؛ عامل قاچاق

صالحی گفت: وقتی شما رانتی را در اقتصاد توزیع می کنید، بدون 
شک به عامل فساد و قاچاق تبدیل می شود؛ باید هر سال از میزان 

رانت کم کرد تا قاچاق هم کم شود.

قاچاق محصول ناترازی است
راه بهره مندی قالیبافان از مستمری  رشد 5۰ درصدی قاچاق سوخت در ۳ سال اخیر

بازنشستگی و از کارافتادگی
مدیرعامل اتحادیه تعاونی های فرش دستباف بر لزوم فراهم 
کردن زیرساخت های لازم جهت فراوری مواد اولیه فرش 
تاکید کرد و گفت: قالیبافان از طریق بیمه صندوق روستاییان 
از  بازنشستگی و  از مستمری  آینده  و عشایر می توانند در 

کارافتادگی بهره مند شوند.
عبدالله بهرامی، بیمه قالیبافان و تامین مواد اولیه بافت فرش 
با نرخ ارز آزاد را از جمله مشکلات قالیبافان عنوان کرد 
و  داخل  در  ارز  نرخ  اختلاف  دلیل  به  متاسفانه  گفت:  و 
خارج، بیشتر بافندگان فرش دچار مشکل هستند؛ به نحوی 
که قیمت مواد اولیه تولید فرش افزایش یافته و این موضوع 
روی قیمت تمام شده فرش تاثیر می گذارد، در نتیجه قدرت 

رقابت پذیری تولید فرش به تدریج کاهش پیدا می کند.
بزرگترین  جزو  ما  کشور  آنکه  علیرغم  کرد:  تصریح  وی 
صادکنندگان ابریشم و پشم در جهان است اما در سالهای 
چند  سالانه  و  آورده ایم  روی   واردات  به  بیشتر  اخیر 
است  لازم  رو  این  از  می شود  کشور  وارد  ابریشم  تن 
فراهم  اولیه فرش  برای فرآوری مواد  زیرساخت های لازم 

شود.
بیمه  به  دستباف  فرش  تعاونی های  اتحادیه  مدیرعامل 
راه  تنها  حاضر  حال  در  گفت:  و  کرد  اشاره   نیز  قالیبافان 
برای بهره مندی قالیبافان از مزایای بیمه، صندوق روستاییان 
و عشایر است. متاسفانه بخشی از بافندگان قادر به پرداخت 
حق  بیمه خویش فرمایی نیستند و از طرفی به دلیل نبود منابع 
کافی، امکان بیمه قالیبافان در تامین اجتماعی وجود ندارد، 
بیمه اجتماعی صندوق روستاییان و عشایر  به همین دلیل 
برای قالیبافان بهتر و مناسب تر است و این صندوق،ظرفیت 

جذب افراد بیشتر را دارد.
به گفته بهرامی در صندوق روستاییان و عشایر ۷۰ درصد 
حق بیمه توسط دولت و ۳۰ درصد توسط بافنده پرداخت 
می شود و قالیبافان می توانند از مستمری بازنشستگی و از 

کارافتادگی بهره مند شوند.
کردن  شناسنامه دار  مزیت های  درباره  حال  عین  در  وی 
شناسنامه دار  که  مزیت هایی  از  یکی  داد:  توضیح  فرش 
کردن فرش دارد این است که فرش ایرانی تنها به نام ایران 
صادر می شود و جلوی صادرات آن به نام دیگر کشورها 

گرفته می شود.
به گفته مدیرعامل اتحادیه تعاونی های فرش دستباف، با این 
کار فرش کشورهایی مثل هند و افغانستان به نام فرش ایران 
در جهان عرضه نمی شود بلکه برند فرش ایرانی هویت و 
اصالت پیدا می کند و چنانچه دستخوش آسیب و حوادثی 

از قبیل آتش سوزی یا سرقت شد، می توان پیگیری کرد.
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سالگرد  پنجمین  و  مقاومت  هفته  گرامیداشت  با  همزمان 
شهادت حاج قاسم سلیمانی، نمایش مردمی شکوه اقتدار 

با حضور بسیجیان و عموم مردم برگزار خواهد شد.
امام علی  سردار مهدی کبیری پور جانشین فرمانده سپاه 
شکوه  عنوان  با  همایشی  کرد:  عنوان  )ع(  ابیطالب  ابن 
ماه  دی  بیستم  پنجشنبه  روز  در  قم،  استان  مردم  اقتدار 
صحن  در  )س(  معصومه  فاطمه  حضرت  مطهر  حرم  در 
بسیجیان  و  مردمی  به همت گروه های  اعظم )ص(  پیامبر 

برگزار خواهد شد.
افزود:  )ع(  ابیطالب  ابن  علی  امام  سپاه  فرمانده  جانشین 
هدف از این تجمع بزرگداشت یاد و خاطره شهید حاج 
با اعلام و  قاسم عزیز و گرامیداشت دهه بصیرت همراه 
استان  اللهی  جوانان حزب  و  مومن  مردم  بصیرت  اظهار 
و  داخلی  یکپارچگی  و  وحدت  همبستگی،  اعلام  و  قم 
آمادگی برای پیگیری اهداف و آرمان های انقلاب اسلامی 

است.
حاضر  و  متدین  مردم  انشالله  گفت:  پور  کبیری  سردار 
پرشور  حضور  با  همیشه  مثل  قم  استان  ی  صحنه  در 
انقلاب،  پای  همواره  که  دهند  نشان  خود  حماسی  و 

آرمان ها و مکتب حاج قاسم ایستاده اند.
انسجام  وحدت،  همبستگی،  پیام  این  داشت:  اظهار  وی 
پیامی  گذاشت،  خواهند  نمایش  به  انشالله  که  شعوری  و 
برای دشمنان این مرز و بوم خواهد بود که هر فکر خامی 

را از ذهنشان دور نمایند.
پرشور  حضور  با  قم  مردم  کرد:  خاطرنشان  پور  کبیری 
برای  خوبی  روزهای  نویدبخش  میتوانند  خود  شعور  و 
کشور باشند، لذا از همه مردم عزیز و جوانان، هیئت های 
 ۱۴ ساعت  تا  می کنیم،  دعوت  عزیز  بسیجیان  و  مذهبی 
)ص(  اعظم  پیامبر  صحن  در  ماه  دی   ۲۰ پنجشنبه  روز 
این  در  و  حاضر  )س(  معصومه  فاطمه  حضرت  حرم 

همایش اقتدار و عزت شرکت نمایند.

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  قانون   ۳ ماده  آگهی موضوع 
تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸0040۱0۶۷0 مورخه ۱40۳/09/۱۳ 
ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع 
دانشگاه  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 

فنی و حرفه ای مورد تایید قرار گرفت .
متر   ۳۶0۳/۳۱ مساحت  به  مشجر  زمین  قطعه  یک  ششدانگ   -۱
به  دارد  قرار  برق  در حریم  مربع  متر   ۱2۷۸/45 مقدار  مربع که 
شماره پلاک فرعی ۱۶۸۷ مجزی از پلاک ۳۶4 فرعی از اصلی 
22 واقع در شمام بخش 20 گیلان از مالكیت مختار حجت و غیره 

به آدرس شهرستان رودبار - شمام محرز گردیده است.
میشود  آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
متقاضی  مالكیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  یكماه  مدت  ظرف  رسید 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/۱0/۱9
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/۱۱/0۳

رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری
م الف 24۱۶

******************************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  قانون   ۳ ماده  آگهي موضوع 

تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸00400۸۷5۸ مورخه ۱402/0۸/0۱ 
ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع 
اداره  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 

دامپزشكی شهرستان رودبار پست بره مورد تایید قرار گرفت
مساحت  به  احداثی  بنای  با  زمین  قطعه  یک  ششدانگ   -۱-
242/20 متر مربع به شماره پلاک فرعی ۱۳۷9 مجزی از پلاک 
از  گیلان   ۱۷ بخش  ماشمیان  در  واقع   4۸ اصلی  از  فرعی   ۳24
شهرستان  آدرس  به  غیره  و  برسری  مهری  حسینعلی  مالكیت 

رودبار - ماشمیان - محرز گردیده است.
میشود  آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
متقاضی  مالكیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
دادخواست  ،اعتراض  سلیم  تاریخ  از  یكماه  مدت  ظرف  رسید 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی ا است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/۱0/۱9
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/۱۱/0۳

رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری
م الف 242۳

*****************************
تعیین  قانون  نامه  ماده ۱۳ آئین  و  قانون  ماده ۳  آگهی موضوع 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 ۱40۳/09/20 مورخ   ۱402۶0۳۱۸0۱۱0202۳5 شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه 
سرا تصرفات مالكانه بلا معارض متقاضی آقای خانم محمد ابراهیم 
به شماره شناسنامه ۷422  اکبر  فدوی صومعه سرایی فرزند علی 
مزروعی  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  در  سرا  صومعه  از  صادره 
شالیزاری بمساحت ۱040/90 متر مربع پلاک ۱4۶5 فرعی از 4۱ 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۱۱۶ واقع در لادمخ بخش 
سرایی  صومعه  فدوی  اکبر  علی  نسق  از  خریداری  گیلان   22
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز 
به فاصله ۱5 روز آگهی میشود چنانچه اشخاصی نسبت به  نوبت 
باشد  داشته  اعتراض  مذکور  بشرح  متقاضی  مالكیت  سند  صدور 
میتوانند از تاریخ اولین انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از 
مدت  انقضای  صورت  در  رسید  و  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم 
مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱9

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/۱۱/04
یداله شهبازی - رییس اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

شناسه ۱۸5۸۸۷2
م الف 9۱0/۱۸04

*******************************
تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  قانون   ۳ ماده  آگهی موضوع 

تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 ۱40۳/09/20 مورخ   ۱402۶0۳۱۸0۱۱0202۳0 شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه 
سرا تصرفات مالكانه بلا معارض متقاضی آقای خانم محمد ابراهیم 

به شماره شناسنامه ۷422  اکبر  فدوی صومعه سرایی فرزند علی 
مزروعی  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  در  سرا  صومعه  از  صادره 
شالیزاری بمساحت 2۸۷۱/9۱ متر مربع پلاک ۱4۶4 فرعی از 4۱ 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۱۱۶ واقع در لادمخ بخش 
سرایی  صومعه  فدوی  اکبر  علی  نسق  از  خریداری  گیلان   22
دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز 
به فاصله ۱5 روز آگهی میشود چنانچه اشخاصی نسبت به  نوبت 
باشد  داشته  اعتراض  مذکور  بشرح  متقاضی  مالكیت  سند  صدور 
میتوانند از تاریخ اولین انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
قضایی  مراجع  به  را  ،اعتراض دادخواست خود  تسلیم  تاریخ  از 
مدت  انقضای  صورت  در  ورسید  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم 
مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱9

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/۱۱/04
یداله شهبازی -  رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

شناسه ۱۸5۸۸۷4
م الف 9۱0/۱۸05

***********************
تعیین  قانون  نامه  ماده ۱۳ آئین  و  قانون  ماده ۳  آگهی موضوع 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی
 ۱40۳/0۸/05 مورخ   ۱402۶0۳۱۸0۱۱0۱5۷42 شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه 
سرا تصرفات مالكانه بلا معارض متقاضی آقای خانم میثاق وظیفه 
شناس عربانی فرزندرضا به شماره شناسنامه 42 صادره از صومعه 
سرا در ششدانگ یک قطعه زمین زراعی بمساحت ۱00 متر مربع 
پلاک ۳۱9 فرعی از ۳2 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 40 
احمد  شیر  نسق  از  خریداری  گیلان   25 بخش  ملكسر  در  واقع 
رهبر محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود چنانچه اشخاصی نسبت 
به صدور سند مالكیت متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته باشد 
می توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از 
مدت  انقضای  صورت  در  رسید  و  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم 
مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱9
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱40۳/۱۱/04

یداله شهبازی - اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
شناسه ۱۸59۳4۱

م الف 9۱0/۱۸0۳
******************************

تعیین  قانون  نامه  ماده ۱۳ آئین  و  قانون  ماده ۳  آگهی موضوع 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 ۱40۳/0۸/0۶ مورخ   ۱402۶0۳۱۸0۱۱0۱59۳۷ شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه 
سرا تصرفات مالكانه بلا معارض متقاضی آقای/ خانم سید معروف 
از  صادره   ۱۶۷5 شناسنامه  شماره  به  سیدتقی  فرزند  ابوالقاسمی 
خانه  بریكباب  مشتمل  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  در  سرا  صومعه 
اصلی   ۷ از  فرعی   ۱۱9۷ پلاک  مربع  متر   ۱04۳/۱۸ بمساحت 
 22 بخش  نوخاله  در  واقع   ۶۷ پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز 
گردیده  محرز  جعفری  حسن  سید  مالكیت  از  خریداری  گیلان 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 
روز آگهی میشود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور سند مالكیت 
تاریخ  از  میتوانند  باشد  داشته  اعتراض  مذکور  بشرح  متقاضی 
اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   2 بمدت  انتشار آگهی  اولین 
تسلیم  تاریخ  از  ماه  اخذ رسید ظرف مدت یک  از  و پس  تسلیم 
نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  ،اعتراض 
عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  رسید  و  است  بدیهی 
صادر  مالكیت  سند  مقررات  طبق  مذکور  مدت  اعتراض  وصول 

خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/۱9

تاریخ انتشار نوبت دوم:  ۱40۳/۱۱/04
یداله شهبازی - رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

شناسه ۱۸59۶۳4
***********************

تعیین  قانون  نامه  ماده ۱۳ آئین  و  قانون  ماده ۳  آگهی موضوع 
فاقد سند رسمی  و ساختمان های  اراضی  و  ثبتی  تکلیف وضعیت 

حوزه ثبتی شهرستان لاهیجان
مورخه   ۱40۳۶0۳۱۸0050۱5454 بشماره  اصلاحی  رای  برابر 
ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   ۱40۳/09/22
ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 
لاهیجان تصرفات مالكانه و بلا معارض متقاضی عیسی رحیم نژاد 
فرزند صفر به شماره شناسنامه 2 کد ملی 2۷22۱0۳۳0۳ صادره از 
لاهیجان - نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر ساختمان 
به مساحت ۱25/۳2 متر مربع شماره پلاک فرعی ۱950۱ مفروزی 
قریه  در  واقع   ۱۸ اصلی  از  فرعی   5۶۸ پلاک  از  شده  مجزی  و 
کوه بیجار لاهیجان بخش ۱4 گیلان به نشانی : لاهیجان - کوه 
محرز  بیجاری  کوه  نژاد  رحیم  صفر  مالكیت  مورد  از  بیجار 
به فاصله  به منظور اطلاع عموم در دو نوبت  گردیده است لذا 

۱5 روز آگهی میشود و در صورتی که اشخاصی نسبت به صدور 
تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضیان  مالكیت  سند 
انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است 
اقامه  گواهی  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در 

دعوی طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱40۳/۱0/۱9
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/۱۱/۳

شهرستان  املاک  و  استناد  ثبت  رئیس   - بازنشین  سلیمی  شهریار 
لاهیجان

م الف 250۷/۱
*************************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  قانون   ۳ ماده  آگهي موضوع 
تكلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸004009۱۱۳ مورخه ۱40۳/0۸/0۷ 
ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع 
سكینه  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 

بخشی فتسمی فرزند حسین مورد تایید قرار گرفت
به  مربع  متر   ۳۷44/5۸ مساحت  به  باغ  قطعه  یک  ششدانگ   -۱
شماره پلاک فرعی 524 مجزی از پلاک 25۷ فرعی از اصلی 9 
واقع در فیلده بخش 20 گیلان از مالكیت گل میر توکلی لویه و 

غیره به آدرس شهرستان رودبار - فیلده - محرز گردیده است.
میشود  آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
متقاضی  مالكیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
دادخواست  ،اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  یكماه  مدت  ظرف  رسید 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/۱0/05
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/۱0/۱9

رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار  - انوش اکبری
م الف 2۳۱4

*****
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین 
مورخه   ۱40۳۶0۳۱۸00۶009۶۱4 شماره  رای  برابر  رسمی 
وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول  ۱40۳/0۸/2۳هیات 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک آستانه تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی آقای 
خانم سیده معصومه غیاثی ملكوتی فرزند سید احمد بشماره ملی 
۶۳0000۶4۶۸ صادره از املش در ششدانگ یكبابخانه و محوطه 
از ۳۳  به شماره پلاک ۶۸9 فرعی  متر مربع  به مساحت ۱۸0.۶4 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۱9 فرعی از ۳۳ اصلی واقع 
در قریه کشل بخش ۱0 گیلان مورد خریداری از مالک رسمی 
آقای محمد قنبری کوره کاء زارع صاحب نسق محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 
به صدور سند  نسبت  میشود در صورتی که اشخاص  روز آگهی 
انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالكیت 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید. ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در 

مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/۱0/4

تاریخ انتشار نوبت دوم :۱40۳/۱0/۱9
رئیس ثبت اسناد و املاک -یداله قاسم زاده لالمی

م الف 2۳5۷/۱
***********************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  قانون   ۳ ماده  آگهی موضوع 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تكلیف 
۱40۳۶0۳۱۸0۱900۷0۶۸-۱40۳/0۸/2۷هیات  شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول 
ثبت  ثبتی حوزه  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
بهرام  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالكانه  تصرفات  تالش  ملک 
از  صادره   ۳۸۸ شناسنامه  بشماره  یونس  فرزند  بودلالو  خداپناه 
و  گلخانه  یكباب  بر  مشتمل  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  در  تالش 
محوطه به مساحت 220 متر مربع پلاک فرعی ۱۱4۷2 از ۸ اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک ۳09 واقع در قریه طولارود بخش 
جعفری  قلی  الله  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  گیلان   2۸
طولارود محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
که  صورتی  در  میشود  آگهی  روز   ۱5 فاصله  به  نوبت  دو  در 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالكیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص 
ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند 
از اخذ رسید ظرف  تسلیم و پس  اداره  این  به  را  اعتراض خود 
به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت 

انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت 

صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/۱0/4

تاریخ انتشار نوبت دوم :۱40۳/۱0/۱9
رئیس ثبت اسناد و املاک -داود نیک خواه دیگه سرا 

م الف 90۷/۱524
******************************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  قانون   ۳ ماده  آگهی موضوع 
تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 ۱40۳/0۸/0۳  -  ۱40۳۶0۳۱۸0۱900۶۳۶۳ شماره  رای  برابر   
و  اراضی  ثبتی  تكلیف وضعیت  تعیین  قانون  اول موضوع  هیات 
ثبت  ثبتی حوزه  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
رامین  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالكانه  تصرفات  تالش  ملک 
صادره   5۷0000۳52۱ شناسنامه  بشماره  قدرت  فرزند  شیرازی 
مساحت  به  محوطه  و  خانه  باب  یک  ششدانگ  در  رضوانشهر  از 
۱۷۱/۱5 متر مربع پلاک فرعی 50۶۷ از ۱0 اصلی مفروز و مجزی 
گیلان   2۸ بخش  جولندان  قریه  در  واقع   ۱۱4 پلاک  از  شده 
محرز  علیزاده  الدین  نظام  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری 
نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده 
به فاصله ۱5 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالكیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
تاریخ  از  ماه  اخذ رسید ظرف مدت یک  از  و پس  تسلیم  اداره 
تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم 
عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند. 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/۱0/4

تاریخ انتشار نوبت دوم :۱40۳/۱0/۱9
رئیس ثبت اسناد و املاک -داود نیک خواه دیگه سرا 

م الف 90۷/۱50۷
***************************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  قانون   ۳ ماده  آگهی موضوع 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تكلیف 
 ۱40۳۶0۳۱۸0۱900۷24۸  -۱40۳/09/04 شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  تكلیف وضعیت  تعیین  قانون  اول موضوع  هیات 
ثبت  ثبتی حوزه  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
فرهاد  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالكانه  تصرفات  تالش  ملک 
جعفریانی جوکندان فرزند فرضی بشماره شناسنامه ۳9 صادره از 
به  احداثی  بنای  بر  مشتمل  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  در  تالش 
مساحت ۱40/۸0 متر مربع پلاک فرعی ۱۱4۷۱ از ۸ اصلی مفروز 
از پلاک ۶۶۶ واقع در قریه طولارود بخش 2۸ گیلان خریداری 
است.  فرهادی محرز گردیده  اله  نصرت  آقای  مالک رسمی  از 
 ۱5 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
به صدور سند  نسبت  میشود در صورتی که اشخاص  روز آگهی 
مالكیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در 

مقررات سند مالكیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/۱0/4

تاریخ انتشار نوبت دوم :۱40۳/۱0/۱9
رئیس ثبت اسناد و املاک

-داود نیک خواه دیگه سرا 
م الف 90۷/۱505

*************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعیین  قانون  نامه  آئین  ماده ۱۳  و  قانون   ۳ ماده  آگهی موضوع 

تكلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 ۱40۳/۱0/0۱  -۱40۳۶0۳۱۸0۱900۸۱55 شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  تكلیف وضعیت  تعیین  قانون  اول موضوع  هیات 
ثبت  ثبتی حوزه  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
جعفر  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالكانه  تصرفات  تالش  ملک 
تهران  از  صادره   ۱2۷9۶ شناسنامه  بشماره  یوسف  فرزند  سیفی 
در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر بنای احداثی با کاربری 
 50۶9 فرعی  پلاک  مربع  متر   5۱۸ مساحت  به  مسكونی  و  باغات 
قریه  در  واقع   ۱۱4 پلاک  از  مجزی شده  و  مفروز  اصلی   ۱0 از 
جولندان بخش 2۸ گیلان خریداری از مالک رسمی آقای نظام 
منظور اطلاع عموم  به  لذا  علیزاده محرز گردیده است.  الدین 
میشود در صورتی  فاصله ۱5 روز آگهی  به  نوبت  مراتب در دو 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالكیت متقاضی اعتراضی داشته 
ماه  دو  مدت  به  اگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند. 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسیده ظرف 
به  را  دادخواست خود  اعتراض،  تسلیم  تاریخ  از  ماه  مدت یک 
انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/۱0/4

تاریخ انتشار نوبت دوم :۱40۳/۱0/۱9
رئیس ثبت اسناد و املاک 

داود نیک خواه دیگه سرا  م الف 90۷/۱5۶2  شناسه ۱۸50۶۸4
*****

تعیین  قانون  نامه  ماده ۱۳ آئین  و  قانون  ماده ۳  آگهي موضوع 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمي

برابر رای شماره ۱40۳۶0۳۱۸004009۱۱۳ مورخه ۱40۳/0۸/0۷ 
ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع 
سكینه  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 

بخشی فتسمی فرزند حسین مورد تایید قرار گرفت
به  مربع  متر   ۳۷44/5۸ مساحت  به  باغ  قطعه  یک  ششدانگ   -۱
شماره پلاک فرعی 524 مجزی از پلاک 25۷ فرعی از اصلی 9 
واقع در فیلده بخش 20 گیلان از مالكیت گل میر توکلی لویه 

و غیره به آدرس شهرستان رودبار فیلده - محرز گردیده است.
میشود  آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
متقاضی  مالكیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
دادخواست  ،اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  یكماه  مدت  ظرف  رسید 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد.تاریخ انتشار نوبت اول ۱40۳/۱0/05
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱40۳/۱0/۱9

رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار -انوش اکبری
م الف 2۳۱4

****
تعیین  قانون  نامه  ماده ۱۳ آئین  و  قانون  ماده ۳  آگهی موضوع 
رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 

برابر ماده ۳ و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف
وضعیت  تكلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات  صادره  آراء  برابر 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
گردیده  محرز  متقاضیان  معارض  بلا  و  مالكانه  تصرفات  گرگان 
زیر  بشرح  تقاضا  مورد  املاک  و  متقاضیان  مشخصات  لذا  است. 
بمنظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود. 
متقاضیان  مالكیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی 
املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  بمدت 
گرگان تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
قضائی  ذیصلاح  مرجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم 
تقدیم نمایند ضمنا در خصوص آگهی های اصلاحی ظرف مدت 
یک ماه از انتشار آگهی متقاضیان اعتراض خود را به اداره ثبت 
صورت  در  است  بدیهی  نمایند.  تسلیم  گرگان  املاک  و  اسناد 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد.
آقای   2۶299۸40۸92۱۶40۳۶۷۱05۶۳۸۱ کلاسه   -۱ ردیف 
عبداله کوهكن به شماره شناسنامه 2۷ و کد ملی ۳۶۷۱05۶۳۸۱ 
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  اکبر  علی  فرزند  زابل  از  صادره 
 -  ۱50 شماره  پلاک  از  مربع  متر   ۱۱۱2.4۳ بمساحت  کشاورزی 
اصلی واقع در اراضی هاشم آباد بخش دو حوزه ثبت گرگان ) 
قطعه ۶0۸ ( طبق رای صادره حكایت از انتقال از مالک رسمی 

به متقاضی دارد.
آقای   2۶۳۸0940۸5۳9۸402۱2۱292225 کلاسه   -2 ردیف 
 2۱2۱292225 ملی  کد  و   ۶90 شناسنامه  شماره  به  وردان  صمد 
صادره از گرگان فرزند تقی ششدانگ یک قطعه زمین کشاورزی 
بمساحت ۱۳۶5۶.۳4 متر مربع از پلاک شماره ۱50 -اصلی واقع 
در اراضی هاشم آباد بخش دو حوزه ثبت گرگان ) قطعه ۳92( 
متقاضی  به  مالک رسمی  از  انتقال  از  رای صادره حكایت  طبق 

دارد.
ایوب  آقای   0۷۷40۸۷4۸۸402۱۱02۷02۱۷ ۳-کلاسه  ردیف 
 2۱۱02۷02۱۷ ملی  کد  و  شناسنامه  شماره  به  آباد  هاشم  زمانی 
صادره از گرگان فرزند باقر ششدانگ یک قطعه زمین کشاورزی 
واقع  -اصلی   ۱50 شماره  پلاک  از  مربع  متر   4999۶9 بمساحت 
در اراضی هاشم آباد بخش دو حوزه ثبت گرگان ) قطعه ۶۱۸ 
( طبق رای صادره حكایت از انتقال از مالک رسمی به متقاضی 

دارد.
آقای   2۶205940۸۷555402۱۱05۳2۶02 کلاسه   -4 ردیف 
ملی  کد  و  شناسنامه  شماره  به  آباد  هاشم  زمانی  محمد 
باقر ششدانگ یک قطعه  2۱۱05۳2۶02 صادره از گرگان فرزند 
شماره  پلاک  از  مربع  متر   5000.45 بمساحت  کشاورزی  زمین 
ثبت  حوزه  دو  بخش  آباد  هاشم  اراضی  در  واقع  -اصلی   ۱50
گرگان ) قطعه ۱۶0( طبق رای صادره حكایت از انتقال از مالک 

رسمی به متقاضی دارد.
آقای   2۶2۱0540۸۷۳4۷40224۸5۳550۳ کلاسه   -5 ردیف 
ملی  کد  و   ۱۱5۳5 شناسنامه  شماره  به  آباد  هاشم  زمانی  لیلا 
224۸5۳550۳ صادره از کردکوی فرزند باقر ششدانگ یک قطعه 
شماره  پلاک  از  مربع  متر   2500005 بمساحت  کشاورزی  زمین 
ثبت  حوزه  دو  بخش  آباد  هاشم  اراضی  در  واقع  -اصلی   ۱50
گرگان ) قطعه ۶۱۳ ( طبق رای صادره حكایت از انتقال از مالک 

رسمی به متقاضی دارد.
ردیف ۶- کلاسه 2۶۳59240۸5۶5440۳۶۷۱94995۳ آقای رضا 
بزی به شماره شناسنامه ۱۸42 و کد ملی ۳۶۷۱94995۳ صادره از 
زایل فرزند موسی ششدانگ یک قطعه زمین کشاورزی بمساحت 
۳4۶9005 متر مربع از پلاک شماره ۱50 - اصلی واقع در اراضی 
هاشم آباد بخش دو حوزه ثبت گرگان )قطعه 44۶ ( طبق رای 

صادره حكایت از انتقال از مالک رسمی به متقاضی دارد.
ردیف ۷- کلاسه 2۶۱۳۳۱40۸۸۸۸۷40224۸55۸۸99 آقای علی 
 224۸55۸۸99 ملی  کد  و   ۱۳۸۷۳ شناسنامه  شماره  به  آژفنداک 
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  آقاجان  فرزند  کردکوی  از  صادره 
 ۱50 شماره  پلاک  از  مربع  متر   ۳۶۸۶.0۷ بمساحت  کشاورزی 
-اصلی واقع در اراضی هاشم آباد بخش دو حوزه ثبت گرگان 
)قطعه 224( طبق رای صادره حكایت از انتقال از مالک رسمی 

به متقاضی دارد.
ردیف ۸- کلاسه 2۶2۶0040۸۶۶954020۳2۳2۳494 خانم زهرا 
صادره   20۳2۳2۳494 ملی  کد  و   ۳0 شناسنامه  شماره  به  مقری 
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  عباسعلی  فرزند  کاووس  گنبد  از 
 ۱50 شماره  پلاک  از  مربع  متر   ۳999.4۷ بمساحت  کشاورزی 
-اصلی واقع در اراضی هاشم آباد بخش دو حوزه ثبت گرگان 
)قطعه 29۳( طبق رای صادره حكایت از انتقال از مالک رسمی 

به متقاضی دارد.
ردیف 9- کلاسه 2۶250۷40۸۶5۳۱402۱224۱2402 خانم ربابه 
زمانی هاشم آباد به شماره شناسنامه ۱۶ و کد ملی 2۱224۱2402 
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  رمضانعلی  فرزند  گرگان  از  صادره 
 ۱50 شماره  پلاک  از  مربع  متر   29۳۶.4۱ بمساحت  کشاورزی 
-اصلی واقع در اراضی هاشم آباد بخش دو حوزه ثبت گرگان) 
قطعه 554 (  طبق رای صادره حكایت از انتقال از مالک رسمی 

به متقاضی دارد.
 2۶22۱940۸9۳۷440۶2۸92۶۶5۱9 کلاسه   -  ۱0 ردیف 
ملی  کد  و   4۱۳ شناسنامه  شماره  به  ریكی  عبدالحكیم  آقای 
یک  ششدانگ  عبداله  فرزند  گمیشان  از  صادره   ۶2۸92۶۶5۱9
پلاک  از  مربع  متر   ۷۱۶۸۸۷ بمساحت  کشاورزی  زمین  قطعه 
شماره ۱50 -اصلی واقع در اراضی هاشم آباد بخش دو حوزه 
از  انتقال  از  ) قطعه ۸۳( طبق رای صادره حكایت  ثبت گرگان 

مالک رسمی به متقاضی دارد.
آقای   2۶۱2۸۱40۸۸۸۳440۶2۸9۶4۳924 کلاسه   -۱۱ ردیف 
علیرضا آرطیس به شماره شناسنامه 2۸ و کد ملی ۶2۸9۶4۳924 
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  رمضان  فرزند  گمیشان  از  صادره 
 ۱50 شماره  پلاک  از  مربع  متر   ۱4۱95.۷۷ بمساحت  کشاورزی 
-اصلی واقع در اراضی هاشم آباد بخش دو حوزه ثبت گرگان 
)قطعه ۶09 ( طبق رای صادره حكایت از انتقال از مالک رسمی 

به متقاضی دارد.
خانم   2۶2۱4۳40۸۷20۶402۱225504۱4 کلاسه   -۱2 ردیف 
ملی  کد  و   ۳۱ شناسنامه  شماره  به  آباد  هاشم  زمانی  سمانه 
باقر ششدانگ یک قطعه  2۱225504۱4 صادره از گرگان فرزند 
شماره  پلاک  از  مربع  متر   2500.44 بمساحت  کشاورزی  زمین 
ثبت  حوزه  دو  بخش  آباد  هاشم  اراضی  در  واقع  -اصلی   ۱50
گرگان )قطعه ۶۱۶ ( طبق رای صادره حكایت از انتقال از مالک 

رسمی به متقاضی دارد.
خانم   2۶2۱0940۸۷۳۱2402۱225۱5۶۸۶ کلاسه   -۱۳ ردیف 
ملی  کد  و   ۳0 شناسنامه  شماره  به  آباد  هاشم  زمانی  سمیه 
باقر ششدانگ یک قطعه  2۱225۱5۶۸۶ صادره از گرگان فرزند 
از پلاک شماره ۱50  مربع  متر  بمساحت 2500  زمین کشاورزی 
-اصلی واقع در اراضی هاشم آباد بخش دو حوزه ثبت گرگان) 
قطعه ۶۱2 ( طبق رای صادره حكایت از انتقال از مالک رسمی 

به متقاضی دارد.
خانم   2۶۱۶2440۸۷025402۱22۷944۷۱ کلاسه   -۱4 ردیف 
ملی  کد  و   ۱94۷ شناسنامه  شماره  آبادی  هاشم  یوسفی  ندا 
یک  ششدانگ  محمد  فرزند  گرگان  از  2۱22۷۷944۷۱صادره 
پلاک  از  مربع  متر   ۱۶4۸۸.99 بمساحت  کشاورزی  زمین  قطعه 
حوزه  دو  بخش  آباد  هاشم  اراضی  در  واقع  اصلی   ۱50 شماره 
ثبت گرگان قطعه )۱0۷( طبق رای صادره حكایت از انتقال از 

مالک رسمی به متقاضی دارد.
خانم   2۶2۱2۳40۸۷2۷۱402۱2۱59۳2۸4 کلاسه   -۱5 ردیف 
ملی  کد  و   ۳۶۳۱ شناسنامه  شماره  آباد  هاشم  زمانی  فاطمه 
باقر ششدانگ یک قطعه  2۱۳۱59۳۳۸4 صادره از گرگان فرزند 
شماره  پلاک  از  مربع  متر   ۳5000۱2 بمساحت  کشاورزی  زمین 
ثبت  حوزه  دو  بخش  آباد  هاشم  اراضی  در  واقع  -اصلی   ۱50
گرگان )قطعه ۶۱۷ ( طبق رای صادره حكایت از انتقال از مالک 

رسمی به متقاضی دارد.
خانم   2۶۱۶0240۸۷۱4۸402۱2۱۱0۸۶۳۷ کلاسه   -۱۶ ردیف 
ملی  کد  و   424 شناسنامه  شماره  آباد  هاشم  یوسفی  نسرین 
یک  ششدانگ  محمد  فرزند  گرگان  از  صادره   2۱2۱۱0۸۶۳۷
پلاک  از  مربع  متر   ۱5۱4۸.25 بمساحت  کشاورزی  زمین  قطعه 
شماره ۱50 -اصلی واقع در اراضی هاشم آباد بخش دو حوزه 
ثبت گرگان ) قطعه ۱0۶( طبق رای صادره حكایت از انتقال از 

مالک رسمی به متقاضی دارد.
ردیف ۱۷-کلاسه 2۶0۶۷240۸۶52۶402۱2۱0۷2۷۸0 آقای سید 
مجتبی حسینی به شماره شناسنامه ۸9۳ و کد ملی 2۱2۱0۷2۷۸0 
زمین  قطعه  یک  ششدانگ  حسین  سید  فرزند  گرگان  از  صادره 
ششدانگ  سهم   ۱20 از  مشاع  سهم   ۱25 مقدار  که  کشاورزی 
پلاک  از  مربع  متر   2499۳09۸ بمساحت  است.  وقف  آن  عرصه 
شماره ۱5۶ -اصلی واقع در اراضی للدوین بخش دو حوزه ثبت 
گرگان ) قطعه 50( طبق رای صادره حكایت از انتقال از مالک 

رسمی به متقاضی دارد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱40۳/۱0/04

تاریخ انتشار نوبت دوم :  ۱40۳/۱0/۱9
شناسه آگهی : ۱۸5002۷

مهدی شاه مهری
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک گرگان
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استان هااستان ها
مدیر بنیاد مسکن کردستان خبر داد:

بنیاد مسکن کردستان
 به ۸۸ درصد از تعهد ساخت 

مسکن عمل کرد
 

بنیاد مسکن کردستان گفت، در یک سال گذشته  مدیرکل 
از پنج هزار و ۱۵۰ واحد مسکونی سهم روستا های استان، 
این  که  شد  قرارداد  عقد  به  منجر  واحد   ۹۶۹ و  سه هزار 

تعداد، ۸۸ درصد سهم استان را شامل می شود.
گرانی  و  تورم  ایجاد  از  نگرانی  ابراز  با  رسولی  سعید 
 ۲۲ که  می رسد  نظر  به  کرد:  اظهار  ساختمانی،  مصالح 
باقیمانده دیگر به سرانجام نرسد و سهم استان در  درصد 

این زمینه سوخته و هدر می شود.
از  روستایی  مسکن  درصدی   ۱۸ سهم  به  اشاره  با  وی  
نهضت ملی مسکن در کردستان، افزود: ۱۶ هزار واحد از 
ساخت  به  استان،  حمایتی  مسکن  واحدی  هزار   ۳۶ سهم 
موجود  چالش  تنها  که  دارد  اختصاص  روستایی  مسکن 

همکاری دستگاه های متولی است.
تسهیلات  کردستان،  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
بانکی را از جمله موانع پیشبرد این طرح برشمرد و اضافه 
کرد: تاکنون هفت هزار و ۶۰۰ واحد مسکونی در روستا ها 

به سرانجام رسیده که حمایت بانکی را داشته است.
در  ملی  مسکن  ساخت  مسئولیت  به  اشاره  با  رسولی 
شهر های زیر ۲۵ هزار نفر جمعیت در کردستان اظهار کرد: 
۲۳ شهر مشمول این طرح هستند که هزار و ۸۰ نفر در این 

شهر ها تایید نهایی شده اند.
چناره،  ره شه،  به رده  شهر های  در  تاکنون  داد:  ادامه  وی 
موچش و سریش آباد به ۱۲۰ متقاضی زمین تحویل شده 
و متقاضیان مشغول ساخت هستند، ضمن اینکه در ۹ شهر 
هم زمین مورد نیاز شناسایی شده و در فرایند تحویل قرار 

گرفته است.
پنج  اجرایی نهضت ملی مسکن در  به گفته وی، عملیات 
به  کامیاران  و  دیواندره  بیجار،  قروه،  دهگلان،  شهرستان 

بنیاد مسکن محول شده است.
داد:  ادامه  کردستان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
واحد   ۱۱۶ و  سه هزار  ساخت  عملیات  قالب  همین  در 
مسکونی در دست اجراست که تا امروز ۴۵۰ واحد شهری 

بهره برداری شده است و متقاضیان در آن ساکن شده اند.
رسولی افزود: چالشی که در کنار تسهیلات بانکی باعث 
تاخیر در اجرای این طرح شده، ناتوانی متقاضیان در تامین 

سهم آورده است.
گفت:  کردستان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل   
درصد   ۷۰ سنندج  ملی  مسکن  واحدی   ۲۰۰ مجتمع 
۸۰ واحد،  قالب  در  آن  اول  فاز  و  دارد  فیزیکی  پیشرفت 

بهار سال آینده به بهره برداری می رسد.
مجتمع  این  مانده  باقی  واحد   ۱۲۰ کرد:  اظهار  رسولی    
متقاضیان  تحویل  آینده  سال  دولت  هفته  نیز  مسکونی 

خواهد شد.
سنندج - خبر نگار نسیم

بهره برداری از ۸00 میلیارد ریال 
پروژه آب در شهرستان خاش 

بلوچستان  و  سیستان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
گفت:۸۰۰ میلیارد ریال برای بهره برداری از تأسیسات وارد 
و  شده  هزینه  جاری  سال  در  خاش  شهرستان  شده  مدار 
در بخش روستایی ۳۰۰۰ نفر از نعمت آب شرب بهره مند 
در  شرب  آب  پایداری  برای  افزود:  قاسمی  شدند.علیرضا 
سطح شهر و روستاهای شهرستان ۹ حلقه چاه حفر شده که 

از این تعداد نسبت به تجهیز ۳ حلقه نیز اقدام شده است.
این  تأسیسات  برای  پمپ  دستگاه   ۲۱ اینکه،  بیان  با  وی 
میلیارد  است، گفت: ۸۰۰  یافته  ارتقا  یا  تعویض  شهرستان 
ریال برای بهره برداری از تأسیسات وارد مدار شده شهرستان 
ابتدای سال تاکنون  خاش در سال جاری هزینه شده و از 
جمعیت  با  خاش  شهرستان  روستای   ۱۰ شرب  آب  شبکه 
حدود ۷۰۰ خانوار معادل ۳۰۰۰ نفر وارد مدار مصرف شده 
است.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب سیستان و بلوچستان، 
این شهرستان  پروژه های شاخص  به روند اجرای  اشاره  با 
بیان کرد: دو پروژه شاخص شهرستان خاش شامل مجتمع 
۱۰۳ روستایی حومه خاش)شهید خیابانیان( و مجتمع دشت 
آبخوان از طرح های ملی شرکت آب و فاضلاب سیستان و 
بلوچستان است که تاکنون بیش از ۲۰۰ کیلومتر لوله گذاری 
خطوط انتقال و شبکه توزیع برای این دو مجموعه اجرا شده 
و لازم است در سال جاری اعتبار در نظر گرفته شده برای 
انجام تعهدات به صورت کامل تخصیص یابد تا نسبت به 
تکمیل بخشی از کارهای انجام شده اقدام شود.قاسمی ادامه 
داد: اعتبار  این دو پروژه بعد گذشت ۹ ماه از سال هنوز 
تخصیص نیافته که پیگیری لازم از سازمان برنامه و بودجه 
وزارت  و  مهندسی  استان، شرکت  آبفای  از طریق شرکت 
ابلاغ  ها  طرح  این  تخصیص  تا  است  انجام  حال  در  نیرو 
شود.وی با اشاره به طرح های نیمه تمام در سطح شهرستان 
از جمله طرح آبرسانی به خاش از کارواندر و طرح جهاد 
آبرسانی ابراز امیداوری کرد: با توجه به نگاه ویژه  دولت به 
سیستان و بلوچستان این طر ح ها نیز وارد مدار بهره برداری 

گردیده و مردم از ثمرات این طرح بهره مند شوند.
مبلغ  استان  به  جمهور  رئیس  اخیر  سفر  در  وی،  گفته  به 
کارواندر  از  خاش  آبرسانی  پروژه  به  تومان  میلیارد   ۸۰۰
اعتبار  اختصاص  برای  لازم  پیگیری های  که  شده  مصوب 
توسط استاندار، نماینده مردم در مجلس و شرکت آبفا در 

دست پیگیری است.           زاهدان-خبرنگار نسیم

همراهی اوقاف فارس با
 خیران عرصه سلامت

این  از تلاش  فارس  استان  امور خیریه  و  اوقاف  مدیرکل 
پروژه   متری   ۶۰۰۰ زمین  انتقال  تسهیل  برای  کل  اداره 
خیریه درمانی بانو سیمین دخت مدرسی به عرصه سلامت 

خبر داد.
سلامت  تأمین  خیرین  مجمع  عمومی  روابط  از  نقل  به 
دیدار  در  موسوی  فارس، حجت الاسلام سیدعباس  استان 
تلاش  به  اشاره  با  خیربانی  و  خیرین  مجمع  مدیرعامل  با 
برای تسهیل  استان فارس  امور خیریه  اوقاف و  اداره کل 
بانو سیمین  انتقال زمین ۶۰۰۰ متری پروژه خیریه درمانی 
دخت مدرسی به عرصه سلامت اظهار کرد: گره گشایی از 
کار  از  گشایی  گره  مطمئناً  درمانی  بزرگ  پروژه  این  کار 
مردم است و امیدواریم این پروژه درمانی در راستای ارائه 

خدمات بهتر به مردم زودتر آغاز شود.
علی اکبر رامجردی، مدیرعامل مجمع خیرین تأمین سلامت 
اوقاف  سازمان  همکاری  گفت:  جلسه  این  در  نیز  فارس 
و  موسوی  حجت الاسلام  به ویژه  استان  خیریه  امور  و 
)موقوفات   ۵ ناحیه  اوقاف  رئیس  شریف،  محمدحسن 
همواره  خیرین سلامت  مجموعه  با  فارس(  استان  درمانی 
گره گشا و توسعه دهنده امور خیران در حوزه سلامت بوده 

است.
ورودی  در  درمانی  خدمات  توسعه  منظور  به  افزود:  وی 
شهر شیراز و در مجاورت بیمارستان مادر و کودک غدیر 
این  بزرگوار ساخته شده است،  بانوی  به همت همین  که 
پروژه درمانی با هدف ایجاد فضای درمانی جدید با توان 

پذیرش بیماران بیشتر اجرایی خواهد شد.
و  پیشکسوت  خیران  از  مدرسی  دخت  سیمین  بانو 
مادر  بیمارستان  با ساخت  بیمارستان ساز شیراز هستند که 
و کودک غدیر خدمت بزرگی به خصوص به مردم استان 

فارس و جنوب کشور کرده اند.

در نه ماهه امسال صورت پذیرفت:

مصرف بیش از ۶۱ میلیون متر مکعب 

گاز در جایگاه هاي CNG استان 

چهارمحال و بختیاری
جایگاه هاي CNG استان چهارمحال و بختیاری در نه ماهه 
امسال بیش از ۶۱میلیون و ۶۰۰ هزار متر مکعب گاز مصرف 

کردند.
 جهانبخش سلیمیان مدیرعامل شرکت گاز استان چهارمحال 
گاز  مصرف  مجموع  امسال  ماهه  نه  در  گفت:  بختیاری  و 
طبیعی در ۴۲ جایگاه CNG استان ۶۱ میلیون و ۶۴۷ هزار 
متر مکعب بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲۳ درصد 

افزایش را نشان می دهد.
مدیر عامل شرکت گاز استان چهارمحال و بختیاری ادامه 
داد: در دسترس بودن گاز طبیعی در کشورهای تولیدکننده، 
جمله  از  سوخت،  مطلوب  بازدهی  و  ایمنی  بالای  درصد 
حذف  همچنین،  می آید.  شمار  به  سوخت  این  مزایای 
رسوبات سرب از مواد حاصل از احتراق، کاهش هزینه های 
سایر  به  نسبت  گازسوز  نقلیه  وسایل  نگهداری  و  تعمیر 
وسایل نقلیه با سوخت فسیلی و عمر بالاتر روغن موتور از 
دیگر مزایای استفاده از گاز طبیعی است. به علاوه، کاهش 
گازهای گلخانه ای در مقایسه با وسایل نقلیه بنزینی به میزان 
۸۰ درصد و ارزان تر بودن آن نسبت به بنزین یا دیزل، دلایل 

قانع کننده ای برای انتخاب این سوخت محسوب می شود.
سلیمیان در پایان با اشاره به اینکه در استان چهارمحال و 
بختیاری ۴۲ جایگاهCNG  فعال است، خاطر نشان کرد: به 
 CNG منظور تسهیل در ناوگان حمل و نقل جایگاه های گاز
به  به صورت شبانه روزی در حال خدمات رسانی  استان 

شهروندان هستند.
شهرکرد: خبرنگار نسیم

مدیر توزیع نیروي برق گنبدکاووس خبرداد: 

7۱ نیروگاه 5 کیلوواتی با ظرفیت 355 

کیلووات در گنبدکاووس احداث شد
مدیر توزیع نیروی شهرستان گنبدکاووس گفت :با همکاری 
 ۵ نیروگاه   ۷۱ شهرستان   )ره(  خمینی  امام  امداد  کمیته 
کیلوواتی با ظرفیت ۳۵۵ کیلووات نصب و آماده اتصال به 
شبکه برق و قابل بهره برداری است.سید علی اکبر حسینی 
برق  شبکه  برای  ریال  میلیارد   ۱۰۰۰ از  بیش   : گفت  فرد 
شهرستان گنبدکاووس در۶ ماه اول سال هزینه شده است 
که نسبت به مدت مشابه در سنوات قبل رشد خوبی داشته 
است.وی افزود :از محل توسعه و احداث اعتبار جذب شده 
۹۰ میلیارد ریال بوده که در دو بخش شهری و روستایی که 
علاوه بر نصب ترانسفورماتور و احداث ۷ کیلومترخطوط 
فشار متوسط ، ۶ کیلومتر فشار ضعیف از این محل اعتبار 
انجام شده است.حسینی فرد اضافه کرد : از محل اصلاح و 
بهینه اعتبار جذب شده ۲۳۰ میلیارد ریال بوده که در قالب 
رفع کانون خطر و رفع حریم و تبدیل خطوط سیمی به کابل 
خودنگهدار و تعمیرات خطوط برق فشار متوسط و نصب 
۴۲ دستگاه ترانسفورماتور ۲۰ کیلوولت با اعتباری بالغ بر 
نیروی  توزیع  شود.مدیر  می  شامل  را  ریال  میلیارد   ۲۳۰
برق گنبدکاووس افزود : در حوزه مشترکین، اعتبار جذب 
شده ۶۰۰ میلیارد ریال بوده که شامل ۲۲۳۹ دستگاه نصب 

کنتورهای برق برای مشترکین می باشد.
گنبدکاووس - خبرنگار روزنامه نسیم

احیای واحدهای راکد در دولت چهاردهم؛ 
بازگشت نبض تولید به ۲30 واحد در سیستان وبلوچستان

راکد در سیستان  احیای واحدهای  بر  اقتصادی   عزم حوزه 
دولت  در  راکد  کارخانه های  احیای  ادامه  و  بلوچستان  و 
واحد   ۲۳۰ به  تولید  نبض  بازگشت  به  منجر  چهاردهم، 

اقتصادی در این استان شد.
در  دولت  سیاست های  و  جمهور  رئیس  تأکید  به  توجه  با 
امر تولید در حالی یکی از دغدغه های مهم حوزه اقتصادی 
سیستان و بلوچستان حل مشکلات واحدهای تولیدی و رشد 
تولید است که طرح احیای واحدهای تولیدی راکد از نگاه 
به خطوط  کارگران  بازگشت  کارشناسان موجب  از  بسیاری 
تولید، حفظ امنیت شغلی و جلوگیری از اشتغال نیروهای کار 

در مشاغل کاذب و غیرمولد خواهد شد.
اقتصادی در قالب طرح نهضت احیا  بنگاه های  بحث احیای 
در دستور کار دولتمردان قرار گرفت که با احیای بنگاه های 
اقتصادی راکد و نیمه فعال، بسیاری از کارگران خانه نشین به 

کارخانه ها و خطوط تولید بازگشتند.
رشد  به  دستیابی  و  ملی  تولید  از  حمایت  راه های  از  یکی 
بوده،  اقتصادی  بنگاه های  از  پشتیبانی  اقتصادی،  توسعه  و 
اقتصادی  مدیران  و  مسوولان  همت  و  تلاش  با  که  اقدامی 
اعم  مربوطه  وزارتخانه های  حضور  با  کارگروهی  دولت، 
کارخانجات  پایش  ایجاد شد که ضمن  اقتصاد  و  از صمت 
ظرفیت های  صنعتی،  شهرک های  و  تولیدی  کارگاه های  و 
و  شناسایی  را  نیمه  تعطیل  یا  تعطیل  واحدهای  موجود، 
به سر  دوباره  تا کارگران  کنند  برطرف  را  مشکلات موجود 
نرخ  کاهش  در  رکوردشکنی  آن  دستاورد  که  بازگردند  کار 
بیکاری و افزایش اشتغال شود؛ اقدامی که موجبات رضایت 

رهبر معظم انقلاب را نیز فراهم کرد.
در کشور بیش از ۹۰۰ شهرک و ناحیه صنعتی وجود دارد که 
این صنایع نقش مهمی در توسعه اقتصاد و بحث اشتغالزایی 
در  کارآفرینان شاغل  و  از صنعتگران  که حمایت  کرده  ایفا 
این صنایع علاوه بر رونق اقتصاد و اشتغال عاملی در تحقق 
اقتصاد مقاومتی بوده و گسترش عدالت اجتماعی را به دنبال 

دارد.
راستای  در  ظرفیت  بهترین  صنعتی  شهرک های  تقویت   
ساماندهی و رفع معضل بیکاری به شمار می رود که سیستان 
با  و  صنعتی  ناحیه  و  شهرک   ۳۲ بودن  دارا  با  بلوچستان  و 
وجود موقعیت جغرافیایی ویژه از جمله دسترسی به سواحل 
افغانستان  با کشورهای  بودن مرزهای طولانی  مَکُران و دارا 
و پاکستان نقش موثری در اجرایی شده برنامه توسعه محور 

شرق کشور دارد.
به  بلوچستان  و  سیستان  در  تعطیل  واحد   ۲30 بازگشت 

چرخه تولید
در  بلوچستان  و  سیستان  استاندار  اقتصادی  امور  معاون 
گفت وگو با خبرنگار ایرنا بیان کرد: در ۲ سال گذشته حدود 
تولید  چرخه  به  بلوچستان  و  سیستان  در  تعطیل  واحد   ۲۳۰
احیا  دیگر  واحد   ۵۴ نیز  امسال  که  شده اند  احیا  و  بازگشته 
از  گردشگری  و  کشاورزی  معدن،  صنعت،  بخش  در  شده 
چرخه  وارد  مجدد  تسهیلات  پرداخت  حمایت  همین  طریق 

اقتصاد و تولید شدند.
داوود شهرکی افزود: در سال ۱۴۰۰ سهم واحدهای تعطیل 
در بخش های مختلف اقتصادی ۱۰ درصد بود این رقم امروز 

به چهار درصد رسیده و نشان از رشد اقتصادی دارد.
وی ادامه داد: در بخش دانش بنیان امکانات و فضای خوبی 
و  علم  پارک  بوده،  بی نظیر  کشور  در  که  کردیم  فراهم  را 
امکانات  و  فضا  لحاظ  از  پارک  دومین  شاید  استان  فناوری 
به شمار می رود که تاسیساتی در آن مستقر شده این پارک 
جدای از مراکز خلاق و نوآوری در دانشگاه های استان است.

اظهار  بلوچستان  و  سیستان  استاندار  اقتصادی  امور  معاون 
کرد: حدود ۳۰۰ شرکت دانش بنیان، خلاق و فناور در این 
پارک مستقر بوده و خیلی از تولیدات آنها برای شرکت های 

بزرگ کشور تولید و ارسال می شود.
که  اضافه شده  پارک  به  واحد جدید   ۳۳ امسال  گفت:  وی 
یک مزیت بزرگ برای صنعت به شمار می رود، این ارتباط 

منجر به تولید محصولاتی می شود که تکرار محور نباشد.
و  سیستان  صنعتی  های  شهرک  شرکت  مدیره  هیات  رئیس 
بلوچستان افزود: در راستای تاکیدات رهبر معظم انقلاب و 
دولت  راهبردهای  و  کشور  هفتم  برنامه  کلان  های  سیاست 
صنعتی  نواحی  و  ها  شهرک  مکران،  سواحل  به  ملی  وفاق 
از  متنوعی  طیف  با  استان  جنوب  ساحلی  نوار  در  متعددی 
مناسب  های  ساخت  زیر  بودن  دارا  با  تولیدی  محصولات 
توسط  گذاری  سرمایه  جذب  با  تواند  می  که  شده  ایجاد 
این  از  بیشتر  و  بهتر  برداری  بهره  به  اندیش  نیک  واقفان 

امکانات و رونق تولید و اشتغال پایدار منجر شود.

۲ کشور  با  بودن  مرز  نشان کرد: هم  علیرضا راشکی خاطر 
با  تولید محصولات صادرات محور  و  پاکستان  و  افغانستان 
تکیه بر فرصت های صادراتی شناسایی شده، زمینه دیگری 
است که سرمایه گذاری واقفان در شهرک ها و نواحی صنعتی 
سیستان و بلوچستان می تواند به تجارتی مطمئن منجر شود.

تولیدی  واحدهای  این  مجدد  اندازی  راه  کرد:  تاکید  وی 
راکد با روش های مختلفی از جمله مصوبات کارگروه ستاد 
بلوچستان، کمک های  تسهیل و رفع موانع تولید سیستان و 
تغییر  بانکی،  شبکه  تسهیلات  اجرایی،  های  دستگاه  مدیران 
مشارکتی،  اقدامات  جدید،  گذار  سرمایه  جذب  مالکیت، 
مصوبات کارگروه کمیته پایش طرح های راکد، عارضه یابی 
و خدمات مشاوره صنعتی توسط کلینیک کسب و کار استان 

بوده است.
سیستان  صنعتی  های  شهرک  شرکت  مدیره  هیات  رئیس 
برای  شده  انجام  اقدامات  موازات  به  گفت:  بلوچستان  و 
 ،۱۴۰۳ سال  در  راکد  تولیدی  واحدهای  مجدد  راه اندازی 
صدر  در  نیز  فعال  نیمه  تولیدی  واحدهای  ظرفیت  افزایش 
برنامه های حوزه صنایع کوچک شرکت شهرک های صنعتی 
استان قرار دارد و در این راستا در ۶ ماهه نخست سالجاری، 
افزایش ظرفیت تولید  به  ۳۱ واحد زیر ظرفیت تولید، موفق 

و اشتغال خود شدند.
اندازی دوباره واحدهای تولیدی راکد و  بیان کرد: راه  وی 
هزینه  کاهش  کار،  نیروی  تر  سریع  جذب  باعث  فعال  غیر 
و  تولید  چرخه  به  بخشیدن  شتاب  و  گذاری  سرمایه  های 

اشتغال می شود.

خراسان رضوی، تحقیق و توسعه عقب تر از صنعت
در  پیشرفت  و  توسعه  کلید  فناوری،  و  علم  زیرساخت های   
عرصه های مختلف است، صنعت نیز به عنوان موتور محرکه 
اقتصاد کشور از این امر جدا نیست اما در خراسان، به عنوان 
از کانون های علم و پژوهش کشور، همچنان تحقیق و  یکی 

توسعه )R&D ( جایگاه مناسبی در حوزه صنعت ندارد.
و  استنادی  مؤسسه  اعلامی  آمار  آخرین  طبق  ایرنا،  گزارش  به 
پایش علم و فناوری جهان اسلام )ISC( ، ایران رشدی چشمگیر 
داشته و با صعود ۳۵ پله ای در رتبه بندی تولید علم در سال های 

پس از انقلاب اسلامی، اکنون رتبه ۱۷ جهان را دارد.
این در حالی است که مسیر توسعه در هر کشوری از رهگذر 
گرچه  تاکنون  و  گذرد  می  صنعت  و  فناوری  به  علم  تولید 
سهم  هنوز  اما  شده  داده  زیادی  شعارهای  این خصوص  در 
پژوهش از تولید ناخالص ملی کمتر از یک درصد است، در 
حالی که سهم تحقیق و توسعه در تولید ناخالص داخلی در 
کشورهای پیشرفته به طور میانگین ۲.۵ درصد است که این 
سهم در کشورهایی همچون چین، آمریکا و کره جنوبی حدود 

۳.۵ درصد است.
تبدیل شعار افزایش ارتباط بین صنعت و دانشگاه به عمل، ساز 
و کار خاص خود را می طلبد و ضروری است که هر ۲ بخش 

صنعت و دانشگاه به این سمت و سو ترغیب شوند.
تقویت ارتباط بین صنعت و دانشگاه و توجه به پژوهش مورد 
توجه دولت چهاردهم است و به گفته رییس جمهور »مسعود 
درجه  در  دارد  وجود  کشور  آینده  به  امیدی  اگر  پزشکیان«، 
نخست به دانشگاه و دانشگاهیان است، که البته صنعتگران و 
این زمینه  انکاری در  نقش مهم و غیرقابل  تولیدکنندگان هم 
دارند و انتظار ما از دانشگاه آن است که کشور را به قله علم 

و فناوری برساند.
خراسان رضوی با ۲۶۰ دانشگاه و مرکز آموزش عالی فعال، 
دارد،  را  ایران  دانشگاهی  مجموعه های  بزرگ ترین  از  یکی 
پنج هزار و  بودن حدود  فعال  با  نیز  اقتصاد خراسان رضوی 
۶۰۰ واحد صنعتی و تولیدی بر پایه فعالیت بخش خصوصی 
استوار است و ۹۵ درصد از واحدهای صنعتی این استان را 
فعالان بخش خصوصی تشکیل می دهند، لذا تقویت فعالیت 
های تحقیقاتی و پژوهشی در حوزه صنعت و تقویت ارتباط 
اقتصاد  به  بین صنعت و دانشگاه می تواند رونق چشمگیری 

این استان بدهد.
رییس انجمن تحقیق و توسعه خانه صنعت، معدن و تجارت 
خراسان رضوی در این خصوص به خبرنگار ایرنا اظهار کرد: 
به  توسعه  و  تحقیق  بخش  در  وقت  تمام  پژوهشگران  تعداد 
ازای هر یک میلیون نفر جمعیت و سهم بخش تحقیق و توسعه 
نوآوری  در حوزه  اصلی  ۲ شاخص  ملی،  ناخالص  تولید  از 

صنعت و زیرساخت پایدار است.
علی سپهر افزود: ایران از کشورهایی است که بالاترین میزان 
پژوهشگر و محقق را دارد و طبق آمار در سال ۲۰۲۱ به ازای 
هر یک میلیون نفر، ۲ هزار و ۲۵۰ پژوهشگر در حوزه تحقیق 

و توسعه کشور فعال بوده اند.
نیز که این شاخص پررنگ تر  ادامه داد: در کشورهایی  وی 
جامعه  عنوان  به  که  هستند  مهاجرانی  محققان،   اکثر  است، 
نخبگانی آن کشور به آمریکای شمالی و اروپا مهاجرت کرده 

اند.

رییس انجمن تحقیق و توسعه خانه صنعت، معدن و تجارت 
خراسان رضوی افزود: تحقیق و توسعه از کلیدی ترین عوامل 
اما  می شود  محسوب  هر کشور  علمی  و  اقتصادی  پیشرفت 
هزینه صرف شده برای تحقیق و توسعه در ایران به رغم بالا 
بودن تعداد محققان، کمتر از یک درصد تولید ناخالص ملی 

را دربرمی گیرد.
مطرح  مراکز  داشتن  با  رضوی  خراسان  کرد:  اضافه  سپهر 
از  صنعتی،  و  تولیدی  واحد   ۶۰۰ و  هزار  پنج  و  دانشگاهی 
مراکز پیشرو در عرصه تولید دانش و فناوری در کشور است 
و با فعالیت پارک علم و فناوری و شهرک های های صنعتی 

بستر مناسبی برای پیوند صنعت و دانشگاه دارد.
وی ادامه داد: اکنون ۴۰۰ بخش تحقیق و توسعه در واحدهای 
از  مختلف  های  رشته  در  استان  تجارت  و  معدن  و  صنعت 
جمله مکانیک، مواد غذایی، خودرو، صنایع شیمیایی و فناوری 
اطلاعات فعال هستند و با حدود ۶ هزار پروانه بهره برداری، 
از بخش صنعتی خراسان رضوی ۶.۵  توسعه  و  تحقیق  سهم 
درصد است که البته با این حجم از قابلیت صنعتی و اقتصادی 

استان عدد کوچکی است.
راهکارهای تقویت ارتباط صنعت و دانشگاه

رییس انجمن تحقیق و توسعه خانه صنعت، معدن و تجارت 
و  صنعت  ارتباط  افزایش  برای  داد:  ادامه  رضوی  خراسان 
دانشگاه و توسعه تحقیقات باید اقدامات موثر و تشویقی برای 

هر ۲ بخش وجود داشته باشد.
بخش  توسط  پژوهش  و  تحقیق  بودجه  افزایش  افزود:  سپهر 
دولتی، ایجاد زیرساخت های فناورانه با کمک بخش خصوصی 
شامل ایجاد آزمایشگاه های مدرن، حمایت از بخش تحقیق و 
توسعه و استارتاپ ها با کاهش موانع اداری برای شرکت های 
مراکز شتاب  اندازی  راه  جدید در حوزه تحقیق و توسعه و 
دهنده دولتی با حمایت از ایده های خلاقانه و فرایند تجاری 
سازی از جمله اقداماتی است که می تواند توسط بخش دولتی 

در این راستا برنامه ریزی شود.
وی ادامه داد: در بخش قانونگذاری نیز تصویب قوانین مشوق 
مالیاتی و تامین اجتماعی برای شرکت های نوپا در تحقیق و 
توسعه، ایجاد صندوق ملی به خصوص صندوق استانی حمایت 
از تحقیق و توسعه و تخصیص منابع مالی مشخص برای استان، 
تصویب قانون مالکیت فکری پیشرفته برای نوآوری و تحقیق، 
به سرمایه گذاری در  به خصوص صنایع بزرگ  الزام صنایع 
بخش تحقیق و توسعه با تخصیص درآمد مشخصی از صنایع 
کاهش  برای  متخصص  انسانی  نیروهای  از  حمایت  و  بزرگ 
نرخ مهاجرت نخبگان از جمله تسهیلات مالی و ارائه فرصت 
پیشنهادهایی  دیگر  از  پژوهشگران  برای  مناسب  شغلی  های 

است که می تواند موثر واقع شود.
رییس انجمن تحقیق و توسعه خانه صنعت، معدن و تجارت 
خراسان اضافه کرد: ایجاد دفتر ارتباط صنعت و دانشگاه در 
تحقیقاتی،  های  طرح  هماهنگی  برای  صنعتی  های  شهرک 
به  اساتید  تشویق  مشترک،  پژوهشی  های  برنامه  تدوین 
همکاری با صنعت با در نظر گرفتن امتیازات ویژه در ارزیابی 
دوره  ایجاد  مشترک،  رویدادهای  برگزاری  دانشگاهی،  های 
های کارآمورزی صنعتی برای دانش آموختگان، تشکیل کمیته 
توسعه  و  تحقیق  مراکز  اندازی  راه  و  مشترک  مشورتی  های 

صنعتی در دانشگاه ها نیز از پیشنهادهای مشترک بین صنعت و 
دانشگاه برای توسعه فعالیت های تحقیقاتی در حوزه صنعت 

است.
به زودی  دانشگاه  با  ارتباط  افزایش  راستای  در  افزود:  سپهر 
انجمن مراکز تحقیق و توسعه خانه صنعت، معدن و تجارت 

خراسان رضوی در دانشگاه فردوسی افتتاح می شود.
لزوم تبیین ماده ۱3 قانون جهش تولید دانش بنیان

طبق ماده ۱۳ قانون جهش تولید دانش بنیان، صنایع و واحدهای 
تولیدی دارای بخش تحقیق و توسعه که با دانشگاه ها قرارداد 
مالیاتی خاصی  مزایای  از  می توانند  می کنند،  منعقد  همکاری 
بهره مند شوند. این مزایا شامل امکان کسر هزینه های تحقیق و 

توسعه از مالیات های آینده است.
در  مشهد  فردوسی  دانشگاه  جامعه  و  با صنعت  ارتباط  مدیر 
گفت و گو با خبرنگار ایرنا با تاکید بر تبیین ماده ۱۳ قانون 
اظهار  و صنعت،  تولید  بخش  برای  بنیان  دانش  تولید  جهش 
به سمت نوآوری  با هدف سوق کشور  قانون  این ماده  کرد: 
ارتباط  تقویت  برای  تا ظرفیتی  فناوری مصوب شده است  و 

صنعت و دانشگاه باشد.
مهدی پناهی افزود: این قانون مشوق خوبی برای ترغیب بخش 
صنعت به سمت دانشگاه و استفاده از ظرفیت های تحقیقاتی 
است اما به خوبی تبیین نشده و بخشی از فعالان بخش صنعت 

اطلاعات کاملی در این خصوص ندارند.
وی ادامه داد: با اطلاع رسانی کامل این ماده قانونی به بخش 
جهش  دانشگاه  و  صنعت  بین  منعقده  قراردادهای  صنعت، 
چشمگیری خواهد داشت لذا دانشگاه فردوسی این مهم را در 
دستور کار خود قرار داده است و جلساتی در این خصوص 

برگزار و به زودی قراردادهایی منعقد خواهد شد.
مدیر ارتباط با صنعت و جامعه دانشگاه فردوسی مشهد ادامه 
داد: طبق این قانون چنانچه فعالان صنعتی در بخش تحقیق و 
پژوهش در دانشگاه ها و بخش فناوری هزینه کنند، این هزینه 

از مالیات آن واحد کسر خواهد شد.
این قانون، مالیات در بخش توسعه  با  افزود: در واقع  پناهی 
صنعتی و نوآوری در دانشگاه هزینه می شود که بازخورد آن 
درآمد  افزایش  آن  تبع  به  و  تولید  کیفیت  و  راندمان  افزایش 

مالیاتی از این بخش است.
معاونت  و  جمهوری  ریاست  علمی  معاونت  گفت:  وی 
پژوهشی وزارت علوم به دنبال اجرایی کردن این ماده قانونی 

هستند و روی تبیین آن تاکید شده است.
مدیر ارتباط با صنعت و جامعه دانشگاه فردوسی مشهد افزود: 
تا کنون بین دانشگاه فردوسی و صنایع کوچک و بزرگ بیش 
از ۴۰۰ قرارداد منعقد شده که با در دستور قرار دادن این ماده 
این  زمانی،  بازه  ترین  کوتاه  در  شود  می  بینی  پیش  قانونی، 

قراردادها به صورت چشمگیری افزایش داشته باشد.
تدوین طرح تحول ارتباط صنعت با دانشگاه

شورای  مجلس  تحقیقات  و  آموزش  کمیسیون  سخنگوی 
دانشگاه  با  صنعت  ارتباط  تحول  طرح  تهیه  از  نیز  اسلامی 
در مرکز پژوهش های مجلس خبر داد و افزود: این طرح با 
همکاری دفتر ارتباط با صنعت وزارت علوم تهیه شده و به 
اعمال نظر  اساتید و  برای دسترسی  زودی در سامانه مجلس 

ثبت می شود.
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صدرنشین هستیم اما مغرور نیستیم
پاسخ مدافع سرشناس تراکتور به 

سوُال یک میلیون دلاری

محمدی: 
برخی باید استراحت کنند تا مدیریت

 در فوتبال به جوانترها برسد

81 می پوشم چون هشت پا هستم

ناگفته هایی از زندگی گلر عجیب فوتبال ایران

نیم  سیو  بهترین  تندیس  توانست  رفسنجان  مس  دروازه بان 
فصل اول لیگ برتر را تصاحب کند.ناگفته هایی از زندگی گلر 

عجیب فوتبال ایران
ایران معرفی  در سالیان اخیر دروازه بان های زیادی به فوتبال 
شدند اما کمتر کسی در بین آنها حضور داشت که بتواند به 
تیم های بزرگ راه پیدا کند و هر کجا که باشد بهترین عملکرد 
به  تعصب  و  غیرت  چاشنی  اگر  دهد.  نشان  را  خود  ممکن 
تیم محبوبش را هم به این مقدمه ضمیمه کنیم زودتر متوجه 
در  که  دروازه بانی  است.  لک  حامد  از  که صحبت  می شوید 
ظاهر سعی کرد با پوشیدن پیراهن و دستکش قرمز پرسپولیسی 
تیم  این  مقابل  با درخشش همیشگی  نشان دهد و  بودنش را 
تلاش کرد تا علاقه باطنی خود به قرمزها را به رخ همه بکشد. 
آخرین درخشش او مقابل پرسپولیس به لحظات پایانی مصاف 
پرسپولیس  که  جایی  برمی گردد.  جاری  فصل  سیزدهم  هفته 
سراپا حمله برای جبران یک گل عقب افتاده تلاش می کرد و 
تا یک قدمی گلزنی هم رفت اما یک سیو تماشایی از حامد 
گل  زمینه ساز سومین  بلکه  گرفت  را  فرصت  آن  تنها  نه  لک 
مس به پرسپولیس هم شد تا اینگونه شکستی سنگین به قرمزها 

تحمیل شود.
از آن  را  اول  نیم فصل  بهترین سیو  توانست جایزه  او که  با 
انجام دادیم که مشروح آن را  خود کند گفت وگوی مفصلی 

در ادامه می خوانید:
* شاید به خاطر برخی رفتارهای تندت در زمین فوتبال 
برای همه این ذهنیت به وجود بیاید که حامد لک تند 
علت  نیست.  اینطور  واقعا  که  حالی  در  است،  اخلاق 

پرخاش هایت درون زمین چیست؟
بازی  همان  به  متعلق  و  طبیعی  فوتبال  در  اتفاقات  یک سری 
یعنی  باشم.  داشته  مشکل  با کسی  که  نیست  اینطور  و  است 
با بهترین دوستم که روبروی هم  ممکن است من در فوتبال 
بازی می کنیم، درگیر شوم و دعوا کنم چون نتیجه گرفتن تیمم 
بازی همه چیز را فراموش کنیم و  بعد  برایم مهم است ولی 
و  آمده  پیش  واقعا  چیزی  چنین  بخوریم.  قهوه  هم  با  برویم 
من در بازی با ذوب آهن با بهترین رفیق چندین ساله خودم 

دعوایمان شد.
* کدام بازیکن؟

با وحید محمدزاده که در یک صحنه دعوایمان گرفت و هر 
دو نفرمان هم اخراج شدیم. همان داخل ورزشگاه به او پیام 

دادم و نوشتم داداش سوءتفاهم شد، چون من بهت فحش دادم 
ولی همچین فحشی که فکر می کنی ندادم. به خاطر همین بین 
ما سوءتفاهم شده بود که به او گفتم ما 17 سال است رفاقت 
داریم و از قبل حضورمان در لیگ برتر با هم دوست هستیم و 
هرگز خطاب به تو بی ادبی نمی کنم. منظورم این است که در 
آن لحظه برای تیمم تلاش می کردم و مهمترین چیز برای من 
گرفتن نتیجه بود. آنجا بازیکن فولاد بودم و آن بازی را یک 
هیچ جلو بودیم. دقیقه 90 جفتمان اخراج شدیم اما در نهایت 

ما توانستیم بازی را ببریم.
* انگار تو دو شخصیت مستقل داری که یکی را در زمین 
بیرون زمین  متفاوت هم  فوتبال داری و یک شخصیت 

فوتبال داری.
آن چیزی که حین بازی از من می بینید فقط مخصوص همان 
داخل زمین است. اینکه بخواهیم فوتبال را به جنگ تشبیه کنیم 
اشتباه است. فوتبال ورزشی است که مزد زحماتت را می گیری 
مربی  با  بجنگی. ممکن است من  برایش  باید  و در اصطلاح 
حریف دچار بحث و دعوا بشوم اما هر چه هست برای همان 
نود دقیقه است و شاید سال بعد همان مربی مرا بخواهد که با 
هم کار کنیم. معمولا هم اینطور است که وقتی با من بیرون از 
فضای مسابقه برخورد دارند و نوع برخوردم را می بینند، طرز 
فکر و قضاوتشان نسبت به من عوض می شود. خیلی ها در این 
فوتبال هستند که اسمشان آنطور در رفته که حاشیه دارند و 
پرخاشگرند در حالی که آنها از خیلی کسانی که ادای آدم های 

مثبت و موجه را درمی آورند خیلی بهترند.
به  و  می شوی  بیدار  صبح   7 ساعت  که  نیست  سخت   *

تمرین می روی؟
زندگی فوتبالی من به دو بخش تقسیم می شود. بخش اول از 
تا الان.  از سال 95  تا سال 95 را شامل می شود و  سال 87 
این بدان معنا نیست که 7 سال اول شرایطم خوب نبوده، ولی 
آنطور که باید هم نبوده. تمرینات اضافه را از اول فوتبالم هم 
داشتم ولی در یک بازه زمانی که بیرون تهران بودم نمی شد 
مربی دروازه بانی داشته باشم. عمو حجت شاه نباتی که به نظرم 
با اختلاف بهترین مربی گلر کل ادوار فوتبال ایران است خیلی 
به من کمک کرد. از سال 95 به بعد سبک زندگی خودم را به 
طور کامل تغییر دادم و هر روز صبح زود به تمرین می رفتم. 
در بازه ای هنوز مهدی رحمتی بازی می کرد و تمرین صبح را 
همدیگر می رفتیم. فوتبال مهدی که تمام شد من همچنان به 

آن راه ادامه دادم. هفت صبح می روم و تمریناتی که نیازمند 
و  پا  سرعت  انفجار،  سرعت  برای  که  است  دروازه بانی  هر 
انجام  اسکندری  سامان  نظر  زیر  را  و...  تعادل  و  جابجایی 

می دهم.
* فقط دو سال در پرسپولیس بودی، اما قبل و بعد آن 

همیشه تعصبت به این تیم را نشان دادی.
درباره اش  بیایم و  پرسپولیس  به  داشتم  همیشه خیلی دوست 
دستکش  و  قرمز  پیراهن  بازی ها  اکثر  در  می کردم.  صحبت 
که  می دادم  انجام  وقتی  بیشتر  را  کار  این  می پوشیدم.  قرمز 
مثلا قرار بود سه بازی بعد با پرسپولیس بازی کنیم. البته که 
هر بار جلوی استقلال هم این کار را می کردم. با این حال به 
جرئت می توانم بگویم صددرصد بازی هایم جلوی پرسپولیس 
اذیت کردم. درستش  را  آنها  همیشه  و  بازی کردم  را خوب 
هم همین است که وقتی من برای تیمی دیگر بازی می کنم و 
پیراهنش را پوشیده ام و پولم را از آنجا می گیرم باید صدِ خودم 

را هم برایش بگذارم.
در  بردید، هواداران  را  پرسپولیس  * هفته سیزدهم که 

قبال تو دو دوسته شدند.
یک  بودند.  بخش  دو  پرسپولیس  هواداران  بازی  از  بعد  بله، 
تشکر  من  از  هم  گروه  یک  و  می کردند  بی احترامی  گروه 
پرسپولیس  مکتب  در  که  گرم  دمت  می گفتند  و  می کردند 
رفتار کردی و تمام توانت را در بازی گذاشتی و نشان دادی 

پرسپولیسی هستی.
نگاه  فوتبال  به  زاویه  این  از  همیشه  کل  در  پس   *

می کنی؟
فوتبال بالاخره تمام می شود. شما به عنوان فوتبالیست در کنار 
مردم زندگی می کنی و هر روز با آنها معاشرت داری پس بهتر 
با  اینکه  تا  بگذاری  به جای  اسم خوب  از خودت  که  است 
ذهنیت منفی به یاد آورده شوی. اینکه درباره برخی بازیکنان 
صحبت تبانی و امثال آن وجود دارد را واقعا قبول ندارم چون 
بازیکن می خواهد که همیشه خوب باشد تا به تیم های بزرگ 
برود و روز به روز بهتر شود تا هم بتواند جایگاه خوبی بین 
طرفداران پیدا کند و هم قراردادش را بهتر کند و در کارش 

پیشرفت کند.
را  به ذهنت می رسد  اولین چیزی که  این کلمات  با   *

بگو:
- پرسپولیس

است  شایسته  که  آنطور  نمی تواند  کلمه ای  هیچ  من  نظر  به 
که  بازیکنانی  می کنم  فکر  کند.  توصیف  را  پرسپولیس 
پرسپولیس یا هر تیم دیگری را دوست دارند و به آن می رسند 
باید خیلی برای ماندن در آن تیم تلاش کنند و بهترینِ خودشان 
باشند چون وقتی جدا شوند حس غریب و ناراحتی زیادی در 
فوتبالی  عشق  به  بازیکنان  همه  امیدوارم  می ماند.  وجودشان 

خودشان برسند و این خیلی جذاب است.
- حامد لک

نابغه. لقب هشت پا را هم دوست دارم. وقتی گزارشگر این 
کلمه را برایم به کار برد جالب بود و فکر کنم اولین لقبی بود 

که به من داده شد.
- شماره 81

هشت بار شماره یک. یعنی به اندازه هشت دروازه بان قدرت 
داری.

بردن  با  کسی  که  داری  جنجال  آنقدر  می کنی  فکر   *
اسم تو بخواهد دیده شود؟

من خودم را در جایگاهی نمی بینم که بگویم بقیه می خواهند با 
بردن اسم من دیده شوند. در رابطه با بی محابا بودن باید بگویم 
که فوتبال، ورزشی است که در آن باید بجنگی. از بچگی این 
را یاد گرفتیم که حق دادنی نیست و گرفتنی است و فوتبال 

هم دقیقا به همین شکل است.

با ورزش سه در  دراگان اسکوچیچ در گفتگویی اختصاصی 
خصوص شرایط تراکتور نیم فصل اول و شانس قهرمانی این 
تیم در لیگ برتر صحبت کرده است.حرف های مهم اسکوچیچ 

درباره شجاع، بیرانوند و زنوزی!
برای هدایت  ابتدای فصل  دراگان اسکوچیچ در شرایطی در 
در  او  حضور  تجربه  آخرین  که  کرد  سفر  تبریز  به  تراکتور 
ایران به دوره حضورش در تیم ملی باز می گشت؛ جایی که 
بسیار  شرایطی  در  و  ویلموتس  مارک  جانشین  عنوان  به  او 
دشوار هدایت تیم ملی را بر عهده گرفت و موفق شد ایران را 
بدون شکست به جام جهانی ۲0۲۴ قطر برساند، اما در آستانه 
برگزاری این مسابقات و با حضور مهدی تاج در فدراسیون 
ایران را  با دلخوری  تیم کنار رفت و  این  فوتبال، از هدایت 

ترک کرد.
او پس از این اتفاق بارها در مقاطع مختلف از تیم های ایرانی 
پیشنهاداتی دریافت کرد و حاضر به بازگشت به ایران نشد، اما 
در نهایت در تابستان گذشته و در شرایطی که پیشنهاد حضور 
در پرسپولیس را نیز دریافت کرده بود، با محمدرضا زنوزی 

برای هدایت تراکتور به توافق رسید و راهی تبریز شد.
اسکوچیچ فصل را با جذب چند ستاره آغاز کرد و با آمادگی 
ابتدا  در  او  شد.  فوتبال  رقابت های  از  فصل  این  وارد  کامل 
مرحله  از   ۲ آسیا  قهرمانان  لیگ  رقابت های  در  شد  موفق 
گروهی صعود کند و در ادامه نیز تراکتور را به صدر جدول 
لیگ برتر رساند و نیم فصل اول رقابت ها را در این جایگاه به 

پایان برد و سپس راهی تعطیلات شد.
در  ما  خبرنگار  با  گفتگویی  در  امروز  اسکوچیچ  دراگان 
خصوص شرایط تراکتور، بازیکنان این تیم و همچنین شانس 
قهرمانی سرخپوشان تبریزی صحبت کرده است. این گفتگو را 

در ادامه می خوانید:
* آقای اسکوچیچ تبریک بابت قهرمانی نیم فصل که البته 
یک عنوان موقتی است، اما برای تراکتور نشانه هایی از 
ثبات و پیشرفت در فصل جدید را نشان می دهد. در این 

1۵ بازی شرایط تیم را چطور ارزیابی می کنید؟
ممنونم. فکر می کنم بعد از این 15 بازی، شایسته صدرنشینی 
هستیم. در بیشتر مسابقات برتری داشتیم و در برخی لحظات 
کار را برای خودمان سخت کردیم. می دانیم که مسیر به سوی 
صدر دوطرفه است و اگر فروتن نباشیم، به راحتی ممکن است 
به پایین سقوط کنیم. فرقی نمی کند چقدر خوب باشید، فوتبال 

می تواند شما را به زمین برگرداند.
* شما به واسطه سابقه قبلی در فوتبال ایران شاید خیلی 
تراکتور  در  را  کارتان  مربیان خارجی  بقیه  از  راحت تر 
این  اما حساسیت های زیادی در اطراف  شروع کردید، 
تیم وجود داشت و این مسئله کار سخت می کرد. آیا با 

این موضوع موافق هستید؟
فشار همیشه بیشتر از بیرون وارد می شود. انتظارات بالاست. 
را  کار خود  که صادقانه  است  مهم  ایران  در  هواداران  برای 
و  شایعات  از  صدایتان  صورت  این  در  زیرا  دهید،  انجام 

حرف وحدیث های پشت پرده بلندتر خواهد بود.
* تراکتور این فصل را با سه انتقال خیلی بزرگ شروع 
کرد که فوتبال ایران تحت تاثیر آن بود؛ سه بازیکنی که 

قبلًا شاگردان شما در تیم ملی هم بودند. شما با این میزان 
سر و صدا و جنجال راحت بودید و فکر نمی کردید که 

این ممکن است روی تمرکز تیم شما تاثیر بگذارد؟
باید بدانید چطور با جنجال های مختلف کنار بیایید. مهم ترین 
نکته این است که مهارت تشخیص اینکه چه چیزی را نادیده 

بگیرید، داشته باشید.
تاثیر  و  شما  مورد  در  کنجکاوی هایی  فصل  این  در   *
اینکه  جمله  از  داشت،  وجود  تراکتور  در  حضورتان 
بعضی ها فکر می کردند ممکن است مثلًا با بازیکنی مثل 
ریکاردو آلوز به سختی بتوانید کار کنید و با هم کنتاکت 
داشته باشید، اما رابطه شما به بهترین شکل پیش رفته و 
اتفاقاً او فصلی عالی را پشت سر گذاشته است. چقدر با 

بازیکن ها رفیق و نزدیک شده اید؟
به طور کلی با بازیکنان مشکلی ندارم، اما گاهی با نحوه تفسیر 
بازیکنان از بازی مشکل دارم. استانداردهایی وجود دارد که 
اینکه  تحمل  نیست.  قبول  قابل  استانداردها،  آن   از  پایین تر 
سخت  برایم  کنند،  انتخاب  را  آسان  راه  بخواهند  بازیکنان 
در  را  غیرمنتظره  موقعیت های  دارم  انتظار  بازیکنان  از  است. 
مسیر  تعیین خودکار  مسئول  من  و  کنند  زمین خودشان حل 
بازی هستم. از آن ها تمرکز انتظار دارم. سه بازیکن ذکرشده 
طبق پتانسیلشان بازی کردند و کمتر از این انتظار نداشتم. آن ها 

فوق العاده بودند.
تراکتور آورده اید  به  با خود  بازیکن کروات  * شما دو 
که هر دو از بهترین های فوتبال ایران در این نیم فصل 
محسوب می شوند و در تبریز هم بسیار محبوب شده اند. 
کشور  از  هم  سومی  بازیکن  دارید  قصد  دوباره  آیا 

خودتان به تیم اضافه کنید؟
در حال حاضر نمی دانم چه کسی به تیم اضافه می شود، نیازی 
نیست حتماً از کرواسی باشد. برای من مهم است که علاوه 
بر بازی خوب ایگور و تومیسلاو، آن ها ویژگی های انسانی ما 
کروات ها را هم نشان دهند. از هر نظر به آن ها افتخار می کنم.

برای  ایرانی  یا  خارجی  دستیار  انتخاب  موضوع   *
همواره  تراکتور  فنی  کادر  شدن  بزرگتر  و  همکاری 

مطرح بوده است . آیا تصمیمی در این زمینه دارید؟
همیشه امکان بهبود کار وجود دارد، اما من از همکارانم راضی 

هستم و فعلًا قصد گسترش کادر را ندارم.
* تراکتور تیمی است که با یک مالک خصوصی اداره 
و  است  برخوردار  مطلوبی  نظم  و  شرایط  از  و  می شود 

امکانات مناسبی هم برای کار دارد. با توجه به اینکه قبلا 
هم یک بار تا مرز حضور در تراکتور رفته بودید، در این 
و چگونه  است  چطور  زنوزی  آقای  با  شما  رابطه  دوره 
بسیار  تلویزیونی  برنامه  در  شما  از  ایشان  می رود؟  پیش 

تعریف کردند.
باید از آقای زنوزی بابت شرایط استثنایی کاری تشکر کنم. 
او شایسته ترین  او می آید.  از  اشتیاق و حمایت فوق العاده ای 

فرد در پیشرفت باشگاه است. رابطه خوبی با او دارم.
* چقدر به قهرمانی امیدوار هستید و به چه چیز بیشتری 

برای قطعی کردن این هدف احتیاج دارید؟
اهداف ما طبیعتاً بلندپروازانه است. مهم ترین مسئله این است 
این طور  وقتی  کنند.  حمایت  همدیگر  از  باشگاه  در  همه  که 

باشد، موفقیت اجتناب ناپذیر است.
* کاپیتان شما، شجاع، در زمان سرمربیگری شما تبدیل 
به بازیکن فیکس تیم ملی شد و تا امروز هم در تیم ملی 
حضور دارد. او تا چه حد به شما در این نیم فصل کمک 

کرده و چه انتظار بیشتری از او دارید؟
بی نظیر  او  سهم  دارد.  اهمیت  بازی  از  بخشی  هر  در  شجاع 
است. انتظار دارم مانند قبل، دست راست من در زمین باشد. 
هم  شکاک ها  بزرگ ترین  حتی  امیدوارم  ملی،  تیم  درباره 
ملی  تیم  در  بازیکنی  به عنوان  او  که  باشند  متوجه شده  حالا 

جایگزین ناپذیر است.
مهدی  تیمتان،  جوان  بازیکن  دو  از  نرفته  یادمان   *
کنیم  صحبت  هم  حسین زاده،  امیرحسین  و  هاشمی نژاد 
نظر  زیر  اتفاقی  داشتند. چه  فوق العاده ای  نیم فصل  که 

شما افتاد که آنها اینطور پیشرفت کردند؟
سطح  در  آن ها  بود.  مشخص  برایم  اول  روز  از  پتانسیلشان 
فردی و لحظات بازی در سطح جمعی برتری دارند. مهم بود 
که خودشان نیز این موضوع را به عنوان واقعیت درک کنند و 

هر روز روی بهتر شدنشان کار کنند.
نیستم ... گلادیاتور!

* سبک بازی تراکتور مبتنی بر پاس های کوتاه و حمله 
و فشار دائمی بر روی دروازه حریفان است. یک بار در 
بازی گل گهر باخت تان در تبریز باعث نگرانی اطرافیان 
شده بود اما شما تاکید کردید که از سبک خود دست 
دارید  خودتان  کار  به  که  ایمانی  درباره  نمی کشید. 

توضیح بدهید.
در تراکتور تلاش می کنیم تیمی غالب، پویا و عمودی باشیم 
که دائماً تهدید می کند، تیمی که ارزش فضا را درک کرده و 
مزیت ها را فعال می کند. وقتی توپ داریم شجاع باشیم و وقتی 
نداریم تهاجمی عمل کنیم. مفاهیم تاکتیکی برای ما مهم تر از 

سیستم بازی است.
* چقدر به قهرمانی و بالا بردن جام روی استیج و هدیه 
دادنش به هواداران تراکتور امیدوار هستید و برنامه شما 

تا روز پایانی لیگ بر چه اساسی استوار خواهد بود؟
اکنون  نیست  نیازی  است.  مانده  زیادی  راه  فصل  پایان  تا 
خودمان را با آن درگیر کنیم. تا آن زمان باید از فرآیند لذت 
عبور  موانع  از  یکی یکی  و  ترس،  بدون  و  بدون شک  ببرید، 

کنید. در نهایت، هرچه خدا بخواهد برایمان رقم خواهد زد.

حرف های مهم اسکوچیچ درباره شجاع، بیرانوند و زنوزی!

نامزد انتخابات فدراسیون فوتبال گفت: به نظرم باید یک رده 
سنی جهت ثبت نام در انتخابات در نظر می گرفتند تا برخی 

ها استراحت کنند و مدیریت به جوان تر ها برسد.
در  کارشناس  عنوان  به  نام  ثبت  از  پس  محمدی  محمد 
انتخابات فدراسیون فوتبال اظهار کرد: من جز سایر اعضا 
برای انتخابات فدراسیون فوتبال ثبت نام کردم و قصد دارم 

در این رقابت شرکت کنم.
عملکرد  با  رابطه  در  مهر  خبرنگار  سوال  به  پاسخ  در  او 
اعضای هیئت رئیسه فعلی فدراسیون فوتبال گفت: حضور 
افرادی مثل من که سال ها در فوتبال زندگی کرده اند، نباید 
با  ارتباطی  هیچ  که  افرادی  متأسفانه  شود.  تعجب  باعث 
اما  نام می کنند،  برای این مسئولیت ثبت  نیز  فوتبال ندارند 
من که از دل فوتبال هستم، طبیعی است که جایی که نیاز به 
ریکاوری داشته باشد باید ترمیم شود و من هم با توجه به 

تجربیاتی که داشتم در انتخابات ثبت نام کردم.
محمدی در ادامه افزود: تقریباً پنج سال است که به صورت 
تجارب  این  و  می کنم  فعالیت  مدیریت  حوزه  در  مداوم 
باعث شد که احساس کنم می توانم نقش مؤثری در هیئت 
رئیسه فدراسیون فوتبال ایفا کنم. فوتبال ایران به بازسازی و 
تغییرات جدید نیاز دارد و من مسئولیت این کار را در خودم 
دیدم. امیدوارم که انتخاباتی سالم برگزار شود و نفراتی که 
شایسته و دارای تجربه در فوتبال هستند، وارد هیئت رئیسه 

شوند.
داد:  توضیح  سایپا  باشگاه  از  خود  جدایی  با  رابطه  در  او 
عملکرد من در سایپا مشخص است. ما در بخش های مختلف 
از جمله فوتبال، کشتی و والیبال نتایج خوبی گرفتیم، اما به 
دوستانه  به صورت  مجموعه،  با  اختلاف نظرها  برخی  دلیل 
جدا شدم. سایپا برای من تجربه ای عالی و به نوعی دانشگاه 
بود. متأسفانه در هر مجموعه ای افرادی هستند که به دلیل 
سابقه ورزشی خود فکر می کنند می توانند در همه زمینه ها 

اظهار نظر کنند.
محمدی همچنین به شایعات درباره ثبت نام در هیئت فوتبال 
استان تهران پاسخ داد و گفت: من در هیئت فوتبال استان 
تهران ثبت نام نکردم. روزی که در آنجا حضور داشتم، برای 

دیدار با آقای جباری و دریافت مدرکی رفته بودم.
مدیرعامل  درویش  رضا  نام  ثبت  احتمال  با  رابطه  در  او 
باشگاه پرسپولیس در هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال و رقابت 
با او تصریح کرد: ما با هم مشکلی نداریم، بالاخره اختلاف 
نظر و سلیقه همیشه وجود دارد و حضور افراد فوتبالی در 
انتخابات فدراسیون فوتبال فکر نمی کنم که اتفاقات عجیبی 
تحصیل  ادامه  به  آن  از  بعد  کردم،  بازی  فوتبال  من  باشد. 
پرداختم و اگر در سن ۴8، ۴7 سالگی وارد مدیریت نشوم 
پس چه زمانی باید به مدیریت ورود کنم حتماً باید مشکل 

قلبی و... پیدا کنم و بعد از آن وارد مدیریت شوم؟
اظهار  پرسپولیس  در  خود  مدیریت  دوران  درباره  محمدی 
داشت: خیلی دوست ندارم در این خصوص صحبت کنم. 
پرسپولیس تیم بزرگی است و هواداران فهیمی دارد و خود 
نظر  اختلاف  همیشه  هستند.  قاضی  بهترین  هواداران  این 
من  از  کارها  یکسری  زمان  آن  در  داشته  وجود  سلیقه  و 
می خواستند که از عهده بنده خارج بود و با روحیات من 

متفاوت بود و دوستانه هم از این باشگاه جدا شدم.
بازی  آن  در  است که  امثال من  برای  پرسپولیس  افزود:  او 
کرده ایم و 5 سال عمرم را در این باشگاه گذراندم و 1۴، 15 
ماه کار مدیریتی در آن انجام دادم و کسی نمی تواند امثال 
من را از فوتبال و پرسپولیس دور کند. من دوست ندارم به 
به آرامش  نیاز  اما فضای کنونی پرسپولیس  گذشته برگردم 
دارد و عملکرد هر فرد مشخص است. من 1۴ ماه خالصانه 
تیم  این مدت  در  و  داشتم  مدیریتی  فعالیت  پرسپولیس  در 
توانست سه جام کسب کند. مسئولیت نقل و انتقالات تیم 
با تمام وجود تلاش کردم بهترین عملکرد را  با من بود و 
داشته باشم. با این حال، در نهایت به دلیل محدودیت هایی 
که ایجاد شد و با توجه به شأن و شخصیت خود، تصمیم 

به جدایی گرفتم.
محمدی در خصوص فضای انتخابات فدراسیون فوتبال در 
سال جاری و صحبت های اخیر امیر عابدینی و علی کفاشیان 
گفت: من در جایگاهی قرار ندارم که در ارتباط با بزرگ تر 
اما نمی دانم چرا برخی ها  از خودم بخواهم اظهار نظر کنم 
دوست دارند فقط در فوتبال خدمت کنند! اگر این افراد یک 
مقدار استراحت کنند هم اتفاق خاصی رخ نمی دهد و اجازه 
دهند تا جوان ترها وارد مدیریت شوند. یک مدیر موفق در 
یک ارگان بزرگ لزومی ندارد که حتماً فوتبالی باشد اما در 
به  باشد.  داشته  فوتبالی حضور  آدم  باید یک  فرد  آن  کنار 
نظرم برای ثبت نام در فدراسیون فوتبال باید یک رنج سنی 
را در نظر می گرفتند و برخی از افراد باید به خانواده خود 

برسند و استراحت کنند.
وارد  خاصی  گروه  با  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  او 
انتخابات فدراسیون فوتبال شده است یا خیر، گفت: من با 
گروه فوتبالی ها وارد شده ام. من همیشه اول توکلم بر خدا 
بوده و بعد از آن به رفقای فوتبالی ام، کسانی که می دانند من 
سلامت کار کرده ام و دوست دارم که به فوتبال و مخصوصاً 

رده های پایه کمک کنم.
آرا تصریح  برای کسب  محمدی درباره شایعات لابی گری 
کرد: من نیازی به لابی ندارم. یا رأی می آورم یا نمی آورم. 
برای من مهم ترین موضوع این است که در فوتبال خدمت 
فکر  و  کرده ام  کسب  تجربه  و  خوانده  درس  سال ها  کنم. 
مدیریت  بحث  به  ورود  برای  مناسبی  زمان  اکنون  می کنم 

کلان فوتبال است.

عارف آقاسی می گوید این تیم دیدار مقابل پرسپولیس هم 
سرشناس  مدافع  کرد.پاسخ  خواهد  تلاش  پیروزی  برای 

تراکتور به سوُال یک میلیون دلاری
عارف آقاسی یکی از بهترین بازیکنان این فصل تیم تراکتور 
بوده که عملکرد درخشانی را در خط دفاعی این تیم از خود 
ارائه کرده و همراه با شجاع خلیل زاده، زوج دفاع مرکزی را 
تشکیل داده است. نکته جالب در مورد آقاسی این است که 
او در تمام دقایق این فصل تراکتور به میدان رفته و رکورد 
1350 دقیقه را در نیم فصل اول ثبت کرد که یک رکورد 

جالب محسوب می شود.
موضوع  آقاسی،  مورد  در  برانگیز  سوال  نکته  حال  این  با 
بدون  ایرانی  بازیکن  تنها  آقاسی  اوست.  قرارداد  تمدید 
قرارداد تراکتور محسوب می شود که با ورود به شش ماهه 
پایانی قراردادش، امکان مذاکره با سایر تیم ها را نیز از نظر 
قانونی خواهد داشت اما به نظر می رسید که او تمایل دارد 
تا در تبریز بماند و قرارداد جدیدی را با سرخپوشان تبریزی 

امضا کند و توپ در زمین باشگاه خواهد بود.
با رسانه ها ندارد و خود  ارتباط چندانی  آقاسی که معمولا 
را از مصاحبه و گفتگو بر حذر می دارد، در پایان نیم فصل 
گفتگویی با خبرنگار ما انجام داده و در مورد مسائل مختلف 
نظرات خود را ابراز داشته است که خواندنش جالب خواهد 

بود:
*اول اینکه قهرمانی نیم فصل را به تو تبریک می گویم. 
خیلی ممنونم، البته قهرمانی نیم فصل چیز چندان ملموسی 
سعی  نداریم.  نمادین  عنوان  این  به  توجهی  ما  و  نیست 
می کنیم تا پایان فصل بازی به بازی پیش برویم. صدرنشینی 
هم به نظرم مهم است و روند مثبت تیم را نشان می دهد اما 

اگر باعث بروز غرور شود، بدترین چیز است.
*صادقانه بخواهی بگویی، فکر می کردی در این مقطع 

صدرنشین باشید؟
نکنیم.  را  فکرش  که  هستیم  ضعیفی  تیم  مگر  نه؟  که  چرا 
خیلی  سرمربی  شدیم،  تقویت  خوب  خیلی  فصل  این  ما 
خوبی هم داشتیم و همه چیز خیلی خوب پیش رفته و فکر 
می کنم با شایستگی در این جایگاه هستیم. همانطور که همه 
کارشناسان اذعان دارند، من هم فکر می کنم ما بهترین فوتبال 
را بازی می کنیم و تیمی که خوب فوتبال بازی کند، حتی اگر 
یکی دو بازی بدشانسی بیاورد اما بالاخره به حقش می رسد. 

این به قول معروف قانون نانوشته فوتبال است.
اما  می کردید  بازی  خوب  واقعا  هم  گذشته  فصل   *

آنطور که باید، نشد.
سبک بازی متفاوتی داشتیم. البته ما بازیکن جدید هم داشتیم 
و تقریبا تمام تیممان عوض شده بود. در شروع فصل هم با 
تیم های مدعی بازی کردیم و کارمان سخت شد. می دانید، 
وقتی در ابتدای فصل با تیم های رقیب بازی می کنید و نتیجه 
نمی گیرید، دیگر خیلی سخت است که خودتان را جمع و 
جور کنید، متاسفانه برای ما هم اینطور شد. یک نکته مهم این 
بود که امسال سرمربی ما، شناخت خیلی خوبی نسبت به لیگ 
ایران داشته و به همین خاطر سبک بازی مناسب تری داریم. 

امسال ما منظم تر و بهتر بازی کردیم و به حقمان رسیدیم.
* در مورد تیم های مدعی گفتی، پارسال تقریبا به همه 

آنها باختید، در حالی که این فصل... .
بله البته فکر می کنم شایسته آن نتایج نبودیم و می توانستیم 
که چه  دیدید  امسال  هر حال  به  کنیم.  بهتری کسب  نتایج 
نتایج خوبی کسب کردیم. فکر می کنم این موضوع یکی از 
دلایل موفقیت ما بوده است، البته فراموش نکنید ما 3۲ امتیاز 
گرفتیم که 7 امتیاز از مدعیان بوده است. بنابراین به نظرم مهم 
است که همه بازی ها را در نیم فصل دوم هم مثل دور رفت 
جدی بگیریم و بتوانیم حداکثر امتیازات را کسب کنیم چون 
همه مسابقات از اهمیت بالایی برخوردار هستند. ما در نیم 
فصل اول فقط یکی از تیم های مدعی را نبردیم که امیدوارم 

در نیم فصل دوم موفق به این کار شویم.
نیم  دوم  هفته  در  را  پرسپولیس  داری  انتظار  یعنی   *

فصل ببرید؟
ما برای برد بازی خواهیم کرد. فرقی ندارد کجا و چه تیمی 
باشد، حالا چه در تهران و چه در تبریز، ما فقط دنبال برد 
هستیم. اولا هواداران ما ثابت کردند که ما همه جا میزبان 

هستیم و مطمئنم در تهران هم خواهند آمد.
* بهترین لحظه نیم فصل اول برای تو کدام صحنه بود؟

خیلی سخت است. اما به نظرم توپی که در بازی با سپاهان 
اشتباه خودم را جبران کردم و از روی خط برگرداندم خیلی 
خوب بود. به من که خیلی چسبید امیدوارم برای هواداران 

هم خوب بوده باشد.
* بازی جالبی هم بود، انتظار داشتی برنده شوید؟

ببینید خیلی سخت است که بگویم انتظار داشتم یا نه، چون 
طبیعتا قبل از بازی برای برد وارد زمین شدیم. اما وقتی ترابی 
اخراج شد یک جورهایی شما می گویید همینی که دارید هم 
خوب است. ولی زمانی که کم کم می گذرد و تیم را حفظ 
می کنید اعتماد به نفس برمی گردد. برای ما هم همینطور شد و 
کم کم به این خودباوری رسیدیم که می توانیم برنده شویم.

* این فصل یک گل هم به استقلال زدی.
در  بزنیم.  گل  استقبال  به  می توانستیم  هم  من  گل  از  قبل 
اینکه توانستم گل بزنم و هواداران خوشحال  آن لحظه هم 
شوند، حس خوبی به من داد. من وقتی دیدم توپ نزدیکم 
است فقط یک ثانیه دروازه را دیدم و دیگر شوت را زدم، 

خوشحالم که گل شد.
تمدید  زمانی  است. چه  پایان  به  رو  قراردادت هم   *

می کنی بالاخره؟
پیراهن  پوشیدن  به  و  می برم  لذت  تبریز  در  زندگی  از  من 
تراکتور هم افتخار می کنم. این فصل تمام تمرکزم روی بازی 
و تمرین بوده و حالا وقت برای امضای قرارداد جدید زیاد 
است. مهم این است که من و باشگاه ارتباط خیلی خوبی 
ذهن  ندارم  دارم. دوست  هم  و شرایط خیلی خوبی  داریم 
خودم و هواداران را با پیش کشیدن این بحث از آرامش و 

تمرکز دور کنم.
* این فصل عملکرد دفاعی خوبی هم داشتید و فقط 

7 گل خوردید.
هم  به  نسبت  شناخت  شجاع  آقا  با  زیاد  واقعیت  پارسال 
نداشتیم و رفته رفته هماهنگ شدیم و دیدید که آخر فصل 
خیلی هماهنگ بودیم اما این فصل دیگر کاملا از همدیگر 
شناخت پیدا کردیم. البته دفاع یک چیز تیمی است و همه 

بچه ها مشارکت دارند.
* سوال آخر، فکر می کنی قهرمان می شوید؟

این دیگر سوال میلیون دلاری است، چه کسی می داند 15 
هفته بعد چه اتفاقی رخ می دهد؟ جواب من این است که ما 
چیزی جز این را نمی خواهیم و تمام تلاشمان را هم می کنیم. 
مطمئنم تمام ارکان باشگاه و هواداران هم همینطور هستند و 
این حس را از هرکسی که پیراهن تراکتور را پوشیده، کاملا 
می گیرم، چه روی سکو و چه داخل زمین و باشگاه. امیدوارم 

بتوانیم به هدفمان برسیم.

سرمربی موقت پرسپولیس هیچ اسمی را در لیست مازاد این 
تیم برای نقل و انتقالات زمستانی قرار نداده است.

تمرینات تیم فوتبال پرسپولیس در حالی قرار است پس از 
پیگیری  دوشنبه  از  فصل  نیم  تعطیلات  گذاشتن  سر  پشت 
شود که همچنان خبری از انتخاب سرمربی جدید برای این 

تیم نیست.
کریم باقری که هدایت پرسپولیس را در دو بازی اخیر مقابل 
خیبر خرم آباد و هوادار تهران بر عهده داشت با وجود کسب 
تا  نشد  جایگاه  این  دائمی  پذیرش  به  حاضر  پیروزی  دو 
مدیران باشگاه با چالش جدی انتخاب سرمربی روبرو شوند.

حالا باشگاه پرسپولیس برای جذب بازیکن و اعلام لیست 
مازاد منتظر بود تا باقری با آنها تعامل داشته باشد اما وی 
تصمیم گرفت اسم هیچ بازیکنی را به عنوان بازیکن مازاد 
موضوع  این  خصوص  در  جدید  سرمربی  تا  نکند  اعلام 

تصمیم گیری کند.
بنابراین فرزشاد احمدزاده و مسعود ریگی بر خلاف شایعات 
در لیست خروجی نیم فصل پرسپولیس حضور ندارند و هر 
دو بازیکن باب میل مربیان ایرانی سرخپوشان نظیر باقری و 

سید جلال حسینی هستند.

لیست مازاد نیم فصل پرسپولیس با کریم 
باقری در چه وضعیتی قرار دارد؟



سخنگوی دولت:

اقدام دولت درباره ارز تک نرخی باید انجام می شد 
برخی مفاد قانون حجاب می توانست تبعات اجتماعی سنگینی داشته باشد

فاطمه مهاجرانی، سخنگوی دولت گفت: تلاش دولت این است 
که تقویت تاب آوری ایجاد کند و الان ارز به کانال زیر ۸۰ 
هزار تومان وارد شده است همچنین تلاش می کنیم با پیوستن 
به fatf، دست سرمایه گذاران را باز کنیم و این مسیر هموار 

شود.
دیروز  مهاجرانی در نشست خبری   فاطمه  ایسنا،  به گزارش 

خود، با تبریک آغاز ایام و اعیاد ماه رجب، روز پدر و 
پر خونریزی  اظهار کرد: سال ۲۰۲۴   نو مسیحی،  سال 
بود، امیدوارم در سال جدید جهان شاهد صلح و مهربانی 

باشد.
وی ادامه داد: یاد جهان پهلوان تختی را گرامی میداریم. 
او عزت خود را از مردم گرفت و کسی جوانمردی او در 
ایام زلزله بوئین زهرا را از یاد نمی برد. مدال های او لزوما 
موجب محبوبیت او نشد بلکه اخلاق او موجب محبوبیت 
شد. یاد شهدای کشتی سانچی و هواپیمای اوکراینی و 
همچنین امیرکبیر و آیت الله هاشمی رفسنجانی را گرامی 

می داریم.
امیدواریم شاهد گسترش رفع فیلترینگ باشیم

سخنگوی دولت بیان کرد: در روزهای گذشته با حمایت 
سران قوا، شاهد بودیم که فیلترینگ از دو سکو رفع شد و 
امیدواریم شاهد گسترش این موضوع باشیم. کمک هزینه 
دولت  هیات  تصویب  به  ممتاز  دانشجویان  به  تحصیلی 
به   مربوط  جلسات  شد.  مصوب  آن  نامه  آیین  و  رسید 

برنامه هفتم توسعه در دفتر معاون اول رئیس جمهور در حال 
برگزاری است و امیدواریم شاهد اجرای مناسب برنامه هفتم 

باشیم.
 ارز به کانال زیر ۸۰ هزار تومان وارد شده است

مهاجرانی درباره علت افزایش ارز و برنامه دولت برای کاهش 
قیمت ارز، خاطرنشان کرد: نرخ ارز تابع مسائل مختلف است 
که برخی مربوط به داخل و برخی مربوط به خارج کشور است. 
تقاضای القایی موجب افزایش نرخ ارز می شود. دلیل افزایش 
و  افزایش سفرها و خرید  نوی مسیحی،  ارز، سال  نرخ  اخیر 
واردات کالا و درخواست ارز بود که معمولا در این ایام  بیشتر 
می شود. هیجانات داخل بازار ارز هم دلیل دیگر بود. تلاش 
دولت این است که تقویت تاب آوری ایجاد کند و الان ارز به  

کانال زیر ۸۰ هزار تومان وارد شده است.
با پیوستن به FATF، دست سرمایه گذاران را باز می کنیم

سخنگوی دولت همچنین در پاسخ به پرسشی درباره بررسی 
مجدد fatf و اقدامات آمریکا گفت: سی اف تی و پالرمو قرار 
بررسی شود.  نظام  است مجدد در مجمع تشخیص مصلحت 
را  گذاران  سرمایه  دست   ،fatf به  پیوستن  با  کنیم  می  تلاش 
باز کنیم و این مسیر هموار شود. البته این مسیر طولانی است 
ولی امیدوارم با تسلط نگاه منافع ملی، مسیری برویم که شاهد 

دستاورد برای مردم باشیم.
زنان ایرانی به زیست عفیفانه پایبند هستند

مهاجرانی در ادامه درباره قانون حجاب، تصریح کرد: درباره 
قانون حجاب و عفاف، نظر نهادها از نظر شخصی اولی است. 
دو بار این قانون در نهادهای ذی ربط به تعویق افتاده است. 
می  سنگینی  اجتماعی  تبعات  خیلی  قانون  این  مفاد  برخی 
ایرانی  تربیتی است. زنان  امری  باشد. حجاب  توانست داشته 
مجدد  بررسی  در خصوص  هستند.  پایبند  عفیفانه  زیست  به 
نیست.  کار  دستور  در  چیز جدیدی  و حجاب،  عفاف  قانون 
البته اقدامات کارشناسی در معاونت حقوقی انجام شده ولی تا 

رسیدن به قانون جدید زمان می برد.
دولت عهد برادری با کسی نبسته است

کنار  بر  مبنی  مجلس  نماینده  یک  ادعای  خصوص  در  وی 
گذاشته شدن کارشناسان از شرکت های دولتی، گفت: انتصاب 
ها بر مبنای قوانین و شایستگی هاست و دولت عهد برادری با 
کسی نبسته و تمرکز بر حل مسائل مردم اهمیت دارد. رئیس 
جمهور تاکید دارد که شرکت ها باید سودآور باشند بنابراین 
افراد شایسته باید در شرکت های دولتی حضور داشته باشند. 
حتی افراد همسو با دولت باید شایسته باشند و عملکرد مناسبی 
و  سالاری  شایسته  اساس  بر  ها  انتصاب  در  ما  باشند.  داشته 
درباره  ادامه  در  دولت  کرد.سخنگوی  خواهیم  عمل  قوانین 
و  ارز  بیان کرد: مدیریت عرضه  ارز،  قیمت  کنترل  چگونگی 
ثبات ارزی از وظایف بانک مرکزی است که اکنون شرایط بهتر 

شده و امیدوارم  بهتر هم شود.
رفع مشکل کامیون داران به زودی

مهاجرانی درباره مشکل کامیون داران در ترکیه افزود: هیاتی در 
راه  ترکیه بوده تا مشکل بررسی شود و شاید در چند ساعت 

آینده این مشکل حل شود، این مسائل قابل حل خواهد بود.
وی در خصوص برنامه دولت برای مسکن ملی گفت: مسکن 
یکی از موضوعاتی است که برای دولت و مردم اولویت دارد. 
ملی  مسکن  است.  دولت  کار  دستور  در  مسکن  مشکل  حل 
متوقف نشده است. دیشب جلسه ای در بانک مرکزی با حضور 
وزیر مسکن و روسای بانک ها برگزار شد. اصل مشکل این 
است که وام پرداخت نشده نه اینکه بانک ها برای پرداخت وام 
سرپیچی کرده باشند، بلکه در این زمینه ادله ای دارند که باید 
شنیده شود و باید راهی پیدا کنیم تا کسی مخصوصا  مردم 

متضرر نشوند، این مساله حتما حل خواهد شد.

تولید نفت کاهش پیدا نکرده است / قیمت ارز به تولید 
نفت ربطی ندارد

مهاجرانی در پاسخ به پرسشی درباره کاهش درآمدهای ارزی 
کشور و اینکه این مساله ارتباطی به افزایش قیمت ارز دارد، 
افزود: تولید نفت کاهش پیدا نکرده است. مدیریت قیمت ارز 
در حال انجام است و قیمت ارز به تولید نفت ربطی ندارد. 

و  مسیحی  نو  سال  ترجیحی،  ارز  بازار  درباره  گیری  تصمیم 
افزایش تقاضا برای ارز و انتظارات القایی و همچنین عوامل 

خارجی موجب افزایش قیمت ارز شد.
با  ای  هسته  مسائل  درباره  ایران  مذاکره  احتمال  درباره  وی 
مبنای عزت،  بر  ایران  آمریکا، تصریح کرد: سیاست خارجی 
آمادگی  خارجه  وزیر  گفته  طبق  است.  مصلحت  و  حکمت 
مذاکره برای رفع تحریم ها و مساله هسته ای با قدرت های 
جهانی وجود دارد ولی آمریکا  برجام را ترک کرد. ما حسن 

نیت خود را بارها ثابت کرده ایم.
موضوع  ایران  در  ایتالیایی  خبرنگار  دستگیری 

تلافی جویانه ای نیست
وی در خصوص دلیل بازداشت خبرنگار ایتالیایی، بیان کرد: با 
درایتی که از قوه قضائیه می بینیم، امیدوارم مشکل او حل شود. 
موضوع تلافی جویانه ای در کار نیست، این بازداشت به سایر 
مسائل ربطی ندارد.سخنگوی دولت درباره برنامه دولت برای 
اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی، خاطرنشان کرد: طبق برنامه 
هفتم توسعه دولت مکلف است برای حفظ معیشت مردم برنامه 
ریزی کند و طرح کالابرگ الکترونیکی را اجرا کند. کارهای 
جدی در این زمینه شده و به گروه های آسیب پذیر توجه شده 
و  است  دولت  کار  دستور  در  مردم  معیشت  به  توجه  است. 
کالابرگ الکترونیک در وزارت تعاون در حال پیگیری است و 

امیدواریم در موعد مقرر اجرایی شود.
اقتصاد مناطق محروم باید تقویت شود

وی درباره برنامه دولت برای توقف از مهاجرت به تهران، گفت: 
باید رویکردهای سلبی و ایجابی را مدیرت کنیم. اگر اقتصاد 
شهرهای  به  مهاجرت  از  شود،  تقویت  برخوردار  کم  مناطق 
دنبال  باید  به جای راهکارهای سلبی  بزرگ کاسته می شود. 
اقتصاد مناطق محروم تقویت شود  باشیم و  ایجابی  راهکاری 
تا حتی مهاجرت معکوس شود. همچنین باید مراکز فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشی در مناطق کم برخوردار ایجاد شود. زیست 
در  شود.مهاجرانی  اصلاح  باید  روستا  و  کوچک  شهرهای 
ادامه درباره تاثیر عدم پذیرش fatf و رفع نشدن تحریم ها بر 
وضعیت معیشتی مردم ،گفت: اگر بگوییم تحریم ها هیچ اثری 
ندارد، پرده پوشی می کنیم و کار درستی نیست و خود مردم 
ها تلاش  تحریم  رفع  برای  ما  ها هستند.  تحریم  تاثیر  متوجه 
می کنیم. اگر fatf را نپذیریم، مراودات ما حتی با کشورهای 
دوست دچار خدشه می شود. ما درباره هر دو موضوع در حال 
پیگیری هستیم.سخنگوی دولت همچنین درباره رویکرد دولت 
در خصوص روی کار آمدن ترامپ در آمریکا، گفت: ما از پیش 
روی کار آمدن ترامپ، مسائل را در دولت بررسی کرده ایم. 
برنامه ریزی های خود را انجام داده و همه سناریوها را تهیه 
کرده ایم. دولت در این زمینه دچار بلاتکلیفی نیست، بلکه در 
دلیل  بسته شدن  فعالیت است.مهاجرانی همچنین درباره  اوج 
درگاه های رمز ارزها، تصریح کرد: بانک مرکزی اعلام کرده 
درگاه های رمز ارز بسته نیست و تنها درگاه خرید از سوی 

بانک مرکزی بسته شده است.
استیضاح حقی برای نمایندگان مجلس است

گفت:  اقتصاد،  وزیر  استیضاح  احتمال  درباره  مهاجرانی 
استیضاح فرصتی برای دولت و همچنین حقی برای نمایندگان 

مجلس شورای اسلامی است.
افزایش ظرفیت نصب شده تولید برق  مهاجرانی درخصوص 
اظهار کرد: آن چیزی که   ، پذیر در دولت چهاردهم  تجدید 
دولت مشخصا در سیاست های خودش در حوزه انرژی دنبال 
بهبود  نیز  و  عرضه  طرف  از  انرژی  سبد  سازی  متنوع  میکند 
فرهنگ و کاهش مصرف است، البته نه فقط با فشار بر مردم که 
لزوماً شما کمتر مصرف کنید. این موضوع، موضوع مهمی است 
ولی اصلاح محصولاتی که مردم مصرف می کنند نیز باید در 

دستور کار قرار بگیرد به طور مثال اگر که ما بخاری  داریم که 
که  میزان بازدهی آن پایین است، این تقصیر مردم نیست. من 
تأکید کنم ما بار بیش از حد روی دوش مردم نگذاریم که مردم 
زیادتر مصرف میکنند، یک مقدار آن به جهت ارزان بودن انرژی 
در کشور ماست که در سنوات گذشته به عنوان رویه پذیرفته 
بیشتر مصرف میشود، اما بخشی از  شده ای هست که معمولاً 
موضوع هم واقعا به خاطر در واقع استاندارد نبودن یا پر 

مصرف بودن وسایل خریداری شده است.
مهاجرانی ادامه داد: در سیاست های حوزه سمت عرضه، 
تولید  افزایش  و  تولید  افزایش  شامل  انرژی  سبد  تنوع 
انرژی های خورشیدی در دستور کار است و با کارگروه 
زیر  گرفته  شکل  جمهور  رئیس  دستور  با  که  ویژه ای 
ایجاد  برای  ها  سفارش  ثبت  از  اعم  های لازم  ساخت 
زیست بومی که بتواند همه نیازها را اعم از تجهیزات و 
مجوزهایی که لازم دارند مثلا می خواهند به آنها زمین 
تخصیص داده شود، بررسی می شود. این کارگروه شامل 
تعدادی از وزراست که مشخصاً با این قضیه مرتبط می 
شوند؛ مثل وزیر صنعت معدن تجارت در راستای ثبت 
سفارش، وزیر جهاد کشاورزی در مورد اراضی و رئیس 
سازمان حفاظت از محیط زیست در مورد نگرانی هایی 
سازمان  رئیس  و  دارند  شده  حفاظت  اراضی  روی  که 
برنامه و بودجه و وزیر نیرو به عنوان متولی اصلی در 
امیدوار  انرژی خورشیدی. مسیر شروع شده و  راستای 
هستیم ان شاءالله ۳۰ هزار مگاواتی که دستور رئیس جمهور 

است را بتوانیم زودتر محقق کنیم.
انتقال پایتخت به مکران

مهاجرانی درباره انتقال پایتخت، گفت: موضوع انتقال پایتخت 
موضوع جدیدی نیست بلکه بیش از سه دهه است که راجع به 
انتقال پایتخت صحبت می شود. ظرفیت های زیستی هر منطقه 
نشان میدهد که چقدر می شود روی این منطقه برای گسترش 
فعالیت ها تمرکز کرد. به هر حال استان تهران به جهت افزایش 
جمعیت، نگرانی هایی  از منظر ظرفیت های زیستی مثل آب 
دارد و سالهاست شما بیلبورد تهران شهر حساس به آب را دیده 
اید. وی درباره مطرح شدن انتقال پایتخت به مکران ادامه داد: 
دو شورا هم تشکیل شده است. یک شورا که مشکلات پایتخت 
را بررسی می کند و شورایی هم درباره اقتصاد دریامحور کار 
می کند. البته به ظرفیت هایی در منطقه مکران نیاز هست به همین 
از همه دانشگاهیان،  از همین جا اعلام می کنیم که  ما  جهت 
نخبگان و خبرگان اعم از نیروهای مهندسی یا جامعه شناسی یا 
اقتصاددانان کمک می گیریم. فعلا در واقع داریم درباره  این 
ببریم که  به سمتی  را  بتوانیم موضوع  تا   مساله کار می کنیم 
بهترین اثربخشی را داشته باشه اما موضوع انقدر فوری نیست.

از نحوه گزینش  انتقاد رئیس جمهور  مهاجرانی در خصوص 
بند ۳ سیاست  بیان کرد: فرمان ۸ ماده ای امام خمینی و  ها، 
های کلی ابلاغی رهبری از اسناد بالادستی در زمینه گزینش 
است. در گزینش نباید رفتار غیرحرفه ای داشت بلکه نیروی 
انسانی توانمند و شایسته و دور از تنگ نظری برای سازمان 
ها انتخاب کرد تا کارایی سازمان ها را افزایش دهند.سخنگوی 
دولت همچنین درباره بسته ویژه وزارت صمت برای صنایع در 
جهت جبران قطعی برق و گاز، اظهار کرد: در سال های گذشته 
با قطعی برق و گاز مواجه بودیم که این مساله برای صنعت 
ضرر داشته است. اشتباه است که برای قطع نشدن برق خانگی، 
برق صنعت قطع شود. بسته ای جبرانی در دولت تهیه شده و 
در حال بررسی برای تصویب در کمیسیون های دولت است تا 

مشکلات صنایع در این زمینه حل شود.
ارتباطی در دستور  به سکوهای  گسترش دسترسی مردم 

کار قرار دارد
مهاجرانی درباره زمان رفع فیلتیرنگ از سایر سکوهای خارجی، 
بیان کرد: از سران قوا و سایر نهادهایی که به رفع فیلتیرنگ 
با تمرکز بر  کمک کردند، تشکر می کنم. مسیر آغاز شده و 
حکمرانی در فضای مجازی ادامه می یابد. گسترش دسترسی 

مردم به سکوهای ارتباطی در دستور کار قرار دارد.
وی همچنین درباره برنامه دولت برای بحران انرژی و کاهش 
گفتار  زمینه  این  در  دولت  رویکرد  گفت:  ملی،  پول  ارزش 
درمانی نیست بلکه رویکرد فعل و عمل است و البته ما خوشبین 
تفکیک  هم  از  را  دو  این  و  نیستیم  خیال  ولی خوش  هستیم 
می کنیم. خوشبینی به این معنا است که می دانیم موانعی وجود 
دارد و موانع هم موانع جدی است، ولی در حال برطرف کردن 

آن هستیم.
برای  سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: دستور رئیس جمهور 
تشکیل ۵ کارگروه برای برنامه های ملی که یکی از موضوعات 
اجرایی  و  داشته  قرار  کار  دستور  در  است  تولید  تقویت  آن 
برنامه و بودجه  می شود و جلسات آن هم اکنون در سازمان 

برگزار می شود.
مهاجرانی قطعی برق خانگی را به دلیل حمایت از تولید دانست 
و افزود: در صورتی که از تولید حمایت نشود و  تولید افت 
کند، همان کارگر دچار مشکل بیکاری می شود. دولت درباره 
بهبود وضعیت تولید و بهبود زیست بوم اقتصادی و صنعتی 
کشور برنامه های خیلی جدی دارد و تلاش می کند مشکلات 

را برطرف کند.

رئیس سازمان انرژی اتمی تصریح کرد: باید مصمم تر از گذشته 
متخصص  نیروهای  با  و  رویم  پیش  نیروگاهی  طرح های  در 
و  برنامه ها  و  داریم  اختیار  در  که  گسترده ای  ظرفیت های  و 
تصمیماتی که برای رسیدن به این هدف گرفته شده است به 

این سمت برویم. 
به گزارش ایسنا، »محمد اسلامی« در هفتمین کنفرانس ۲ روزه 
ایمنی و سنجش پرتوهای یونساز و غیریونساز که صبح روز 
سه شنبه در دانشگاه شهید بهشتی برگزار شد با گرامیداشت یاد 
و خاطره شهید احمدی روشن و شهید علیمحمدی اظهار کرد: 
نکته مهم این است که با توجه به پنجاه سالگی تاسیس سازمان 
اشعه و  برابر  نهمین سال حفاظت در  اتمی و چهل و  انرژی 
نرفته زیاد  راه  باید گفت که هنوز  ایمنی هسته ای  نظام  مرکز 
داریم. تهاجم و جو سنگین و رعب آوری که علیه انرژی اتمی 
ایران است حقایقی در درون خود دارد که منتشر نمی شود اما 
القائاتی درباره برنامه هسته ای ایران به طور فریب کارانه مطرح 
می شود که باعث می شود این جو ایجاد شود که باید مقابل 

برنامه هسته ای ایران ایستاد.
 وی با اشاره به قانون ۱، ۲، ۳ کنگره آمریکا اظهار کرد: این 
قانون به صراحت می گوید که  هر کس در دنیا خواست روی 

سه بخش غنی سازی، بازفرآوری و آب سنگین کار کند باید از 
آمریکا اجازه بگیرد و آنها تعیین می کنند چه باشد. ما در پنجاه 
سال گذشته به عنوان ایران و نه جمهوری اسلامی همیشه به 
خاطر پتانسیل کشور نیاز داشتیم وارد این حوزه های هسته ای 
انقلاب هم  از  شویم.اسلامی اظهار کرد: فشار سهمگینی قبل 
داشتند که ایران وارد عرصه چرخه سوخت نشود. چون اگر 
وارد عرصه سوخت و راکتور نشوید نمی توانید ادعا کنید که 

هسته ای شدید.
وی ادامه داد: برای اینکه ایران وارد این حوزه ها نشود گفتند 
لذا  شوید  سهیم  آن  در  شما  و  می کنیم  تاسیس  شرکت  یک 
ایران قبل از انقلاب یک میلیارد دلار در یک شرکت فرانسوی  
سرمایه گذاری کرد، اما بعد از مدتی دبه می کنند و می گویند 
شما غیر اروپایی هستید و این شرکت اروپایی است و نمی 

توانیم شما را در این شرکت بپذیریم ولی پول را می گیرند. 
برق  درصد   ۷۶ الان  که  فرانسه  هسته ای  بزرگ  ثروت  تمام 
کشورش را از هسته ای تامین می کند برای این سرمایه گذاری 
ایران است. بنابراین شرکت دیگری را تاسیس می کنند و ایران 
را در آن شرکت سهیم می کنند که آن شرکت هنوز هم هست و 

ما با این تمهیدات و ادبیات آنها از آن محروم ماندیم.

رییس سازمان انرژی اتمی با اشاره به اینکه بعد از انقلاب القا 
کردند که انرژی هسته ای بلندپروازانه بوده است و هسته ای را 
متوقف کنیم، گفت: اخیرا برخی مستندات و مصوبات گذشته 
تاسیسات  و  اراضی  دیدم مصوب شده  و  کردم  می  مرور  را 
خوزستان  و  بوشهر  در  اتمی  های  نیروگاه  احداث  برای  که 
بوده، ساختمان ها را هم به اموزش و پرورش دهند و زمین ها 
را هم کشاورزی کنند و دیگر کار اتمی  نکنیم؛ این مظلومیت 
هسته ای از سوی خودمان و آن هم ظلم و زورگویی خارجی ها 

تا اتهاماتی که به کشور زدند که دنبال بمب است!
ادامه  از ۲۵ سال  به مذاکرات هسته ای بیش  با اشاره  اسلامی 
داد: همه دولت ها در ایران با هر ایدئولوژی و مشی سیاسی که 
داشتند مذاکره کردند و حاصل آن برجام و قطعنامه ۲۲۳۱ شد. 
این سال ها مذاکره برای این بود که موارد اتهامی را خاتمه 
معین  برای یک دوره  ایران  و  برداشته شود  تحریم ها  دهند و 
محدودیت هسته ای ایجاد کند و پرونده بسته شود، اما این را 
هم تحمل نکردند و با فشار سهمگین صهیونیستی و جریانات 
به برجام  بایدن آمد که  از برجام خارج شد و  معاند، ترامپ 
برگردد، اما گفتند چند مکان که قبلا بازرسی و بسته شده را 

دوباره بازرسی کنیم و همان شد بهانه برای فشار بیشتر.

عراقچی: 

دیپلماسی به اتکای قدرت میدان جلو می رود 

رئیس شورای اطلاع رسانی دولت:

قرار نیست شاهد گرانی حامل های انرژی باشیم 
رسانه ها به کمک بیایند

چرا اسرائیل برابر موشک های یمنی ناتوان است؛ از
 غافلگیری نظامی تا فقر اطلاعاتی

همدیگر  دیپلماسی  و  میدان  که  گفت  ایران  خارجه  وزیر 
جلو  میدان  قدرت  اتکای  به  دیپلماسی  می کنند،  کامل  را 
با قدرت خود برای دیپلماسی راهگشایی  می رود و میدان 

می کند تا عزت ملی را تامین کند. 
مدیران  از  »تجلیل  جشنواره  چهارمین  تسنیم،  گزارش   به 
و سخنرانی  با حضور  قاسم«  مکتب حاج  تراز  کارکنان  و 
سیدعباس عراقچی وزیر امور خارجه، امین حسین رحیمی 
انرژی  سازمان  رئیس  اسلامی  محمد  و  دادگستری  وزیر 
اتمی و اوحدی رئیس بنیاد شهید و شرکت برخی از مدیران 

و کارکنان دولتی در سالن اجلاس سران برگزار شد.
حاج  شهید  یاد  گرامیداشت  با  نشست   این  در  عراقچی 
و  نصرالله  حسن  سید  شهید  هنیه،  شهید  سلیمانی،  قاسم 
حاج  شهید  سردار  مورد  در  گفت:  مقاومت  شهدای  دیگر 
قاسم صحبت زیاد است. اجازه بدهید من در مورد مکتب 
است.  مقاومت  مکتب  که  مکتبی  کنم،  قاسم صحبت  حاج 
تدابیر  بودند.  انقلاب  امامین  آن  پردازان  نظریه  که  مکتبی 
رهبر معظم انقلاب این مکتب را ایجاد کرد. حاج قاسم این 
مکتب را در میدان جنبه عملی بخشید که همچنان قوی و 
سربلند در منطقه حضور دارد و با رژیم صهیونیستی و کل 

جریان سلطه مقابله می کند.
علیه  مبارز  اندیشه  یک  مقاومت  مکتب  اینکه  بیان  با  وی 

کوچک  جریان  یک  مکتب  این  گفت:  است  ظلم  و  سلطه 
نیست که بتوان آن را از بین برد. اتفاقا از طریق  ضرباتی 
است.  آرمان  زیرا  می شود  پروارتر  و  بزرگتر  می خورد  که 
آن  اصلی  سلاح  ولی  دارد  نظامی  سلاح  مقاومت  مکتب 

خون شهداست.
نمی فهمند که خون شهدا  داد: دشمنان  ادامه  وزیر خارجه 
باعث گسترش این جریان مقاومت می شود. مکتب مقاومت 
می رسد.  اهداف خودش  به  و  می کند  رشد  شهید  خون  با 
شهادت خودش یک مکتب و مقوله ای در داخل این است. 
اتفاقا رهبران مکتب مقاومت هستند که شهید می شوند و با 

خون خود جریان را جلوتر می برند.

مبحث  در  گفت:  دولت  اطلاع رسانی  شورای  رئیس 
ناترازی های انرژی اصلا بحث گرانی مطرح نیست. 

به گزارش ایرنا، الیاس حضرتی در حاشیه نشست نخبگانی 
به  پاسخ  در  رسانه  بسیج  قشر  روز  مناسبت  به  ای  رسانه 
انرژی  ناترازی های  مبحث  در  داشت:  اظهار  ایرنا  سوال 
به دنبال مدیریت و بهینه سازی مصرف و بحث ساماندهی 

یارانه ها هستیم.
وی افزود: دولت جمهوری اسلامی به دنبال این است که 
با تمام ظرفیت، مشکلات را حل کند. دکتر رئیس جمهور 
شخصا با پذیرش تمامی دردسرها، مشکلات، گرفتاری ها و 
چالش ها وارد میدان سنگینی شده و تصمیم دارد گره های 
را  اجتماعی  و  اقتصادی  بین المللی،  بعد  در  کشور  اصلی 
هم  را  و روزش  کند و حل هم خواهد کرد و شب  حل 
اطلاع رسانی  شورای  رئیس  است.  گذاشته  کار  این  برای 
بیایند و  به کمک  نیز  امیدوارم همه رسانه ها  دولت گفت: 
دهند. وی  انجام  به خوبی  را  تاریخی خود  و  ملی  وظیفه 
گفت: در بحث ناترازی انرژی دو نکته اصلی وجود دارد 
با  قطعا  شد،  تصویب  سران  شورای  در  اگر  هفته  این  که 
اول  نکته  گفت:  حضرتی  می کنیم.  صحبت  رسانه ها  تمام 
این است که موضوع گران کردن و گران سازی اصلا در 
آن مطرح نیست بلکه ساماندهی و عادلانه سازی حامل ها و 
ناترازی انرژی برای کل ملت است؛ چه آنهایی که وسیله 
کسانی  چه  هستند.  نفر  میلیون   ۴۲ که  ندارند  اصلا  نقلیه 
دارند و  بالای یک لامپ صد واتی  که خانه های کوچک 
از فرصت یارانه ها کمتر استفاده می کنند و چه کسانی که 

بیشترین مصرف را از یارانه ها دارند. 
و  عدالت  پزشکیان  دکتر  تلاش  تمام  و  شعار  افزود:  وی 
انصاف است که همه ملت بتوانند از این مواهب خدادادی 
در خدمت ملت استفاده کنند و مصرف باید ساماندهی و 
مدیریت شود. الگوی مصرف درستی تعیین شود که همه 

مردم بتوانند به راحتی از آن استفاده کنند. 
وی گفت: هیچ حامل انرژی گران نمی شود بلکه بر اساس 

یک الگوی مصرف و عادلانه سازی، مدیریت می شود.
بسیج  قشر  روز  مناسبت  به  ای  رسانه  نخبگانی  نشست 
با موضوع  رهبر  سالروز شهادت شهید غلامرضا  و  رسانه 
امیدآفرینی،  جهاد  خدمت،  جهاد  ای  رسانه  متحد  جبهه 
جهاد تبیین با حضور سردار سرتیپ قاسم قریشی جانشین 
شورای  رئیس  حضرتی  الیاس  مستضعفین،  بسیج  سازمان 
و  پدر  رسانه ای  فعال  گنجی  عبدالله  دولت،  اطلاع رسانی 
همسر شهید رهبر در سالن غدیر وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی برگزار شد.

رژیم صهیونیستی که از تهدیدات موشکی یمنی ها غافلگیر 
کوتاه  در  بازدارنده ای  عامل  هیچ  که  دارد  اذعان  شده، 
مدت در برابر این تهدیدات ندارد.به گزارش مهر به نقل 
به  یمنی ها  بالستیک  موشک  حملات  افزایش  الجزیره،  از 
عمق سرزمین های اشغالی پیام های متعددی برای این رژیم 
اشغالی  سرزمین های  در  را  عمیقی  نگرانی های  و  داشته 
مقابله  در  صهیونیست ها  ناتوانی  و  یمن  جبهه  به  نسبت 
است  حالی  در  این  است.  کرده  ایجاد  موشک ها  این  با 
و  شده  گسترده تر  یمنی  مسلح  نیروهای  اهداف  دامنه  که 
بر  در  نیز  را  صهیونیستی  رژیم  راهبردی  زیرساخت های 
ایستگاه  نیز  تازگی  به  یمنی  مسلح  است.نیروهای  گرفته 
جنوب  در  الخضیرة  شهرک  در  رابین  اوروت  برق  تولید 
قرار  هدف   ۲ فلسطین  صوت  مافوق  موشک  با  را  حیفا 

دادند.
نقطه کور رژیم صهیونیستی

کارشناسان و تحلیلگران مسائل راهبردی رژیم صهیونیستی 
معتقدند که این رژیم نسبت به تحولات جبهه یمن غافلگیر 
شده و توان تقویت نیروهای نظامی و تسلیحاتی خود علیه 
برای  فرصتی  هیچ  حاضر  حال  در  و  ندارند  را  حوثی ها 

بازدارندگی در برابر نیروهای یمنی ندارد.
امکان  معتقدند که در حال حاضر  تحلیلگران صهیونیستی 
پر کردن شکاف ناشی از کمبود اطلاعات جاسوسی رژیم 
یمنی ها  تهدیدات  بردن  بین  از  قدرت  یا  و  صهیونیستی 
وجود ندارد.»اوفیر دیان« مشاور مسائل راهبردی و امنیتی 
و رسانه ای رژیم صهیونیستی در مقاله ای در پایگاه خبری 
واللا با بیان اینکه باید یمنی ها جدی گرفته شوند، تاکید کرد 
که سرپوش گذاشتن مؤسسات رسانه ای اسرائیل بر ماهیت 
حملات موشکی یمنی ها که زیر ساخت های راهبردی این 
رژیم را هدف قرار می دهد، نمی تواند از خسارت های آن 
جاسوسی  و  امنیتی  سرویس های  است  معتقد  بکاهد.دیان 
رژیم صهیونیستی اطلاعاتی از ساختارها و ماهیت فعالیت 
انصارالله و حملات راهبردی آنها ندارند که این یک تهدید 
واقعی برای جبهه داخلی اسرائیل ایجاد کرده و نگرانی های 

عمیقی از گسترش این حملات رقم زده است.
وی می افزاید که به نظر می رسد جامعه صهیونیستی هنوز 
فهم  قدرت  و  نکرده  درک  را  یمنی ها  تهدیدات  ماهیت 

ایدئولوژی آنها را ندارد.
تهدید راهبردی یمنی ها

ایال زیسر تحلیلگر مسائل خاورمیانه و آفریقا و نایب رئیس 
دانشگاه تل آویو معتقد است که یمنی ها تهدید استراتژیک 
که  می شد  تصور  گذشته  در  گرچه  هستند،  اسرائیل  برای 
آنها یک تهدید فرعی به شمار می روند، اما امروز مشخص 

است که یمن تهدید محوری برای اسرائیل است.
وی در مقاله خود در روزنامه اسرائیل هیوم می نویسد که 
مانع  نتوانسته  نیز  واشنگتن  رهبری  به  المللی  بین  ائتلاف 
علیه  ائتلاف  این  حملات  که  چرا  شود،  یمنی ها  حملات 
یمن محدود است و نمی تواند تأثیری بر توانمندی موشکی 

و نظامی نیروهای مسلح یمنی داشته باشد.
تلقی  مهم  عرصه ای  یمن  عرصه  اینکه  بر  تاکید  با  زیسر 
هدف  اساس  بر  تنها  تهدید  این  که  داشت  ابراز  می شود، 
یک  آنها  بلکه  نیست،  صهیونیستی  رژیم  عمق  دادن  قرار 
به روز  به شمار می روند که خطر آنها روز  تهدید واقعی 
زندگی  در  را  خود  منفی  تأثیرات  و  می شود  گسترده تر 
اسرائیلی ها نشان می دهد و ممکن است روند تحولات را 
مسائل  ارشد  تحلیلگر  بکشاند.این  فراگیر  جنگ  سمت  به 
در  رژیم  این  دریانوردی  شدن  فلج  به  صهیونیستی  رژیم 
تاکید  و  اشاره  نیز  ایلات  بندر  بسته شدن  و  دریای سرخ 
نیز  را  اقتصادی  برخی خسارت های  موضوع  این  که  کرد 
به مصر وارد کرده است.آکادمی امنیت راهبردی »مشعاف« 
از حملات  اسرائیل  که  است  معتقد  نیز  رژیم صهیونیستی 
یمن غافلگیر شده و آمادگی مقابله با این تهدید را نداشته 
است.دکتر یوسی منشروف نویسنده این مقاله می افزاید که 
چالش انصارالله برای اسرائیل بیش از پیش با آتش بس تل 
آویو با حزب الله لبنان ملموس شده و موشک های بالستیک 
انصار الله گسترش پیدا کرده است و حملات اسرائیل نیز 
نتوانسته مانعی در برابر این حملات ایجاد کند.وی ساختار 
و  دانسته  متنوع  را  یمنی  مسلح  نیروهای  میان  در  قدرت 
تاکید کرد که این توانمندی ها بر اساس کمک ها و دانش 
فنی ایرانی ها گسترش پیدا کرده و نیروهای مسلح یمنی نیز 
خودشان توان بالایی در استفاده از این تجهیزات از خود 
نشان می دهند.این گزارش می افزاید که رژیم صهیونیستی 
باید با همکاری بیشتر آمریکا در دوره دونالد ترامپ رئیس 
بیشتری  اهتمام  داده  نشان  که  کشور  این  جدید  جمهور 
این  از  ناشی  خلأ های  کردن  پر  برای  دارد،  اسرائیل  به 
در  آنها  با  مشترکی  راهبرد  و  شده  عمل  وارد  تهدیدات 

تقابل با انصار الله ایجاد کند.
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